
 ANDRIJA MANDIĆ (30.10.23 23:24:16) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani mandataru Spajiću,  
 Otvaram Prvu sjednicu Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2023. godini Skupštine Crne 
Gore. 
 Koristim priliku da pozdravim predsjednika Crne Gore koji nam se pridružio. Dobro došli, 
predsjedniče.  
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red sjednice predložio saglasno 
Poslovniku Skupštine. 
 Obavještavam vas da je saglasno članu 31 Poslovnika Skupštine obrazovan Klub poslanika 
Demokratske unije Albanaca i Hrvatske građanske inicijative. Klub poslanika čine Adrijan Vuksanović, 
predsjednik kluba i Mehmed Zenka. 
 Za dnevni red je, kao prva tačka, predložen Izbor predsjednika i članova 44. Vlade Crne Gore. 
 Predsjednik Crne Gore je 11. avgusta 2023. godine, na osnovu člana 95 tačka 5 i člana 103 stav 1 
Ustava Crne Gore i člana 183 Poslovnika Skupštine, podnio Skupštini predlog da mandatar za sastav Vlade 
bude Milojko Spajić.  
 Saglasno članu 103 stav 2 Ustava Crne Gore mandatar iznosi u Skupštini svoj program i predlaže 
sastav Vlade. 
 Program i predlog za sastav Vlade mandatar je dostavio Skupštini 26. oktobra 2023. godine, kada je 
i dostavljen svim poslanicima.  
 Takođe, mandatar Milojko Spajić obavijestio nas je 30. oktobra da saglasno članu 174 Poslovnika 
Skupštine u programu mandatara i predlogu za sastav 44. vlade Crne Gore na strani 23, pasus tri, aliineja 
16, mijenja se tako da glasi: „Ministar unutrašnjih poslova Danilo Šaranović“.  
 Sada vas pozivam da se izjasnimo o predlogu dnevnog reda iz saziva. 
 Stavljam na glasanje predloženi dnevni red. Izvolite.  

Samo da glasamo, glasanje pa ćete proceduralno. 
 Konstatujem da je glasalo 46 poslanika, 46 poslanika, u međuvremenu je još jedan. Zaključujem 
glasanje, 47 poslanika, 47 poslanika za. Konstatujem da je utvrđen dnevni red.  
 Izbor predsjednika i članova 44. Vlade Crne Gore i tačka 2. Izbor, imenovanja i razrješenja.  
 Prelazimo na dnevni red. 
 Izvolite. 
 
 
 OSKAR HUTER (30.10.23 23:27:54) 
 
 Dobro dobih riječ noćas. 
 Ovdje se krši Poslovnik i to je najmanja šteta, ovdje je skršen Parlament. 
 Prva sjednica redovnog zasijedanja shodno članu 10 Zakona o Prijestonici se održava u Prijestonici, 
citiram član 10: „U Prijestonici se održava prva sjednica redovnih zasijedanja Skpuštine Crne Gore“.  
 Znamo i zašto vam ne basta i zašto kršite zakon. Sve što činite je utemeljeno za tuđe interese, a 
protiv Crne Gore. Namjera vam je da oduzmete Cetinju status prijestonice, to ste nebrojeno puta rekli i 
naravno, to činite kukavički i perfidno, onako kako vam i priliči. 
 Drugo poniženje Cetinja, drugo poniženje prijestonice nakon što je inauguracija predsjednika 
Milatovića održana u Podgorici, sada se želi i sjednica Vlade ovdje održati. Možemo li znati ko vam je to 
naredio da činite, kome ste dužni, čiji ste taoci? Zašto građani Crne Gore da ne čuju i ne vide što je plan 44. 
Vlade, od koga se krijete, čega se bojite? Zašto ne možemo program nove vlade čuti onamo đe mu je mjesto 
da ga čujemo? 
 Možemo li dobiti odgovore na ova pitanja? 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (30.10.23 23:29:27) 
 
 Izvolite. 
 
 
 AMER SMAILOVIĆ (30.10.23 23:29:35) 
 
 Zahvaljujem. 
 Takođe bih želio da ukažem na povredu, odnosno kršenje, svjesno kršenje Zakona od strane 
parlamentarne većine, dakle i od strane vas, predsjedniče. Žao mi je što vaš mandat i vaše rukovođenje 



ovom skupštinom počinjete na taj način, na način što kršite svjesno zakon, u ovom slučaju Zakon o 
Prijestonici koji jasno definiše da prva sjednica proljećnjeg, u ovom slučaju jesenjeg zasijedanja se održava 
na Cetinju.  
 Takođe mi nije jasan ni odnos mandatara Spajića, da pristane da u ovim sitnim satima u ponoć 
predstavlja građanima Crne Gore svoj ekspoze. Mi smo na kolegijumu predložili racionalno rješenje kako da 
se izađe iz ove situacije da se pri tom zakon ne prekrši. Međutim, vi ste se odlučili na ovakav potez, zaista 
nije mi to jasno i osuđujem jedan takav čin. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (30.10.23 23:30:41) 
 
 Da dam nekolika objašnjenja. 
 Mi smo imali prije ove sjednice sjednicu kolegijuma predsjednika stranaka i raspravljali smo oko ove 
teme. Vrlo precizno smo objasnili da je parlamentarna većina postigla dogovor da izađe u susret zahtjevima 
opozicije koji se odnose na popis. Dogovorili smo se da kroz izmjene Zakona o popisu i kroz uredbu koju još 
sjutra može da donese Vlada Crne Gore odložimo popis za 30. novembar i da to treba realizovati u toku 
sjutrašnjeg dana. Želimo prosto za one zahtjeve koje smo imali da nađemo rješenje i da omogućimo da svaki 
građanin Crne Gore, a nisu to samo zainteresovani oni koji glasaju za opoziciju, nego svaki građanin Crne 
Gore da može da ima evidenciju i da se uvjeri da ono što je ispisano na popisnici unijeto je u samu bazu u 
Monstatu. Ima tu i drugih stvari koje želimo da prihvatimo kao što je članstvo u opštinskim popisnim 
komisijama. Dakle da se riješe pitanja koja su u suštini inicirali ljudi iz opozicije, a za koja procjenjujemo da 
su dobra i da odgovaraju interesima svih građana Crne Gore.  
 Drugo, mi sjutra imamo posjetu gospođe Fonderlajen i želimo na tom važnom sastanku da se pojavi 
premijer koji je u punom kapacitetu kako bi prenio i neke poruke, pošto svi ovdje, ja ne znam u ovom 
parlamentu da li postoji političke strukture koja ne želi i ne vidi Crnu Goru u Evropskoj uniji. 
 Što se tiče same prakse nije ovo prvi put da se zbog manje važnog razloga od ovog prva sjednica 
nije održala na Cetinju. Mi ćemo narednu redovnu sjednicu održati na Cetinju i uvažiti Cetinje, ali ova prva 
sjednica prosto zbog svojih rokova, odnosno zbog obaveza koje imamo nije mogla da se organizuje tako 
brzo na Cetinju.  
 Eto, to su odgovori. Nikakvog bježanja od Cetinja, nikakvog straha od Cetinja ni od Cetinjana nema 
niko u Crnoj Gori. Mi treba da se trudimo da uvažavamo i da poštujemo jedni druge, a sve te gromopucateljne 
riječi mogli bismo bar u komunikaciji koja postoji u ovom parlamentu da svedemo na jednu pristojnu mjeru. 
Hvala vam. 
 Izbor predsjednika i članova 44. Vlade Crne Gore. 
 Podsjećam da je shodno Ustavu Crne Gore mandat za sastavljanje 44. Vlade Crne Gore dobio 
gospodin Milojko Spajić. 
 Saglasno članu 99 stav 6 i članu 174 stav 2 Poslovnika Skupštine, o mandataru, njegovom programu 
i predlogu za sastav vlade, vodi se pretres. Pretres nije ograničen a pojedini učesnik u pretresu može govoriti 
do deset minuta.  
 Otvaram pretres. 
 Molim mandatara da iznese svoj program i predlog za sastav 44. Vlade Crne Gore.  
 Izvolite, gospodine Spajiću. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (30.10.23 23:34:26) 
 
 Poštovani predsjedniče države, poštovani predsjedniče Skupštine, uvažene poslanice i poslanici, 
drage građanke i građani, 
 Na vanrednim parlamentarnim izborima održanim u junu ove godine Crna Gora se jasno opredijelila 
da želi odgovorne političare i državnike kojima će na prvom mjestu biti oporavak i prosperitet našeg društva 
i koji će posvećeno raditi na ekonomskim reformama, poboljšanju životnog standarda svakog pojedinca, 
vladavini prava i što skorijem pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji. 
 Građani su na izborima poslali i još jednu izuzetno važnu poruku koju svi mi moramo imati na umu 
tokom svog djelovanja. Žele promjenu političke paradigme, odnosno načina na koji se politikom bavimo i koje 
vrijednosti zastupamo. Socijalne i etnonacionalne podjele i tenzije kojima smo na žalost svjedočili prethodnih 
godina i decenija, možda i danas moraju ostati za nama. Mandat koji smo dobili moramo iskoristiti da gradimo 
društvenu koheziju, jačamo nacionalno jedinstvo i Crnu Goru učinimo za svakog njenog građanina najljepšim 
mjestom za život u kome se različiti identiteti shvataju kao bogatstvo, a ne povod za diskriminaciju, u kome 
su znanje, sposobnost i integritet mjera ličnog i kolektivnog uspjeha, a država i njena administracija 
mehanizam u službi građana i razlog njihovog istinskog ponosa. Naša vizija je Crna Gora kao Švajcarska 



Balkana i Singapur Evrope. Vlada koju vam danas predstavljam odraz je razumijevanja upravo tih očekivanja 
od junskih izbora.  
 Pošto je javnost već upoznata sa sadržajem ekspozea, radi ekspeditivnosti i očiglednog umora svih 
nas u sali, preći ćemo direktno na sastav Vlade.  
 Potpredsjednik Vlade za bezbjednost, unutrašnju politiku, evropske i vanjske poslove mr Aleksa 
Bečić; potpredsjednik Vlade za politički sistem, pravosuđe i antikorupciju mr Momo Koprivica; potpredsjednik 
Vlade za rad, obrazovanje, zdravstvo i socijalu dr Srđan Pavićević;  potpredsjenik Vlade za ekonomsku 
politiku i ministar ekonomskog razvoja Nik Gjeloshaj; potpredsjenik Vlade za demografiju i mlade i ministar 
sporta i mladih Dragoslav Šćekić; ministar vanjskih poslova dr Filip Ivanović; ministar saobraćaja i pomorstva 
Filip Radulović; ministar prostornog planiranja, ubanizma i državne imovine Janko Odović; ministarka 
evropskih poslova Maida Gorčević; ministar finansija Novica Vuković; ministarka prosvjete, nauke i inovacija 
prof. dr Anđela Jakšić Stojanović; ministar pravde Andrej Milović; ministarka rada i socijalnog staranja Naida 
Nišić; ministar zdravlja dr Vojislav Šimun; ministar energetike i rudarstva prof. dr Saša Mujović; ministar 
unutrašnjih poslova Danilo Šaranović; ministar odbrane Dragan Krapović; ministar turizma, ekologije, 
održivog razvoja i razvoja sjevera Vladimir Martinović; ministarka kulture i medija dr Tamara Vujović; ministar 
poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede Vladimir Joković; ministar javne uprave mr Maraš Dukaj i ministar 
ljudskih i manjinskih prava Fatmir Gjeka.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (30.10.23 23:38:49) 
 
 Zahvaljujem mandataru.  
 Zamolio bih protokol da pozove kandidate za ministre koji nisu poslanici da zauzmu mjesta u prostoru 
koji je označen za Vladu.  
 Proceduralno, gospodin Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (30.10.23 23:39:21) 
 
 Možda neko Skupštinu shvata kao dječju igru, ovo nije dječija igra. Ako neko misli da se na ovaj način 
treba ophoditi prema Skupštini kao što je to rađeno u nekom prethodnom periodu onda definitivno postavlja 
se i pitanje šta znači demokratija suštinski. Znam da u ove sate, prije svega, pokretati priču o izboru vlade i 
pokretati priču o onome o čemu mandatar treba da govori, a prije svega da kaže kako vidi razvoj Crne Gore 
naredne četiri godine i to da o tome pričamo u 23.30h prosto se pitam ima li ovdje bilo kakve svijesti, ima li 
bilo kakve odgovornosti. Postavlja se zaista ozbiljno pitanje, evo pitam sve vas ovdje koji sjedite, koji ćete 
podržati ovu vladu, je li ovo u redu. Je li u redu da mandatar izađe i pročita samo sastav vlade bez ekspozea, 
baz onoga što planira kao mandatar da uradi? Ima li kod vas bilo kakvog osjećaja odgovornosti za ovo što 
trenutno radite ili zaista želite da se šalite sa nama i da vam ovdje napravimo večeras opstrukciju da vladu 
ne izglasate? Ako vam je to cilj, imaćete to do kraja noćas, vladu nećete izglasati, tako da nemate nikakvu 
dilemu, jer način na koji se ponašate i način kako radite definitivno govori o tome da vrijeđate ne samo 
Skupštinu Crne Gore nego vrijeđate sve građane, makar onaj dio građana koji je dao povjerenje opozicionim 
političkim subjektima. Ne mislim da je lagodno u koži i vama koji treba da glasate za ovu vladu. Pogledajte 
na šta ovo liči, ovo zastiđe. Ima li, kolege koji ste sa dugim parlamentarnim stažom, ovdje bilo koga od vas 
da ustane i da kaže da je ovo sramota. Znam ja da ćete glasati, da ste se vi politički dogovorili i da ste 
potpisali neki politički sporazum. Birati vladu u 23.30h gdje građani treba da čuju šta mandatar planira da 
uradi u naredne četiri godine baca ozbiljnu sjenku na ovaj proces. Uostalom, da ste htjeli bilo kakvu vrstu 
dogovora sa opozicijom, kako kažete, i sjutra smo mogli da dogovorimo tačno satnicu da se ispoštuje i tri ili 
četiri sata da se sa tim završi. Vi hoćete pošto-poto da to noćas završite tektako. Način na koji ovo radite je 
neprimjeren Skupštini Crne Gore ako je ovo više uopšte Skupština Crne Gore. Kažem vam, možete se 
smijati, možete se ponašati kako hoćete, ali ne do kada hoćete. To mora da vam bude jasno. Kažem vam 
opet, biće diskusija, opet vam kažem, ovo ponašanje zaslužuje da vi noćas ne održite sjednicu Skupštine 
tako da sigurno način na koji se ponašate neće obezbijediti sprovođenje ove skupštine. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (30.10.23 23:42:35) 
 
 Samo izvolite, radite vi što mislite da treba da radite, a pustite da mi radimo što mi mislimo da treba 
da radimo.  
 Proceduralno, gospodin Mugoša. 



 
 
 BORIS MUGOŠA (30.10.23 23:42:52) 
 
 Poštovani građani, dobro veče.  
 Zamolio bih ipak mandatara da pročita svoj ekspoze. Zašto? Vjerujte mi da građane najmanje u ovom 
trenutku interesuje ko će da budu ministri, jer ti ministri treba kroz rezultate svoga rada da pokažu jesu li to 
mjesto zaslužili ili ne. Mislim da građane prije svega interesuje koji je to program rada Vlade u narednom 
periodu. Zaista ovo govorim apolitično, nije mi cilj da ubiram nikakve političke poene, mislim da građani ipak 
zaslužuju da čuju što je program rada te vlade. Na kraju krajeva, kad su bili izbori građani su odlučivali o 
izbornim programima, a ne o imenima potencijalnih ministara. Prosto jedna moja dobronamjerna sugestija 
da izađete i pročitate ekspoze, jer nema potrebe da građani niti klikaju po sajtu Skupštine da čitaju što je vaš 
ekspoze, nego žele od nekoga ko će vjerovatno biti premijer da čuju živu riječ po tom pitanju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (30.10.23 23:44:06) 
 
 Hvala Vam.  
 Gospodin Konatar, proceduralno. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (30.10.23 23:44:13) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Ja sam već danas jednom u uvodnom izlaganju na nastavku Konstitutivne sjednice rekao da ovo što 
mi gledamo danas je ponižavanje Parlamenta Crne Gore. Dakle, vi morate da shvatite da je u parlamentarnoj 
demokratiji Skupština Crne Gore najviša i najvažnija institucija. Ako mislite da se poštovanje prema Skupštini 
Crne Gore pokazuje tako što će mandatar za sastav vlade koja treba da napravi odlučni korak naprijed ka 
Evropskoj uniji da sprovede ozbiljne reforme smijući se pročitati sastav Vlade, ne udostojiti Skupštinu Crne 
Gore da se pročita ekspoze, makar toliko. Ako mislite da je to način poštovanja i prema vama koji ste poslanici 
i koji ćete glasati za ovu vladu nemojmo ovako da počinjemo. Rekao sam i na kolegijumu, želim da se vlada 
izabere večeras i rekao sam da je važno da se i predsjednik Skupštine izabere danas da ne bi bilo da bilo ko 
pravi opstrukciju, ali dajte pokažite makar malo poštovanja prema Skupštini Crne Gore. Mislim da se to još 
nije desilo da mandatar nije pročitao ekspoze. Ako vi mislite da ovako treba da gradimo dijalog, da ovako 
treba da gradimo parlamentarni život Crne Gore i da ovako treba da počnemo, super. Rekao sam, svjedoci 
će biti građani i vama i nama, ali mislim da nije u redu to što sad bilo ko ima većinu poslanika, bila ta većina 
54 ili 49 ili 41, ovakav način ponašanja da ako imamo većinu sve nam je dozvoljeno. Moj savjet mandataru 
jeste i saglasio bih se tu sa kolegom Mugošom, vjerovatno on to neće poslušati, da pročita ekspoze. Bio je 
svjedok na kolegijumu, ako treba da radimo do ranih jutarnjih časova tu smo da radimo do ranih jutarnjih 
časova i da izaberemo novu Vladu Crne Gore. Pokažite makar malo poštovanja i prema nama i prema ostalim 
poslanicima, pročitajte ekspoze da možemo da svi čujemo i da građani na kraju krajeva koji nas gledaju čuju 
program rada i principe rada nove vlade. Mislim da ovaj parlament, ne samo poslanici već Parlament Crne 
Gore kao najviša institucija u parlamentarnoj demokratiji bar toliko zaslužuje. Počeli smo mandat sa 
nedvosmislenim kršenjem Zakona o Prijestonici, prva redovna sjednica, definitivno imamo u tom slučaju 
kršenje Zakona o Prijestonici. Ali ako... (Prekid) 
 
 

DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 
 

Drugu sjednicu započinjete u ponoć. Tu drugu sjednicu započinjete tako što ne čitate ekspoze i 
program rada Vlade kao mandatar, na šta ste obavezni po Ustavu. Ako ne znate podsjetiću vas, član 103 
kaže: "Mandatar za sastav vlade iznosi u Skupštini svoj program", iznosi svoj program. Đe ste ga iznijeli? 
Program, ovo što ste iznijeli je program? Vi se definitivno poigravate ovdje sa nama. Što se tiče vašeg stava 
o tome kako treba ponuditi opoziciji ruku i kako treba biti konstruktivan, jesmo li došli večeras ovdje da 
raspravljamo upravo o vašem ekspozeu, o sastavu vaše vlade? Mi da smo htjeli da budemo nekonstruktivni 
večeras ne bismo bili ovdje da o tome raspravljamo i da vam kažemo ono što imamo da kažemo lično i o 
vama i o vašim ministrima i ekspozeu koji niste pri tom iznijeli. Očekujete od nas konstruktivnost u ponoć 
kada ne iznesete ekspoze i ne poštujete Ustav i ne poštujete pri tom zakon, kakav je to način? Počinje li se 
tako jedan mandat? Treba li na taj način mandatar da se predstavi građanima Crne Gore u ponoć i da kaže 
imate ekspoze na internetu, pročitajte ga i samo ću izložiti ono što je personalni sastav vlade? Je li to način 



kako mandatar treba da započne svoj mandat? Ako je to način onda definitivno vi niste na pravom putu. 
Pozivate se na evropska načela, vama su evropska načela to što birate vladu u ponoć. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (30.10.23 23:56:23) 
 
 Vrijeme, gospodine Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (30.10.23 23:56:26) 
 
 To su vaša evropska načela i vi nas pozivate na evropsko djelovanje. Teški rad i japanska načela, 
vjerujte mi postoje različite japanske poslovice, ali očigledno ih vi niste dobro naučili. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (30.10.23 23:56:39) 
 
 Riječ dajem poslaniku DPS-a gospodinu Andriji Nikoliću. Vi ste prvoprijavljeni prema ovom spisku koji 
ja imam. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (30.10.23 23:56:58) 
 
 Teško da se bilo šta smisleno može reći u odnosu na ovo što se radi u sitnim satima u crnogorskom 
parlamentu. Toliko su stvari ogoljene i toliko sve ovo neozbiljno izgleda da sam donekle i zatečen, gospodine 
Spajiću. Imali ste priliku, čak je ambicija bila da se vratite ovdje za govornicu i da iskoristite tih 15 ili 20 minuta 
koliko vam treba da pročitate ekspoze i da na taj način ispoštujete građane, vi ni to nijeste prihvatili. Jako loš 
način da krenete u novi mandat. Dakle, prekršili ste Ustav, prekršili ste zakon, pokazali ste ambiciju da u 
ranim jutarnjim časovima birate vladu, ušli ste u finale ovog roka opet nedovoljno ozbiljno i nedovoljno ažurno 
u odnosu na ono što je interes građana i optužujete opoziciju za opstrukciju. 
 Mi smo došli da razgovaramo sa vama o vašem ekspozeu, a vi se nijeste udostojili da ga pročitate. 
Nemojte da nam govorite da ste sjednicu organizovali večeras da biste ušli u proceduru odgađanja popisa, 
jer ste vi odluku o odgađanju popisa najavili prije pet - šest dana. Ova sjednica o izboru predsjednika 
Parlamenta i izboru nove vlade je mogla biti održana u petak i danas, ali ste se dogovorili sa onima od kojih 
zavisi parlamentarna većina, tu prije svega mislim na vojvodu Mandića koji je sjeo na čelno mjesto 
Parlamenta, da ta procedura bude obavljena pošto -poto u sitnim večernjim satima i da javnost ima što manje 
prilike da čuje argumente predstavnika građana u ovom domu. Ovo je za mene sumanuta odluka, vi ćete 
nositi odgovornost kao pretpostavljam budući predsjednik Vlade za ovo što ste učinili. Jako je loše da 
ignorišete potrebu građana da se upoznaju sa vašim ekspozeom i da to pravdate činjenicom da, zaboga, vi 
treba sjutra da sretnete predsjednicu Evropske komisije koja je u posjeti Crnoj Gori. Valjda ako ste 
predsjednik Vlade Crne Gore i ako pretendujete na to mjesto, nema važnije adrese i nema važnijeg interesa 
od interesa građana i nemojte nas ubjeđivati da ste vi toliko gorljivi za evropskim vrijednostima. Slika i prilika 
vaših evropskih vrijednosti je večeras situirana u fotelji prvog čovjeka Parlamenta. To su vrijednosti oko kojih 
ste se vi okupili sa kvalifikovanom većinom. I ne samo to, nego ste pristali da Andrija Mandić i eks 
Demokratski front zajedno sa partnerima u vladajućoj većini budu cenzura vašoj vladi, da ne smijete da se 
obratite ovom parlamentu dok vam zeleno svijetlo ne da Andrija Mandić i kolegijum vladajuće većine. Je li to 
demokratski način da obećate građanima da ćete raditi za njihove interese, tako što će vaša politika zavisiti 
od volje kolegijuma političkih partija koje čine parlamentarnu većinu?  
 Vi ste, gospodine Spajiću, uradili ono što prije vas nije uradila ni Vlada Zdravka Krivokapića u kojoj 
ste bili ministar, ni Vlada Dritana Abazovića, vi ste u vlast uveli produženu ruku velikorspskog nacionalizma. 
Vi ste danas u ovom parlamentu, zajedno sa vašim kolegama i sa parlamentarnom većinom, četničku 
ideologiju pretvorili u državnu ideologiju. I ne samo to, vi ste bogato planirali participaciju DF-a, nekadašnjeg 
DF-a, u očekivanoj rekonstrukciji vlade đe im izdašno obećavate četiri ministarstva i to, gle čuda, krećete od 
Ministarstva prosvjete kao da se nijesmo nagledali za mandata Vesne Bratić rapsodije unutar tog sistema.  
 Razumijemo šta je intencija, razumijemo da ste prinuđeni, razumijemo da u okviru vašeg pokreta 
postoje izvjesne liderske sujete, razumijemo da su na tragu tih obračuna unutarpartijskih isključene jedna ili 
dvije poslanice iz tog pokreta koje će takođe večeras diskutovati o ekspozeu vaše vlade. I šta se dogodilo, 
gospodine Spajiću, šta se dogodilo u međuvremenu? Mislim da crnogorska javnost zaslužuje taj odgovor. 
Zbog čega ste promijenili ploču, kažite građanima Crne Gore večeras. Prvo nijesu bili partneri ni DPS ni DF, 
pa smo čuli sijaset upozorenja iz međunarodne zajednice, od onih preko okeana od onih iz Brisela. Do jednog 



trenutka vi ste komplet bili podudarni sa tim upozorenjem i onda ste očigledno izgubili u tom unutarpartijskom 
obračunu. Jakov Milatović vam je preuzeo stranku i vi ste odlučili da dobijete na vremenu i da izađete u susret 
onome što su upravo očekivanja njegove struje unutar vašeg pokreta.  
 Nijesu ovo španska sela ni japanske poslovice, ovo je nešto što je manje-više poznato svakom 
politički mislećem čovjeku u Crnoj Gori. Nijeste imali hrabrost da formirate odgovorniju vladu. Da li ste željeli, 
to je pitanje. Da li ste imali podršku? Vidio sam po načinu na koji vaše kolege pristupaju današnjoj sjedinici i 
izboru Andrije Mandića za čelno mjesto u Parlamentu da tu ne postoji puno nelagode zbog tog čina u kojem 
učestvuju. Jasno nam je da je ovo vladajuća većina trulih kompromisa, to nam je jasno. Ali vi radite sve da 
uvjerite građane Crne Gore u potpunu neozbiljnost ovog koncepta koji večeras vi treba da potpišete formalno. 
Izostajući iz ustavne obaveze da građanima objasnite šta ... 
  
 

PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 00:08:25) 
  

Gospodine Nikoliću, minut ste prekoračeli. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (31.10.23 00:08:28) 
 
 Privodim kraju. 
 Ne zaslužuju ni mandatara, ni ekspoze koji se na ovaj način prezentuje javnosti u sitnim satima iza 
ponoći kada veliki broj građana, na žalost, iz bioloških razloga i mnogih drugih nije u stanju da isprati ovu 
sjednicu. To nije odgovornost na opoziciji, ta odgovornost pripada vladajućoj većini. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 00:08:59) 
 
 Riječ ima premijer 43. Vlade, gospodin Dritan Abazović. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (31.10.23 00:09:03) 
 
 Dobro veče, poštovani predsjedniče Skupštine Crne Gore, gospodine Mandiću, poštovani 
potpredsjednici Skupštine, poštovani kandidati za 44. Vladu Crne Gore, uvaženi poslanici u novom sazivu 
državnog parlamenta,  
 Na početku, dozvolite da prvo čestitam izbor novog rukovodstva, da kažem da je danas Lučindan, da 
je 1905.godine na neki način počeo parlamentarni život upravo u ovom vremenu i da vam poželim puno 
uspjeha u budućem radu. Gospodine Mandiću, meni je drago što ste došli do mjesta predsjednika Parlamenta 
kao neko ko je dugo godina bio, imao veliki staž u Parlamentu Crne Gore i što se prešao jedan put do možda 
nekih, nećete me pogrešno razumjeti "željom da se zapali" državni parlament do toga da se on danas 
predstavlja, čuva i, nadam se, promoviše na najbolji demokratski način. Isto tako kolegi Pejoviću, koleginici 
Popović čestitam stupanje na njihovu dužnost.  
 Sada da pređem na izlaganje vezano za Vladu. Evo trudio sam se da budem efikasan danas u smislu 
da ne dođem u prvom dijelu da ne bih oduzimao dragocijeno vrijeme, ali da kažem da vam je start upravo 
onako kao što sam ga očekivao, već ste prekršili Ustav Crne Gore, član 103 stav 2, gdje ste bili dužni ovdje 
da prezentujete ekspoze. Ja Vam lično ne zamjeram, čak mislim da je dobro da građani Crne Gore vide na 
koji način ćete upravljati i ako mislim da ćete se malo poboljšati vremenom, ali isto tako mislim da je jako 
važno napomenuti da ipak treba da iskažemo poštovanje prema državnim institucijama Crne Gore i da 
poštujemo pravila, odnosno Ustav i zakone naše države. 43. Vlada koja odlazi uradila je mnoge istorijske 
stvari za Crnu Goru i ja mislim da će to vrijeme pred nama svjedočiti. Spreman sam ovdje sa mjesta u 
državnom parlamentu da i u budućem periodu kako budu prolazili mjeseci upoređujemo rezultate sa 44. 
Vladom i ukoliko nas u bilo čemu prestignete zaista mislim da će to biti na ponos građana i biću jako srećan 
i zadovoljan i kao političar i kao građanin.  
 Želim da kažem  nekoliko stvari koje su jako bitne, a onda ću doći i na ono što se odnosi konkretno i 
na Vaš ekspoze koji sam, naravno, pročitao. Prvo, Crna Gora je danas najbrža rastuća ekonomija u svijetu i 
po procjenama u Evropi i po procjenama MMF-a taj rast je 4,9% i mislim da je to sticaj nekoliko važnih faktora 
koji su se desili ali u svakom slučaju slom javnih finansija koji ste najavljivali nije, ne dešava se i mislim da 
će novi ministar finansija imati obavezu već sjutra da kaže da li smo mi to bankrotirali. Meni je žao što ovdje 
nema gospodina Krvavca, zato što je on bio aktivan i možda je zbog toga izgubio ministarsko mjesto, u tome 
da promoviše da ćemo da bankrotiramo u junu mjesecu, pa da ćemo da bankrotiramo u septembru mjesecu, 



pa da ćemo da bankrotiramo u oktobru mjesecu, evo ima još jedan dan oktobra mjeseca, sjutra i vidjećemo 
da li ćemo bankrotirati, a ja novom ministru finansija upućujem odmah kao poslaničko pitanje javno, ali nije 
važno, moći ćemo to i da procesuiramo, da li vi sjutra kada budete sjeli i izvršila se primopredaja, da li ćemo 
mi da bankrotiramo ili ne. Crna Gora je zemlja koja ima najveću prosječnu zaradu u regionu, prešla je 800 
eura. Crna Gora je zemlja koja ima najveću minimalnu zaradu u regionu i ima najbolji rast penzija u poslednjoj 
godini kada je bila 43. Vlada uz mnoge teške okolnosti. Priče o čarobnim idejama da će doći do nekog 
ogromnog blagostanja ja zaista se ne protiv, samo hoću da vidim da vi 01.januara ljudima obezbijedite 1000 
eura prosječne zarade. Dakle, novim budžetom vi treba ljudima da obezbijedite 1000 eura prosječne zarade. 
To je vaše obećanje i ostavite se te priče da će to biti 01.januara 2025., 01.januara 2026.godine, 01. januara 
2027.godine, jer bi se to desilo i bez vas u toj situaciji.  
 Građani Crne Gore treba da znaju sljedeće, da je vaš plan kao što je bilo i u 42. Vladi gdje smo bili 
zajedno da se odmah zadužite za ogroman novac. To je suština priče. Da objasnim građanima Crne Gore, 
plastično, na milijardu eura 1%  je deset miliona eura. Samo ovaj put nemojte da novac ide preko Beograda 
jer tamo iz političkih okolnosti možda će vas neko i izdati. Dajte da ide drugim pravcem, a ja sam ovdje da 
na prvom Premijerskom satu pričam i o klinici i bilo čemu, na prvom Premijerskom satu govorim i o ljudima 
iz regiona, a govorim i o ljudima iz Njemačke našega porijekla čiji identitet ne želim da otkrivam, ali ću ih 
samo opisati za razliku od mene nemaju kosu. Tako da gospodine Spajiću, vi ovdje da obezbijedite ljudima 
1.000 eura ja vam u tome dajem punu podršku jer je to bilo glavno obećanje i da kažete zašto nismo 
bankrotirali kada smo trebali da bankrotiramo. To je to. Žao mi je još jednom, izvinjavam se gospodinu 
Krvavcu jer nije ovdje, ali moram da pomenem jer su ovo važne stvari, kaže da su ostavili 400 miliona eura 
u kasi 43. Vlade što je tačno. Međutim, naša prva odluka je bila 42. Vlade da se zadužimo 750 miliona eura.  
 Poštovani građani Crne Gore, 43. Vlada se zadužila svega 100 miliona eura, najmanje u istoriji ove 
države, a ostavlja gospodinu Spajiću i njegovoj Vladi 200 miliona eura. To je ekvivalent da je nama gospodin 
Spajić ostavio milijardu i po eura na računu. Samo kad pričamo o ekonomskim čarobnjacima u Crnoj Gori, 
da objasnim, da je to taj ekvivalent i da je svaka vlada od ovih 43 koje su bile ostavljala duplo više nego što 
se zaduživala Crna Gora bi danas imala sigurno bila bi najbogatija država na svijetu i imala bi standard kao 
Katar. Tako da prvog dana 42. Vlade smo zaduženi 750 miliona eura. Vi ćete sjutra prvu odluku da donesete 
o odlaganju popisa, samo da zbog građana koji prate ovu sjednicu da znaju, zato što je to bilo obećanje da 
ćete odložiti popis da bi se prihvatio gospodin Mandić da bude na čelu Parlamenta. Da li će biti 1. decembra, 
ja ne znam, mislim da uslovi za popis svi postoje. Mislim da DPS ima svoju taktiku oko bojkota iz jednog 
prostog razloga što ne želi da na ovom popisu bude pokazano da bi najveći broj građana se izjasnili kao 
Crnogorci, te jedan dio priče koji je nacionalistički faktički potpuno propao. Mislim da je to glavni razlog. Da li 
će to biti 1. decembra, ne znam, lično sam sumnjičav oko toga, ali samo da razriješim dilemu, zbog građana, 
ništa se za mjesec dana suštinski ne može promijeniti. Cilj je bio da se napravi tipična varka tijelom koju sam 
ja prepoznavao i u 42. Vladi od strane nekih ljudi i da se jednostavno kupi malo na vremenu da bi se pokrenule 
neki procesi. U svakom slučaju, ta odluka je potpuno legitimna i ja sa njom nemam apsolutno nikakav 
problem.  
 Kad je riječ o pravdi, ne možete ništa revolucionarno da uradite zato što je 43. Vlada pokrenula 
istorijske procese. Više ne može da se smijeni Milivoje Katnić jer je smijenjen, ni Ivica Stanković jer je 
smijenjen. Može da bude nekoliko procesa i ja ih najavljujem koji će se desiti ako im se nisu desili samo zbog 
ovih političkih okolnosti i određenih političkih kalkulacija. Ovom prilikom ih najavljujem. Gospodin Adžić zna 
tačno o čemu se radi i ok je pravite video klipove, recite da je to vaša zasluga, ja sa tim nemam nikakav 
problem, borio sam se da Crna Gora ima mnogo veću distribuciju pravde nego što je imala, a mislim da su 
se neki pojedinci, apsolutno se ograđujem jer ne mislim na sve članove 44. Vlade niti na sve poslanike, imali 
obavezu da se oduže svojim sponzorima. Mislim da je ključnu rečenicu, dva čovjeka su rekla ključnu 
rečenicu, jedan je Zoran Lazović, jedan Andrej Milović, jedan je rekao u Ulcinju nakon jednog suđenja da se 
opstruira da se napravi 44.Vlada i da treba da se ubrzaju sve aktivnosti. On okom vi skokom.  Drugi je 
gospodin Milović koji je u jednoj emisiji potpuno otvoreno, mislim pravedno, rekao mislim ono što i osjeća, a 
to je dajte da se napravi vlada pa makar trajala jedan dan. Mislim da građani Crne Gore treba da znaju da je 
to obaveza koja je preduzeta od sponzora. U svakom slučaju, želim vam puno sreće, ali da nema neke dileme 
cilj je bio da se napravi vlada, nova vlada, da bi se ovi procesi koji su pokrenuti bili usporeni ili na neki način 
potpuno zaustavljeni. Vidjećemo šta će biti, u svakom slučaju ništa revolucionarno ne može da nastane u 
tom kontekstu, ali da ne zaboravim glavnu stvar računam i vrijeme nikakav problem samo dozvolite da 
efektuiram. Želim da kažem sledeće malo se govori o tome da Crna Gora pravi ponovo manjinsku vladu. 
Dakle, govorili su da Dritan Abazović dosta nam je eksperimenata Dritana Abazovića i da je Dritan Abazović 
prvo napravio ekspertsku vladu, onda napravio manjinsku vladu, a to nisu bile one klasične političke vlade. 
Evo sad vidimo da je eksperimenti Dritana Abazovića su nešto što je primjenjivo u Crnoj Gori, ponosan sam 
na to, ponosan sam i što smo napravili ekspertsku vladu jer da nismo napravili ekspertsku vladu vjerovatno 
bi gospodin Spajić i dalje bio u Singapuru jurio Kineskinje komunistkinje i Indonežanke budistkinje ili možda 
doveo još nekoga osim Do Kovana u Crnoj Gori, a onda se od njega počeo ograđivati.  



 Kada je riječ o aferi Do Kvon nemojte misliti da ako je Specijalno državno tužilaštvo zaspalo da sam 
ja nešto zaboravio ili propustio. Tu budite potpuno relaksirani vezano za to. Ovo je dom u kome će se otvarati 
vjerovatno i ta tema. Radi se o čovjeku koga traže mnoge države, ne znam iz kog razloga, vjerovatno ne iz 
nekih pogodnih razloga, ali ćete vi morati da kažete ovdje s obzirom da ste mene optužili, a da je vaš kolega 
koji je sad kandidat za ministra pravde podnio i krivičnu prijavu da smo ja kolega Adžić i N.N. lice i ne znam 
ko organizatori OHG-a vezano za to i da on ima dokaze koje nije i dalje priložio, ali evo pošto sada se nastupa 
sa pozicija vlasti od sjutra očekujem da to dobije neki epilog. Tu sam, ali nadam se da ćete i vi manje 
izbjegavati duele, političke duele, kao što ste to činjeli ovih četiri mjeseca i da ćete doći ovdje u državnom 
parlamentu da kažete isto onu priču koju ste rekli kod mene u kabinetu. Dakle, da ne bude nekih dilema, 
pričamo pred javnošću Crne Gore istina u kasnim satima, ali pričamo u najvišem domu da nema više 
bježanja. Ja sam ovdje, došao sam kasno, možda ste računali da ću da zaspem, ali realno nikada ne spavam 
tako da ja sam vrlo, ovdje sam i u narednom periodu i mislim da je mnogo važno da se i ta tema izvede do 
kraja jer je bilo jako neprijatno slušati da ćete vi biti hapšeni da su vam davali savjete da treba da se sakrijete 
u svojoj stranci, da tamo treba da čekate neka hapšenja, kao da je neko krenuo zaista da vas hapsi. Mi sa 
takvim ljudima nismo imali nikakve veze. Vi jeste li ili niste ne znam, ali ste na TV emisijama sami potvrdili 
da jeste i u tom kontekstu mislim da je dobro da se sve činjenice vezane za taj slučaj plasiraju. Isto tako 
mislim da je dobro da budući ministar pravde gospodin Milović iznese te dokaze jer ako ne bude iznio te 
dokaze, a to mora dobiti na kraju neki epilog mi smo obavezni njega da podnesemo krivičnu prijavu za lažno 
prijavljivanje. Tako da ima li ovoga doktora Abdula koji se pominje ili nema zaista ne znam, ali kažem da sam 
se trudio da u svom mandatu radim apsolutno u skladu sa zakonom potpuno i spreman sam da sve ono što 
je bio rad bude predmet nekog monitoringa u narednom periodu.  
 U svakom slučaju, želim još par stvari da kažem vezano za ekspoze. Bilo je riječi ja sam zadovoljan 
vašim predlogom za ministra prosvjete, ali bilo je riječi da će se naredne godine graditi škole i vrtići i gradiće 
se zato što je 43.Vlada završila svu dokumentaciju i proceduru i vezano je i za kredit i za finansiranje tih 
objekata. Da nema nekih dilema tu. Tačno i mi smo od prethodnih vlada nešto nasleđivali kao projekti, ali to 
mi je važno da naglasim, ali isto tako mi je važno da naglasim da ste 11. juna krenuli sa pričom da ćete imati 
više žena, da vam treba više žena u vladi, a da danas imate više potpredsjednika nego što imate žena.  
 Druga stvar koja je isto važna da se napomene jeste da ćete pokušati da date neki imput zato što vi 
niste klasična politička opcija nego ste neki pokret da se malo distancirate od partija i od toga nije bilo ništa. 
Odgovorno tvrdim, pred građanima Crne Gore, sve što sam do sada predvidio u politici sve se desilo, sve 
što su bile zamisli od ekspertske vlade, manjinske do sada su se riješile. Manjinska vlada je bila planirana 
da traje godinu dana, trajala je godinu i po. Donijete su neke istorijske odluke kao što je to potpisivanje 
Temeljnog ugovora zbog koga je i pala vlada. Lično mislim da to nije bio glavni uzrok, ja lično mislim da je 
bio glavni uzrok to što 43 vlada nije imala nikakvu dilemu da se suprostavi kriminalnim strukturama čiji je 
uticaj u Crnoj Gori i dalje postojeći ali mnogo manji nego što je bio. I s tim u vezi mislim da rezultati koje smo 
imali,  generalno svi zajedno, su zaista nešto što će biti predmet rasprave u ovom parlamentu, ali biti i za 
poređenje sa 44. vladom.  
 Ono što od gospodina Spajića zahtijevamo kao poslanici, na to apsolutno imamo pravo, to je da 
poštuje ovaj dom, da se pojavljuje, da ne iskoristi praksu njegovog mentora  Zdravka Krivokapića da 
izbjegava premijerski sat i ono što budu saslušanja kontrolna saslušanja u pojedinim odborima za to što se 
mnoge teme koje smo i večeras pokrenuli i koje će se tek pokrenuti morati tretirati kroz ovaj visoki dom. U to 
ime ja želim da kažem da želim puno uspjeha kako god bilo 44. Vladi Crne Gore, da vjerujem da ukoliko 
budu predano radili da mogu da ostvare određene rezultate. Da samo treba da zadrže trasu koja je nekako 
postavljena i da mislim da će to biti nešto dobro, da poželim parlamentu da izglasamo ono što je dio naše 
evropske agende, a mislim da nije toliko komplikovano i da kažem građanima da se uskoro vidimo u 45 vladi. 
Isto tako da kažem da neke stvari koje su u ranijem periodu bile pomenute, a jesu predmet debate između 
mene i gospodina Spajića, ćemo morati da tretiramo ovdje vrlo otvoreno i što se kaže u jednoj demokratskoj 
ali viteškoj borbi. Ja za to sam apsolutno spreman i vjerujem da gospodin Spajić više možda u ovih četiri 
mjeseca je mogao ili ga je neko naučio da taktički to izbjegava ali mislim da to neće moći.  
 Na kraju šta reći. Ako je DF zadovoljan što je pružio manjinsku podršku sretno bilo. Ako su Demokrate 
zadovoljne da su odustale od onoga što je bio njihov primarni cilj da vode Parlament Crne Gore sretno bilo. 
Ako je trebalo uzeti dio manjina sa pričom koja se već raširila po Kosovu da je DF priznao Kosovo i da su 
prihvatili da je sve za njih prihvatljivo što je prihvatljivo i za druge opcije sretno bilo. Cilj je da idemo ka 
pomirenju. Cilj je da zbližavamo narod. Ja mislim da smo mi uspjeli da pređemo mnoge stepenice kad je u 
pitanju politička kultura. Mi smo imali tri izborna procesa, dva puta kroz krugove predsjedničkih izbora i jedne 
parlamentarne 2023. godine u nikad boljoj atmosferi u Crnoj Gori. Ja bih volio da to zadržimo. I pitanja koja 
sada treba tretirati nova vlada ne trebaju ni na koji način da naruše ono što je bio kapital koji smo nekako 
zajednički stekli prethodnih godinu i po dana i ostvarili da se ova država ipak na jedan, i večeras na jedan 
vrlo pristojan način odnosi prema političkim procesima. Sami čin vašeg izbora i glasanjem albanskih apartija 
za vas mislim da je pređena jedna velika stepenica. Mnogi ljudi su me nazivali izdajnikom, večeras su mi se 



mnogi izvinili, mnogi od ovih ljudi ovdje podržavaoca su me nazivali izdajnikom, jedan dio se već izvinjava, 
ja mislim da ide i dio, da će doći vrijeme i drugog dijela. Isto tako mnogi ljudi koji se večeras biraju, određeni 
ljudi koji se večeras biraju pokušali su da odigraju neke smicalice, a ja sam siguran da ruka pravde koja je 
pokrenuta neće stati. I kad se bude razotkrila pravda mislim da ćemo dobiti malo drugačiju vladu u Crnoj 
Gori, mislim da ćemo dobiti malo drugačije okolnosti u Crnoj Gori i mislim da ćemo učinjeti tek onda prave 
stvari. Ali eto, naša dionica vezano za neki makadam se približava kraju. Ja očekujem da Crna Gora ako ne 
na auto-put izađe na neki dobar magistralni put koji će označiti neku novu perspektivu.  
 Neka je sretno 43. Vladi, neka je sretno novom rukovodstvu, 44. i 43. Samo da kažem vezano za to i 
sa time završavam. Ja sam jako ponosan na sav rad, na rad mojih kolega, na rad potpredsjednika, na rad 
svih ministara. Ponosan sam na državnu upravu Crne Gore koja treba da se reformiše ali na ljude koji su 
ipak dali u teškim okolnostima veliki doprinos. Bila mi je životna privilegija da budem na čelu svoje države i 
donosim odluke u korist građana Crne Gore. Sada ću to raditi sa druge pozicije, ali ako neko bude mislio da 
će izbjegavanjem Skpštine Crne Gore ili javnog prostora, kao što je to i večeras na neki način pokušano da 
se odradi, učinjeti da se stvari stavljaju pod tepih, ja sam ubijeđen da se to neće desiti i siguran sam da će 
svako ko bude išao tom logikom zapravo na kraju politički neće profitirati. Mi moramo da budemo spremni 
da se suočimo sa mnogim stvarima koje se odnose i na neke naše postupke iz prethodnog perioda i ja sam 
siguran da ćemo tu, makar tu pronaći neki zajednički jezik. 
  Ako bude bilo potrebe za nekim intervencijama stojim na raspolaganju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 00:30:31) 
 
 Hvala, gospodine Abazoviću. 
 Sada samo da riješimo pitanje ovog vremena.  
 Gospodin Konatar mi je rekao da se ovaj višak vremena koji ste potrošili odbije od njegove diskusije. 
  Izvolite, gospodine Spajiću. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (31.10.23 00:31:20) 
 
 Građani, upravo ste imali priliku da čujete nastavak putujećeg cirkusa zvanog 43. Vlada. Mislim da 
da su mnogi srećni zbog toga što se taj cirkus završava večeras. Toliko ste neistina iznijeli večeras da stvarno 
ne znam odakle da počnem. Najlakše su one neistine koje su brojčane. 
 Evo, rekli ste 200 miliona eura ste ostavili, je li tako? Odakle vam tih 200 miliona eura? 70 miliona 
eura je došlo od hedžinga, od profita koji ste povukli u najgore moguće vrijeme, u junu ove godine, i da tada 
niste povukli taj novac vi ne biste imali da isplatite zarade u junu. I o tome je gospodin Krvavac govorio.
 Sljedećih 70 miliona eura ste imali, odnosno 60 miliona eura ste povukli od ekonomskog 
državljanstva, sa jednog računa prebacili na drugi, sa specijalnog računa na glavni račun trezora, vi mislite 
da je to neka nauka, to je smiješno. 60 miliona eura ste tako prebacili, to prikazali kao prihode i prikazali ga 
kao u trezoru. Ali, taj novac vi ne možete da koristite za potrošnju. Taj novac samo može u infrastrukturu da 
se investira, i to u nerazvijenim sredinama, odnosno na sjeveru itd. Znači ne može u potrošnju da se koristi. 
To nije 200 miliona eura, premijeru, Vi pojma o tome nemate. Stvarno je velika količina neznanja koje ste 
iskazali upravo, mislim da građani treba da razumiju do kraja. 30 miliona eura ste dobili od Evropske unije za 
energetsku efikasnost, i taj novac ne može da se koristi u potrošnje. Može da se koristi za oblaganje kuća, 
za zidove itd. to je jedini način na koji može taj novac da se koristi.  
 O čemu vi pričat? 70 miliona eura vrijednosti zlata koje smo vratili, i to pominjete kao svoj neki uspjeh, 
kao nešto što ste vi uradili. Vi niste uradili ništa što se tiče fiskalne konsolidacije. Napravili ste nemjerljivu 
štetu ovoj državi. I mi ćemo morati da uradimo tehnički rebalans. Znate li zašto?  Upravo za to što se plate, 
socijala i penzije ne bi mogle da isplate ni u novembru ni u decembru da smo ostali sa vašim budžetom. 
Samo razmislite o tome koja bi to šteta bila za građane. Vi ste sami dali rebalans. Znači, napravili ste budžet 
koji ste znali da ne možete da ispunite, predložili ste rebalans ne zbog prihoda nego zbog rashoda. I tu smo 
vas čekali, ali niste imali petlju to da predložite, jer ste znali da ćemo vas prozvati zbog toga i prozivamo vas 
evo sad rashode ste napumpali, napumpali ste rashode i mi ćemo morati da radimo sa vašim naslijeđem. 
Zadužili ste se 100 miliona eura. Po kakvoj kamati? 10+%, dvocifrenoj kamati. Ja sjutra, evo sjutra da 
izađemo sa ministrima na londonsku berzu, u najgorim uslovima u posljednjih 15 godina, zadužili bi se sa 7-
8% kamate. Vi ste u mnogo boljim uslovima zadužili se, sad je već 11-12% ta kamata, po sramotnoj kamati. 
I to niste na berzi se zadužili nego ste u bilateralnom dilu, ko zna kakvom dilu. To je nasleđe vaše vlade. I 
kažete ima u Trezoru 200 miliona. Sjutra ćemo da provjerimo tih 200 miliona, jedva čekam da pogledam 
tačno odakle su tih 200, koliko može da se koristi za potrošnju. Meni je direktor budžeta rekao danas - godinu 
ćeš završiti sa minus 100 miliona u Trezoru da ništa ne radiš. Kako biste vi zatvorili ovu godinu, sa kojih 200 



miliona vi pričate? Povežite se sa ljudima koji vam vode budžet, povežite se sa ljudima koji vam vode 
finansije. Pojma nemate, čovječe.  
 Dosta cirkusa više. Građanima ne treba cirkus u ovoj državi, ne treba im prikazivanje, ne treba im 
grananje, treba im znanje, treba im veliki rad, treba im rezultat. Đe vam je kapitalni budžet? Užasno, ostavili 
ste nasljeđe, nećemo imati ništa za kapitalni budžet za sljedeću godinu. Nijedan projekat niste napravili, 0 
projekata. Prostorni plan koji ste pikazivali je skup lijepih želja, nama će trebati još godinu i po dana da bi to 
doveli u red. Vi niste ništa uradili, vi ste napravili jedan video bim kojim ste nešto prikazivali. Ništa nijeste 
uradili. Ja sam tražio taj prostorni plan, nema ga, ne postoji. Znači, pustite nas više vašeg predstavljanja, 
vašeg paradiranja, vašeg cirkusa, toga smo se nagledali. Hoćemo da vidimo konkretan rad, konkretne 
rezultate. Vi ste srušili 42. Vladu onog trenutka kad je napravila rezultat. Vaša vlada nestaje kada je napravila 
haos u javnim finansijama, i to se više neće dešavati. Ova vlada će da traje četiri godine, popraviće javne 
finansije.  
 Vi pričate o 1000 eura prosječne zarade, i da treba 01. januara 24. godine, mi smo jasno rekli kad 
treba plata od 1000 eura da bude, jasno smo rekli 12 mjeseci po izglasavanju Vlade. Evo opet ponavljam, 
da se lijepo čuje, 12 mjeseci po izglasavanju Vlade, a minimalne penzije će da krenu već od 01. januara 
2024. godine od 450 eura. I to je ono što smo ostali dužni penzionerima zbog vas jer ste vi srušili tada tu 
vladu. Ja sam najavljivao tada taj potez minimalne penzije od 450 eura, kao drugi korak Evrope sad 1. Vi ste 
tu vladu srušili. I umjesto da se desi taj korak decembra 2022. godine, mi sada u januaru 2024. godine, znači 
penzioneri su čekali godinu i tri mjeseca zbog vas, zbog vaše nesposobnosti i dosta teatralnosti više, dosta, 
ne želimo. Vi hoćete da poštujemo Parlament ovdje, poštujemo Parlament na način da poštujemo i vrijeme i 
energiju svih nas, da se usmjeri na konstruktivne stvari a ne na priču. Nema više priče, svaki rezultat će se 
brojčano mjeriti. I vjerujte mi, jedva čekam da se uporedimo tu. Hvala puno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 00:38:33) 
 
 Izvolite, gospodine Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (31.10.23 00:38:39) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Hvala što ste mi dali još jednu priliku i fala što ste progovorili, ali vas molim da kad budete se obraćali 
meni, obraćajte se uz neko poštovanje ne meni lično nego domu i tim pričama - nemate pojma, nemate 
pojma. Ako ćemo da se vodimo tim rečnikom ja mogu tim rečnikom da se vodim, ja mogu da kažem da vi 
sve što ste rekli je jedna velika prevara, sve što ste rekli jedna  velika prevara.  
 Vi ste sakrili Evropa 2 sad, vi ste ga sakrili, vi ga niste pominjali, pominjali su vas ljudi, eksperti, 
analitirači, tražili su NVO, nije važno političari da objasnite kako ćete da ga realizujete, niste se pojavili niđe. 
Kad ste se pojavili pojavili ste se sa flašom u ruke i pričali neke bajke o tome kako se dogovarate sa 
poslaničkim klubom. Recite vi kako ćete to da realizujete, jer svako može da realizuje način što uzme milijardu 
eura i ubaci u potrošnju. Sad ste deset puta pomenuli potrošnju.  
 Javne finansije Crne Gore nikad nisu bile ovakve, nikad javni dug nije bio manji. Recite koliko je bio 
kad ste vi bili ministar finansija. I nemojte da mi pričate o Evropi sad 1, jer ja sam glasao za Evropu sad 1, 
zajedno sa vama i sproveo jer ste vi bili u opoziciji. Vi ste zaboravili to, vi ste zaboravili modifikovanu averziju 
gdje ste vi ostavili zdravstvo sa 0 eura, vi ostavili zdravstvo sa 0 eura i sada najavljujete isto reformu 
penzionog sistema na način koji je vrlo maglovit. Vi objasnite građanima kako ćete da realizujete Evropu sad 
2. To je to, jer da uzmeš milijardu eura i da povećaš plate i penzije je jednostavno to svaki čovjek može da 
uradi. 
 Kad je riječ o ekonomskom državljanstvu to je pare koje je zaradila država Crna Gora, o čemu vi 
pričate. Mogu li da se za kapitalni budžet bilo šta, šta je odluka predviđena, u čemu je problem, to je pare 
koje je zaradila država Crna Gora kao što ih je zaradila od trajkta, kao što ih je zaradila od drugih stvari, to je 
novac koji zarađuje država Crna Gora. Đe su vaši parametri bili, jeste li vi bili ministar finansija? Vaša prva 
odluka je bila da se zadužimo 750 miliona eura i vi ćete se do kraja ove godine zadužiti 200 ili 300 milona 
eura. Evo nije kraj godine daleko, vi ćete se zadužiti. Pričali ste priče, predsjednik me je pitao kad su bile 
konsultacije, idete sa pričom da neće biti plata i penzija, da neće Tužilaštvo primiti platu, ko je taj u Crnoj Gori 
što nije primio platu, danas je 30. oktobar. O čemu, čovječe, pričate? Vi mislite da vašom teatralnošću i ovim 
da mi treba brzo, na brzinu da završavamo stvari. Znam ja sam radio s vama i sa vašim mentorom Zdravkom 
Krivokapićem i fala Bogu što je pala ta vlada. I vi ste nezahvalni, Bog ne voli nezahvalne, jer ja sam vam 
rekao đe bi vi bili da nije bilo ekspertske vlade, ja sam vam rekao đe bi bili.  



 Oko kapitalnog budžeta, po prvi put su se radile značajne stvari, radila se i žičara, je li se radila kod 
vašeg prijatelja, ne kod mog, kod vašeg prijatelja, kod toga čije je vlasništvo, koji ima koncesiju. A o vašim 
drugim prijateljima i iz regiona i iz Crne Gore pričaćemo ovdje, i ko hoće da gradi solarne elektrane i zbog 
čega ste vi isforsirani, je li vi mislite zaista da smo mi pali s Marsa. Mi smo se borili 30 godina da pobijedimo 
Mila Đukanovića, mi ćemo se boriti i da vas pobijedimo ako ne budete radili regularno, i tu nema nikakve 
dileme.  
 Kad je riječ o prostornom planu, prostorni plan je istorijska stvar za Crnu Goru, treba da se usvoji u 
državnom parlamentu. Ako treba nešto da se mijenja, naravno poslanici će imati prilike. Vi ga niste našli za 
to što ga niste ni tražili. Ima ga na sajtu, lako ga je naći.  Vi bi to trebali najviše da pohvalite jer vam je to 
mogućnost da dođete do projekata za kojih nije bilo nikakvog dokumenta. Jeste, noramlno jer je do 2040. 
godine, do 2040. godine. U septembru smo imali 172 miliona ili 176 miliona eura prihoda. O čemu vi pričate? 
Niste se vi javili zbog tih stvari, vi ste se javili da bi manipulisali ljudima najbanalnijom populističkom pričom, 
najbanalnijom populističkom pričom. Mi smo konzervativno vodili finansije, ja se slažem, mi smo imali 
konzervativnijeg ministra finansija, ali smo stvari doveli u red. I on će sjutra da uđe tamo, bio je već dio tog 
kolektiva, sjutra će ući i neka kaže istinu, neka kaže šta jeste i kakva je situacija, a vi ste, napominjem uzeli 
750 miliona eura prvi dan i sa time ste baratali i vi mislite da je to neki veliki izum. Mi treba da vidimo kako 
da Crna Gora zarađuje više a onda da troši više kad zaradi više. Ja ne znam što je to više zaradila kad ste 
vi bili ministar finansija i o čemu je zaradila. 
 I još par stvari koje zaista ne želim da prećutim, a moramo ih nekako tretirati ovdje. Vi sa tom vašom 
pričom lijepom da ćete vi uraditi, vi možete građanima da kažete što hoćete. 01. januara 2025. godine, 01. 
januara 2025. godine ko zna što će biti. Vidite da živimo u nepredvidivim vremenima, vi ste dužni da 
građanima 1000 eura date prosječnu zaradu u januaru za to što ste vi za to dobili mandat, za to ste dobili 
mandat. Ako ste u međuvremenu odustali od toga recite to, na početku ste pominjali da ćemo da budemo 
kriptofrendi država. Jeste li pominjali to? Jeste. Zašto sad ne pominjete to? Ućutali ste, poslije ste se ućutali. 
Što ne kažete da je to jedan dio plana. Ja nisam protiv inovacija, vi znate da ja nisam protiv inovacija. Što ne 
pomente to, što nas ne uporedite sa El Salvadorom o kakvom Singapuru vi pričate, što nas ne uporedite sa 
El Salvadorom, to je prava. Može da se ispostavi i dobro za Crnu Goru. Zašto to ne kažete, to ste zaboravili, 
propustili ste to. Niste ni na koji način htjeli ljudima da objasnite kako ćete doći do ovih stvari i postali ste 
predmet raznih kritika zbog toga. Sada pokušavate nešto ovdje sada u 01h da kažete - dajte brzo da pričamo 
i da glasamo. Nije nikakav problem, što se mene tiče ne mora ni da bude neke diskusije, neka se glasa, ali 
vi ne možete da pobjegnete od onoga što je javnost. Vi ne možete da pobjegnete od objašnjenja i vođenja 
državne politike, ne možete državnu politiku da vodite na način kako ste vi zamislili, kao privatnu firmu. Crna 
Gora ne može da ode na berzu, jer će Crna Gora da postoji poslije vas. Ako ste vi sislili da napravite poduhvat, 
za koji ja tvrdim da se smislili da ga napravite, a to je da se zadužite, da uzmete  i da ukoliko bude neuspješno 
date ostavku i odete, mi ovdje hoćemo da ostanemo u sojoj zemlji, da živimo i da radimo. Nadamo se sve 
bolje i bolje, a ko je vaš plan taj, a vrijeme će pokazati šta je vaš plan, to treba da kažete. Isto kao što niste 
izašli da demantujete za Elektroprivredu Crne Gore, ja sam vas optužio, niko nije izašao da demantuje, gdje 
je Čarapić jer je pominjao neke video snimke, gdje je Vasilije Čarapić. Čarapić da se pojavi, da se objasnim 
oko drugih tema, kao i vi. Čarapić, kako da ne, meni je žao što sam pomenuo par puta, on nije ovdje ali 
Čarapić je poslanik. Dakle, da se pojave i da mi o ovim stvarima raspravljamo. Jer vi, ako mislite da ćete na 
situciju koju smo mi već vidjeli, nepoštovanje državnog parlamenta, da izbjegavate i da kažete da su ovdje 
ljudi koji dolaze samo bezveze da bi pričali neke priče, to možete da radite, ali moraćete zbog toga da trpite 
pritisak. 
 Lično mislim da će vrlo brzo kolege koje vas podržavaju, ovi ovdje, vrlo brzo da uvide o čemu je 
zaista, što bi se reklo - kvaka i šta je zaista vaša namjera. Zato što vi i ovo što ste prezentovali, Evropu sad 
1 i Evropu sad 2, ni jedna ni druga nije iz vaše glave. 
 Gospodine Spajiću, ja Vam to kažem u lice ovdje na četiri metra razdaljine i 1 i 2 nije iz Vaše glave  
već vaših sponzora. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 00:48:03) 
 
 Gospodine Abazoviću, prekoračili ste vrijeme. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (31.10.23 00:48:05) 
 
 To se ne odnosi na druge ljude iz Evrope sad, ne želim sve da stavljam u isti koš, apsolutno, prihvatili 
oni to ili ne, ali vam to kažem ovdje i mi smo dužni kao poslanici, jer nas  Ustav obavezuje da štitimo 
nacionalne interese ove države. Vaše snove i  ideje vi ostvarujte, nikakav problem nije, kroz privatan biznis. 



Vi  vidite kako možete kroz privatni biznis nešto da ostvarite, ja vam u tome želim sve najbolje i navijam da 
Crna Gora ima što više bogatih ljudi. Ali ako ste vi smislili program i ako ste vi smislili zbog četvori ili petoro 
ljudi su neki iz Crne Gore a neki nisu, od kojih su neki naši građani što žive u Njemačkoj, od kojih su neki 
naši građani što žive u Bosni i Hercegovini, neki u Republici Srbiji, a neki možda na nekim drugim 
destinacijama, o tome treba da se obavijesti državni parlament. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 00:49:38) 
 
 Gospodine Abazoviću, mislim da je vrlo interesantno ovo večeras što se desilo, što su aktuelni 
premijer i budući premijer  vodili ovu polemiku i da je to interes javnosti. I ne žalim ni najmanje što je to vrijeme 
potrošeno, jer su građani Crne Gore mogli da čuju priču i poglede na budućnost i jedne i druge političke 
opcije. Danas smo čitav dan slušali priču o četnicima i partizanima, o prošlosti i ne znam čemu, tako da je 
ovo jedno pravo osvježenje. Mislim da je dobro što se ova polemika otvorila.I Vi ste završili sada sa ovim 
odgovorom.  
 Imamo za riječ prijavljenog gospodina Milovića, pa Vi možete onda da replicirate, ali samo da znate, 
pošto je ovo bilo između vas, kažem sadašnjeg premijera i budućeg premijera, ovdje ću striktno da poštujem 
vrijeme u  narednim polemikama.  
 Gosodine Miloviću, izvolite. 
 
 
 ANDREJ MILOVIĆ (31.10.23 00:50:40) 
 
 Dragi građani i građanke,  
 Imali ste priliku da čujete kako zvuči nervozni čovjek koji konačno odlazi sa pozicije od koje nije htio 
ni pod cijenu ne znam čega da ode. Sad je malo glasa, malo nervozan, vidi sugrađane iz okruženja, vidi 
državljane Njemačke, Bosne, Srbije, svakoga živoga on vidi ali čini mi se da samo sebe nije vidio. Obećavao 
nam je ruku pravde i za godinu i po smo dobili rupu pravde. Zamalo su njega i resornog ministra ponijeli 
kopajući tunel, srećom stigli su Viši sud i Vrhovni, ali ne daj bože da su promašili stigli bi kod njega u kabinet, 
samo 50-ak metara od rupe koju su probili. Čovjek koji se hvalio rezultatima u sektoru bezbijednosti, službi 
policije, hapšenjima, nije mogao da vidi i njegove službe nisu mogle da otkriju da mjesec dana i duže se kopa 
rupa.  
 Ono što će ostati iza Dritana Abazovića je marketing, press konferencije, hapšenja, hapšenja za 
govornicama, prozivke ljudi, ali je svestan i on sam, a i građani Crne Gore, da on nema uopšte nadležnost 
nikoga ni da hapsi i da Dritan Abazović nije uhapsio ni mačku za svog mandata, već je to radilo Tužilaštvo, 
to je radilo Specijalno državno tužilaštvo i sve uspjehe koji su postignuti u Crnoj Gori postigli su oni koji imaju 
nadležnost za to, a ne Dritan Abazović.  
 S obzirom da nas proziva za nekakva sponzorstva, nekakve prijatelje i slične stvari, mislim da slijedi 
interesantan period za Dritana Abazovića, jer ima tu i nekih trajekata koji su vrijednosti bili 80.000 plaćani su 
570 000, ima tu i nekih azila datih miliona koji se pominju, ima tu i nekih rizorta sa procentima, vlasništva u 
tim rizortima i odlukama koje su donesene, ima tu i nekih ekspoa i glasanja interesantnih, ima tu i klinika, ima 
tu i raznih stvari. Tako da mislim, gospodine Abazoviću, trabalo je da date dokaze i da predate Tužilaštvu, a 
ne da vršite Vi nama ovdje javna suđenja, da nas optužujete za razne Bemakse, razne sponzore i razne 
prijatelje. Gospodine Abazoviću, nijesmo mi napravili Vladu sa tim ljudima nego Vi. Kad je naša Vlada pala 
vatromet je bio sa zgrade tih ljudi, Vi ste sa njima sjedjeli, dogovarali, pričali, grlili se, dosta je slika između 
Vas i Đukanovića i drugih ljudi. Tako da mislim da mi nismo adresa kada pominjete sponzore, a pogotovo ta 
lica. Znate, gospodine Abazoviću?  
 Sad nekakve najave koje Vi nama dajete kako Vi i Vaš resorni ministar tek ćemo u narednom periodu 
vidjeti rezultate Vašega rada, ja se bojim, gospodine Abazoviću, da će biti interesanto i po Vas i po resornog 
ministra. Budite Vi srećni ako ostanete poslanik, vjerujte mi. Ima interesantnih stvari dosta, a ova Vaša javna 
suđenja narod  je potpuno ogolio, Vi ste potpuno ogoljen čovjek. Zato što su mogli samo da prate vaše 
nastupe na press konferencijama i stupce koje ste vi punili bez i jednog dokaza. Tako da biće interesantan 
period pred nama viđećemo ko će đe biti, ko će biti poslanik, a ko ministar, ko na slobodi, a ko tamo đe treba. 
Viđećemo i u aferi Do Kvon  što je ko radio, biće vrlo interesantno, vidjećemo i dokaze oko toga. Tako pustimo 
institucije sistema da rade svoj posao. Treba da promijenimo sistem vrijednosti u Crnoj Gori i način 
funkcionisanja, to je da institucije rade svoj posao, niko neće hapsiti u 44. Vladi niti i jedan čovjek ovđe neće 
hapsiti, jer nema tu nadležnost. Nećemo mi uzimati nadležnost ni tužilaca ni sudija, ni policije, ni službi, to će 
raditi te institucije koje ćemo profesionalizovati, staviti ozbiljne profesionalce da rukovode tim službama, ne 
osuđena lica, neće imati upliva osuđena lica da nam budu u bezbjednosnom sektoru kao što je to bio slučaj 
kod vas. Nećemo pratiti oponente, kao što to radite nama, mislim da to nije vrijedno vlasti, nećemo nikome 



radi fotelje raditi da ga lišimo slobode i da namjestimo hapšenje kao što ste vi to htjeli, tražeći onaj dan tužioca 
koji će da vam potpiše nalog za hapšenje pa ga nijeste našli i ako ste vršili pritisak na tužioca da bi se uhapsio 
Milojko Spajić, ali nije htio to niko da vam potpiše. Znate vi to dobro, zato se i smijete. 
 Vi ste, gospodine Abazoviću, vrlo opasan čovjek, a znate li zašto, možda jedan od najopasnijih u 
politici, a znate li zašto? Jer ste spremni na sve. Vi ste zbog funkcije premijera bili spremni da lišite slobode, 
odnosno da namjestite hapšenje, samo da biste oborili rejting PES-u i da biste vi  silu na sramotu ostali 
premijer, ali vam nije pošlo za rukom. Ostalo vam je samo da budete nervozni, da se nervirate, da vičete, da 
mašete rukama, sve ono što ste radili godinu i po dana. Što se tiče sektora pravde, pravosuđa i slično prozivali 
ste i oko seljenja Specijalno državno tužilaštvo, pa eno u tim prostorijama slomljena stakla, slomljene flaše 
od viskija u staroj zgradi Vlade, tamo ste pozivali Specijalno državno tužilštvo da se preseli. Radnu grupu za 
formiranje specijalnog suda za borbu protiv organizovanog kriminala ugasio je vaš resorni ministar isti tren 
kada je došao u Ministarstvo pravde, a naslijedio je tu radnu grupu. Nijeste izmijenili Zakonik o krivičnom 
postupku, da učinite suđenje efikasnijim, nijeste promijenili Krivični zakonik, da mnoga djela jače kažnjavate. 
Mogli ste milion i jedan način da to riješite, gospodine Abazoviću, mogli ste da duplirate tužioce u Specijalnom 
državnom tužilaštvu, mogli ste da izmijenite zakon o državnom tužilaštvu i Specijalnom tužilaštvu i da 
omogućite Glavnom specijalnom tužiocu da bira svoj tim, a ne da naslijedi Katnićeve tužioce. Mogli ste hiljadu 
i jednu stvar koju nijeste riješili, ali nijeste imali kad. A znate li od čega? Jer je vaš način borbe bio: organizuje 
se press konferencija, pravi se spektak, prozove se 30 - 40 ljudi vi odete kući niko ne dira te ljude mirno, niko 
ništa. Što ste uradili od sektora Policije, na šta liči taj sektor?Koga ste stavili u komisiju da bira kadrove, kako 
ste birali kadrove u Unutrašnjim poslovima? Da nije jedna osoba ženska bliska vama birala kadrove, 
gospodine Abazoviću, pa, recimo, sve partijske vaše kadrove? Polako, samo vi meni odgovorite i nemojte 
da nam prijetite, gospodine Abazoviću, nemate vi ponta, Abazoviću, nemate vi ponta. Abazoviću, je li vam to 
prezime ili ako se ne stidite prezimena. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 00:58:57) 
  
 Kolega Abazoviću, mogu li da se čujem? 
 Kolega Miloviću, molim vas da držimo do digniteta ovog doma, da negdje koristimo neke primjerene 
riječi, a kolega Abazoviću, evo vi znate, da prema Vama imam poseban osjećaj, molim vas, dozvolite da ovu 
raspravu vodimo civilizovano. 
 
 
 ANDREJ MILOVIĆ (31.10.23 00:59:42) 
 
 Samo jedna stvar, od početka sjednice nešto nama prijetite, da vama neko ne smije da izađe na duel, 
da bježimo od vas. Ne bježi niko od vas, niti vi imate ponta, niti herca da mi od vas bježimo, niti ste nešto 
specijalno hrabri, niti specijalno opasni tako da nemojte nam previše prijetiti. Mislim da vaši rezultati su vidljivi 
i svima jasni. Najbolje će ga pokazati Izvještaj Evropske komisije koji stiže sad, mislim, oko 9. ili 10. novembra 
koji je najgori izvještaj o napretku jedne države možda u istoriji evropskih integracija, on će reći o vama sve. 
Interesantno je da u tom izvještaju stoji da je oko 8% realizovanih aktivnosti prema Evropskoj uniji koji ste vi 
realizovali podsjetiću vas Vlada  Zdravka Krivokapića je realizovala oko 60%  aktivnosti prema Evropskoj 
uniji, a vi 8%. 
 Kada govorite tako malo o gospodinu Krivokapiću kao mentor nekom nešto, mislim da nije u redu, 
mnogo ste dobra vidjeli od toga čovjeka i taj čovjek vas je ako ikoga podržavao, podržavao vas, a vi ste mu 
to vratili sa onima sa kojima prozivate nas da smo vam sponzori i da oni prave našu vladu, vi ste sa njima 
srušili toga čovjeka.  
 Tako da mislim da će rezultati i ove Vlade pokazati ko govori istinu, vidjećemo kakva je bila čija ruka 
pravde, vidjećemo što će Tužilaštvo kako će djelovati prema kome, svakome od nas. Afera ima krivičnih, a 
ima dokaza, neka institucije rade svoj posao. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 01:01:35) 
 
 Zahvaljujem, kolega Miloviću. 
 Kolega Abazoviću, replika je li tako? 
 Samo da se dogovorimo možemo li se držati poslovničkog vremena za repliku. Zahvaljujem. 
 
 



 DRITAN ABAZOVIĆ (31.10.23 01:01:59) 
 
 Ja bih samo u redu je replika, komentar ili kako god šta je o čemu se radi. 
 Gospodin Milović je iskoristio svoju diskusiju, samo dozvolite, on je svoju diskusiju iskoristio kao da 
sam ja  mandatar obraća se isključivo samo meni i postavio je brojna pitanja. Ja sam samo željan da 
odgovorim sada, ne znam, nemam to vrijeme, ali ću pokušati da odgovorim na najbolji način. 
 Gospodine Miloviću, ja samo sam reagovao zato što ne želim da me prozivate kao da ste neki razredni 
starješina. Ne zbog prezimena, ne zbog bilo čega, nego zbog tona, ne možete mi se obraćati kao da ste neki 
razredni starješina. To je to, sve ostalo je okej. 
 Druga stvar, vi ste zadnji čovjek koji može nešto ovdje da kaže, vi ste čovjek koji je napadao svoje 
koleginice, vi ste čovjek koji je napadao svoje koleginice, vi ste čovjek koji je sjedio sa Duškom Golubovićem 
i vi od njega dobijate instrukcije i ova priča vaša je njegova, nije ova priča iz vaše glave. Ova priča nije iz 
vaše glave, ni Vlade, kakve Vlade.  
 Dakle, samo da građanima bude jasno radujemo se institucijama sistema, radujemo se, ne možemo 
ni ja ni vi ne možemo nigdje otići, nijesmo mi ti, možda neki drugi će da idu, ali ne vjerujem za mene i za vas. 
 Zato molim vas, ja sam vrlo spreman da o tome govorim. Kad je riječ o ovome što vi pričate o ruci 
pravde, ja ću vam reći gdje je krenula ruka pravde. Ruka pravde je krenula kad se usvojio Zakon o državnom 
tužilaštvu, vi ste bili državni sekretar u jednom periodu ste bili državni sekretar i sada pričate ovđe kako nijesu 
napravljeni rezultati, rezultati koji su napravljeni su istorijski, istorijski i pokrenut je taj  točak i bilo je mnogo 
teško i tačno je da ne hapsi Vlada, tačno je, niko to ne kaže, ali je trebalo doći do Specijalnog državnog 
tužilaštva, ovakvog kakvo jeste i poboljšavati ga u narednom periodu. Je li on pao s marsa, je li Glavni 
specijalni tužioc pao s marsa ili ga je neko izabrao. Je li se stvorila politička volja da se neko izabere, jesu li 
otišli ljudi poput Vesne Medenice u zatvor biće nam sudski postupak u redu. Je li otišao gospodin Veljović, 
su otišli mnogi drugi, je li ovo, ovo je ruka pravde, a ovo o čemu vi pričate je ruka nepravde. Ovo je  ruka 
nepravde. Kad pominjete sponzore vi znate dobro jer ste se vi prepoznali na koga ja mislim. Ja za Bemaks, 
da li su oni bacali vatromet ili nijesu bacali vatromet, mogli su da ga bacaju, ali ja sam Vladu zajedno sa svim 
svojim kolegama vodio samouvjereno i nijesam trepnuo pred bilo kim i vodio sudske sporove sa tim ljudima 
i ja se nadam da će ih stići ruka pravde. Ja sam siguran da će ih stići ruka pravde, što nekome treba vrijeme 
u Tužilaštvu u institucijama u redu je, što je neko  manje efikasan u redu je, ali ja znam da ste se baš u ovim 
rečenicama i hvala vam što ste se baš vi prepoznali, baš vi. Tako da se radujem svemu što bude bilo naredno 
i u otkrivanju i u neotkrivanju i nemojte da lupetate sa ovakvim stvarima te trajekti, ne trajekti, trajekti su 
donijeli pet miliona eura Crnoj Gori. Sve procedure urađene su po zakonu, slobodno neka kontrolišu, krivične 
prijave su podnosili oni ljudi, ljudi koji su bili u 42. Vladi, nijesu smjeli da uzmu taj trajekt, što ga nijesu uzeli. 
Je li sve bila nadležnost potpredsjednika Vlade i kad je riječ o gospodinu Krivokapiću, još jednom ponavljam 
30.avgust, koij je donio promjene u Crnoj Gori i donio je poboljšanje političke kulture. Najviše se duguje jednoj 
instituciji koja nije politička, koja je u toj atmosferi imala motivaciju, napravila motivaciju da ljudi izađu na 
izbore i Koaliciji tadašnjoj Crno na bijelo. Jer, u suprotnom sve bi bilo isto kao prije i mi bi danas sa 38, sa 42 
ili kako god imali situaciju isto kao što smo imali prije 30.avgusta.  
 Ja sam u ovu zemlju imao nekoliko situacija zajedno sa svojim kolegama koje se nadam da vi nikad 
nećete imati i kada je u pitanju ustoličenje i kada je u pitanju borba protiv klanova i kada je u pitanju suzbijanje 
šverca cigareta koje je pridobilo nadležnost ministra finansija resorno tada kada smo zajedno bili u Vladi i 
mislim da smo brojnom operacijom računajući i neke koje su doveli do poremećaja, kao što je do poremećaja 
oko podrške Vlade, kao što su temeljni ugovor završili. Mi bi završili i popis da je bilo prilike da nije bilo, nije 
važno sve je regularno, ja želim da se i taj proces dovede do kraja kako bi Crna Gora mogla da iskorači oko 
drugih značajnih stvari. 
 Samo jedna rečenica imam obavezu oko Izvještaja Evropske komisije za Crnu Goru nikad gori. Ova 
Vlada 43. je pala, ne sjećam se 18.avgusta 2022.godine, a ovaj parlament u drugom nekom sastavu je malo 
radio ili ni malo i ne može da se optužuje ili može i koristite politički, meni realno ne smeta, ali u okolnostima 
u kojima smo mi vodili Vladu, ja mislim da su naši rezultati besprekorni i može Evorpska komisija može da 
priča što god hoće. Nikad nije bilo veće sinhronizacije i bolje atmosfere u Crnoj Gori, nego što je bilo 
prethodnih godinu dana. Nije bilo ni 2021.godine, ni 2022.godine u prvom dijelu, ni 2020, ni 2016.godine, kad 
je proglašen onaj državni udar i kad se bojkotovao državni parlament i ljudi kad pričate iz Evropske komisije 
kad iznosite ove argumente oni ih sve podržavaju. Ili Evropskog parlamenta postoje ljudi koji su na neki način 
lobisti određenih grupa, što je legitimna stvar, to je potpuno nešto drugo i ja sam spreman i da se sa tim 
suočim. Eto radujem se diskusijama i sa vama i nemojte misliIt da neko na bilo koji način bježi sa megdana, 
vi obratite pažnju na svoje ponašanje naročito prema damama, a što se mene tiče ja sam vam od danas 
dostupan ovdje kao poslanik stalno vi ćete biti ministar  i tu smo da razmijenimo argumente. 
 Zahvaljujem, izvinite. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 01:09:21) 
 
 Kolega Abazoviću, prekoračili ste četiri minuta, ja ću stvarno da vas zamolim samo negdje, s obzirom 
da su već sitni sati, dajmo da se držimo samo poslovničkog vremena i da vas zamolim nešto. Ako sam na 
početku rekla da svi uložimo dodatne napore da držimo do digniteta ovog parlamenta, da ne vrijeđamo 
kolege.  
 Znači, opomenula sam i kolegu Milovića, a evo i sad vas, molim vas, kolega Abazoviću, rekli ste kolegi 
Miloviću - ne lupetajte, je li tako? Nemojte, ne priliči to vama.  
 Kolega Miloviću, samo zbog toga što je bila uvreda daću vam pravo na repliku, inače Poslovnik ne 
predviđa da imate pravo repliku na repliku. 
 
 
 ANDREJ MILOVIĆ (31.10.23 01:10:19) 
 
 Opozicioni poslaniče Abazoviću, kako se ja prema kome ophodim, ja opet kažem imamo institucije 
ako neko misli da sam nešto uradio loše neka to prijavi, svjedoka ima dosta, lako je riješiti taj slučaj ,pogotovu 
kad su bili ljudi prisutni.  
 Kada je u pitanju izvjesno lice D.G. ili Duško Golubović za koje vi nas vežete i mene lično ja ću vama 
da kažem sljedeće: 
 Tri godine vodite bezbjednosni sektor, zadnjih par mjeseci pratite me 24 sata mene lično. Gospodine 
Abazoviću, molim vas evo da napravimo jedan dogovor vi pokažete sliku kad sam ja sjeo sa tim čovjekom, 
ja podnosim ostavku i nestajem iz javnog života Crne Gore. Je li pošteno? Čula je crnogorska javnost, čuo 
je ovaj parlament, pokažite sliku đe Andrej Milović sjedi sa Duškom Golubovićem, podnosim ostavku, 
napuštam javno djelovanje u Crnoj Gori i nikad se više neću baviti javnom poslom. Je li pošteno? Svako ima 
telefon, da Andrej Milović sjedi sa Duškom Golubovićem, to bi bilo za pet sekundi slikano. Ja znam da je 
neko na Imanju Knjaz od svoje saradnice najbliže tražio da me nekako fotografišu, bilo ih je četvoro, petoro 
je li tako i traženo je da budem praćen i obećala je ta ženska osoba da će roditi sliku mene i te osobe i nije 
je bilo, a znate li zašto, ja nikad u životu, sio sa tom osobom nijesam, nikad u životu. 
 Druga stvar, pričate o instrukcijama kako mi primamo instrukcije od Duška Golubovića, da vi znate 
nešto o bezbjednosnom sektoru koji smo nažalost dali vama i vi ste se igrali tri godine, znali biste da je taj 
čovjek operativac. Afere, instrukcije ne daju operativci, operativci služe za pribavljanje dokaza i materijala, to 
su tehničko-operativna lica. DPS ne bi trajao 30 godina, da su operativci kreirali afere. Afere kreiraju 
analitičari, saradnici službi, univerzitetski profesori koji rade i ne bi Pokret Evropa sad ne bi mogao da pobijedi 
takav DPS, da smo instrukcije dobijali od operativaca, vama je to negdje normalno. Vi ste ,gospodine  
Abazoviću, operativce  postavljali za analitičare u službi bezbjednosnom sektoru, vi ste ljude koji su nosili 
kofere,  pridrže kišobran postavljali za direktore i vama je to normalno, nama nije normalno da nam operativci 
daju bilo kakve instrukcije i oni ne mogu sa nama da rade o tome.  
 Tako da ja vas pozivam ponovo, napravili smo najbolji dogovor pred cijelom crnogorskom javnošću, 
vi pokažete sliku, ja podnosim ostavku. To je to.  
 Što se tiče ostalih napada vaših i priče kako je hapšen Veselin Veljović, Vesna Medenica, vi znate 
odlično moju ulogu u smjeni gospodina Katnića i kako je sve krenulo, a to je smjenom Katnićevim izborom 
Vladimira Novovića i Vesnu Medenicu, Veselina Veljovića, Sašu Čađenovića, Petra Lazovića i sve te ljude je 
uhapsio jedan čovjek, odnosno njegov tim. Vladimir Novović, i vi sa tim imate veze taman koliko li moja baba 
ima veze sa tim. To što vi preuzimate konstantno njegove rezultate, a to je vaš manir rada, a to je narod 
provalio, svaki građanin zna što je manir vašeg rada i kako vi radite. Zato vi sada imate četIri poslanika, zato 
ste vi opozicioni poslanik, zato nijeste vlast i nećete biti vlast vjerujte mi priželjkujete 45. Vladu, ja mislim da 
ni u njoj nećete biti mogao bih sad da se kladim da vi nećete biti u 45. Vladu, a najvjerovatnije ni u 46., a 
mogli ste da budete velika zvijezda, bili ste zvijezda u usponu imali ste šansu, ali ste je prokockali, i to je to.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 01:14:37) 
 
 Kolega Miloviću, prekoračili ste. 
 Zahvlajujem. 
.  
 Idemo sada na prijavljenu diskusiju. 
 Kolega Vukoviću, izvolite. 
 
 



 IVAN VUKOVIĆ (31.10.23 01:14:51) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovane građanke i građani, ukoliko još uvijek ima budnih dama i gospode, pa evo prvi put govorim 
pred ovim visokim domom i nadao sam se da ću to činiti u drugačijem raspoloženju od onoga koje trenutno 
vlada u ovoj sali, nije samo stvar subjektivnog osjećaja. Kazali smo da je neprimjereno da o ovako važnoj 
temi diskutujemo u ove kasne sate, ali kad malo bolje razmislim možda je dobro da ljudi ne gledaju ne slušaju  
ovu bruku koja se radi u jednoj od najnačajnijih državnih institucija Crne Gore.  
 Dakle, da ne svjedoče ovom nivou dijaloga i da ne svjedoče i ako bismo htjeli da budemo politički 
sebični mogli bismo reći da nam ne preostaje ništa drugo nego da sjedemo i da uživamo u ovoj razmjeni 
argumenata, ali ne možemo pobjeći ni od osjećaja građanske odgovornosti i od svega onoga što čini da se 
osjeća vrlo neprijatno da odslušamo kako se čašćavaju ljudi koji su prije dvije godine  bili dio istog tima.  
 Ukoliko ste zaboravili, mandatar Spajić je u prvoj vladi nakon političkih promjena 30.avgusta 
2020.godine bio ministar finansija gospodin Abazović premijer je bio potpredsjednik Vlade gospodin Milović 
je bio državni sekretar u Ministarstvu pravde  i večeras slušamo o tome ko je defakto ko je manji kriminalac, 
ko je cirkusant i ko će koga prije uhapsiti. To je neslavan kraj priče o 30.avgustu, to je neslavan kraj priče o 
30.avgustu i to govori najbolje o zabludi koja se podmeće građanina Crne Gore da 11. jun ima neke  veze sa 
30.avgustom. Ja ne mogu da se otmem tom utisku i evo da iskoristim mogućnost pošto prvi put govorim 
gospodine Bečiću, evo meni lično bi bilo interesnatno da čujem šta vi mislite o polemici kojoj mi svjedočimo 
posljednjih pola sata imajući u vidu da ćete projektovani kao jedan od vice premijera u budućoj Vladi 
gospodina Spajića, s druge strane bili ste u junu saborac na parlamentarnim izborima gospodina Abazovića, 
pa da nam kažete iz prve ruke ko je u pravu.  
 Gospodine Spajiću, vjerovatno fokusirani na rezultate to je po svojoj prilici vaša životna filozofija, nije 
to loše, ali svjesno ili nesvjesno ponizili ste ovaj visoki dom. Kazale su i kolege o tome vi ste prvi mandatar 
koji nije udostojio ove ljude, nas vaše kolege, građane koji vas slušaju, građane koji su glasali za vas 
gospodine Spajiću, nemaju svi računare nijesu svi informatički pismeni zato služe ovakve sjednice. Da vi 
izložite program Vlade, koja može i ne mora trajati četiri godine i to je ono gospodine Spajiću od čega zavisi 
najdirektnije moguće kvalitet života tih ljudi. Vi ste morali to da uradite, ja se nadam da ćete do kraja večeri 
to i uraditi i omogućiti da naš današnji rad privedemo kraju sanđelima što se kaže.  
 Kažem da mogu da vas razumijem s jedne strane, s druge strane dobronamjerna sugestija kao 
nekoga kome to pomalo i struka kad se tiče političkih sistema, vrlo je opasna filozofija koja podrazumijeva 
apsolutizaciju tog principa na koji se vi stalno pozivate gospodine Spajiću. Dobro je biti fokusiran na rezultate, 
ali je vrlo opasno kad ste zarad rezultata spremni da žrtvujete procedure gospodine Spajiću. Jer jedna 
poslovica Japanska kaže "zakoni nas čine slobodnim", a zakoni počivaju na procedurama i nije slučajno što 
smo mi u skoro dva sata ujutru budni što raspravljamo o ovim temama. Mi smo tu i uvažili smo vas gospodine 
Spajiću, vi nijeste uvažili nas, ponavljam imate još par sati ne vjerujem da ćemo završiti prije sedam, osam 
ujutru, nadam se da smo svi u dobroj kondiciji imaćete vremena da se popravite.  
 Kako nijesmo čuli ekspoze, ja bih se osvrnuo kratko na strukturu buduće vlade prosto nemam s čim 
drugim da polemišem. Ja bih kazao ako govorimo o tome kako će izgledati vlada u kontekstu rezultata 
parlamentarnih izbora od 11 juna da ste vi, gospodine Spajiću i vi gospodine Bečiću, ne govorim tu o 
gospodinu Mandiću, jer on kako je kazao danas ide ka realizaicji onih starih ciljeva samo nekim drugim 
putem. On je do kraja politički principijelan, ali vi ste ja mislim, a ispravićete me ako griješim izdali ideju 
Građanske Evorpske Crne Gore. Jer jedini zaključak dok objektivno posmatrač može da dođe, ako analizira 
te rezultate jeste da su ljudi glasali u ogromnoj većini glasajući i za Pokret Evropa sad i za Demokratsku Crnu 
Goru, ako hoćete i za Pokret URA i naravno za ljude koji sjede sa ove strane skupštinske sale za ideju 
Građanske Evropske Crne Gore. Nijesu glasali za Andriju Mandića na čelu Skupštine, nijesu glasali za bivši 
Demokratski front u strukturama buduće izvršne vlasti. To je suprotno većinskoj volji izraženoj na izborima i 
to je još problematičniji, imajući u vidu da se sve dešava u momentu kad postoji kakva, takva šansa, da Crna 
Gora uhvati korak u pravcu evropskih integracija. Ja sam napisao prije nekog vremena, jedan tekst, kazao 
sam da se taj prozor zatvara, svi naši evropski prijatelji govore o tome, da se taj prozor zatvara u situaciji 
kada se zatvara, a vi umjesto da ga širom otvorite vi šaljete vrlo problematičnu poruku tim našim evropskim 
i evro-atlanskim partnerima, ja bih rekao da ovo za njih predstavlja svojevrsni šamar. Jer vi znate gospodine 
Spajiću, što vam je rečeno i u Vašingtonu i u Briselu i ponovljeno javno i ne vama nego i predsjedniku 
Milatoviću i šta je crvena linija i vi ste odlučili da o tome prkosite ja se plašim da će društvo i država plaćati 
cijenu ovog  političkog avanturizma.  
 Dakle, umjesto programski utemeljene političke stabilne proevropske vlade vi prvi put zvanično 
uvodite antievropske elemente u strukturi izvršne vlasti i ti ljudi to ne kriju gospodine Spajiću. Jer, ako ova 
Vlada bude izabrana ona će zavisiti isključivo od bivšeg Demokratskog fronta, ako je bivši Demokratski front 
gospodine Spajiću, nijesu bivše politike bivšeg Demokratskog fronta i sve ono što smo čuli danas, a što jedan 
broj poslanika nastojao da relativizuje time da nije važno šta se dešava 2000. 



 godine ili 2020.godine i ko je što rekao i kakav mu je odnos prema Srebrenici i kakav mu je odnos prema 
Ruskoj agresiji na Ukrajinu. Mi ne govorimo o stvarima u prošlom vremenu, mi ne govorimo o stvarima koji 
su iza nas, mi govorimo o onome što je aktuelna, važeća u ovom vremenu gospodine Spajiću o kom govorimo 
politička platforma sa koje ti ljudi djeluju. Oni se nikad nijesu odrekli stavova koje ste danas imali priliku da 
čujete, a ja ću biti toliko ljubazan da vam ih ponovim u najkraćem. 
 Ako govorimo o novoizabranom predsjedniku Skupštine, koji je šef parade koji je toliko važan da vi 
danas, koliko sam vidio na onom snimku pred njim glasate  za njegov izbor na mjesto predsjednika Skupštine. 
Ja mislim da vam to ne dolikuje kao mandataru i kao budućem premijeru, ali to je stvar stila. 
 Dakle, 2015.godine taj gospodin na sastanku sa predsjednikom Srbije Tomislavom Nikolićem, govori 
o krađi na referendumu, pa onda 2017. u junu u intervjuu za rusku televiziju govori o tome kad dođemo na 
vlast prvo ćemo izaći iz NATO-a, pa ćemo poništiti priznanje Kosova.  
 Gospodine Spajiću ovo su vam koalicioni partneri i prvo nije pristojno da se smijete, na ličnoj ravni 
nije pristojno da se smijete, a drugo je politički vrlo neodgovorno, zato jer su to ljudi sa kojima ćete graditi 
političku budućnost Crne Gore makar za sad. U intervjuu za "Infors" i ovo je vrlo interesantno imajući u vidu 
i nacionalnu i etničku strukturu vaše Vlade, gospodine Spajiću u novembru 2017.godine, gospodin Andrija 
Mandić kaže: "današnja sramna presuda generalu Ratku Mladiću, ponavljam srmna presuda generalu Ratku 
Mladiću" gospodine Spajiću samo potvrđuje da je Haški tribunal anti srpska tvorevina, to je 2017.godina, nije 
1987 - 1997.godina, to je bilo prije pet - šest godina. Pa onda u oktobru 2018.godine, takođe za "Infores" 
Crna Gora neće sprati sramotu dok ne poništi priznanje Kosova, pa onda za isti "Infores" u avgustu 
2019.godine, u tekstu koji je vrlo prigodno naslovljen obratite pažnju opet imajući u vidu nacionalnu strukturu 
Vlade, crnogorski režim dozvolio da crni dvoglavi orao misli se na Albanski crni dvoglagi orao međaši skoro 
trećinu naše zemlje.  
 Gospodin Andrija Mandić kaže da samo neko ko je u dosluhu sa albanskim ekstremistima koji 
mjesecima terorišu građane Crne Gore, misli na predstavnike albanskih nacionalnih partija u Crnoj Gori, ne 
vidi da je njihov cilj izazivanje nekog težeg incidenta koji bi imao nesagledive posledice. Iskustvo nas uči da 
se albanski separatizam mora u startu suzbiti i zaustaviti i još ima veoma malo vremena da se nešto uradi 
po tom pitanju, gospodine Spajiću. Samo odgovorna vlast može zaustaviti albanske šoviniste, dakle među 
njima i neke buduće ministre u Vladi, u njihovim opasnim namjerama, gospodine Spajiću. O Zakonu o slobodi 
vjeroispovijesti, pozivam ratne drugove da budu spremni, Cetinje "nebitno selo", mart 2021. godine, dakle 
gotovo juče. Opasno je što premijer Krivokapić čestita praznik lažnoj državi Kosovo. Narod nije glasao za to. 
O rezoluciji o osudi ruske agresije na Ukrajinu, kako smo čuli ovih dana i predsjednika države koji govori o 
tome kako se mi pridržavamo evropske vanjske bezbjednosne politike i u punoj mjeri smo usklađeni s tim, 
kaže prvi čovjek crnogorskog Parlamenta - žele da naprave dječiju zamku gdje će mentori iz stranih 
ambasada da stavljaju štrikove ko je za EU, ko nije. Mi im poručujemo da mogu da udaraju štrikove koliko 
hoće, mi nećemo glasati za ovu rezoluciju, gospodine Spajiću. Tadašnji DF nje glasao za rezoluciju kojom 
se osuđuje ruska agresija na Ukrajinu. Završiću, nadam se, uz malo solidarnosti iz gradskog parlamenta. 
Septembar 2023, dakle ovo je oktobar 2023. godine, prije mjesec dana, kaže gospodin Mandić - rat koji vode 
neke ambasade protiv autentičnih predstavnika srpskog naroda u Crnoj Gori nije zabilježen niđe u Evropi. 
Zašto ti sa strane traže, pazite sada šta traže, a mandatar bespogovorno prihvata, vi ste mandatar, gospodine 
Spajiću, da se Bošnjaci više pitaju u Crnoj Gori nego Srbi, da Albanci imaju više prava od većine srpskog 
naroda itd.  
 Dakle, gospodine Spajiću, iz perspektive vaših koalicionih partnera, ne manjinskih kako se to 
podmeće, jer ne može biti manjinski partner neko ko je danas zasio u fotelju predsjednika Skupštine, 
referendum je pokraden, Kosovo je lažna država, Ratko Mladić je heroj, ruska agresija na Ukrajinu nije za 
osudu, a Albance u Crnoj Gori predstavljaju šovinisti, separatisti i eksremisti opasnih namjera, gospodine 
Spajiću. Ako smo malo dosadili ovim citatima, moguće da jesmo, pogledajte program ove koalicije, gospodine 
Spajiću, dakle važeći aktuelni program. Sjetimo se da je to bila njihova ponuda u susret izborima 11. juna. 
Oni nisu govorili ovu priču koju vi danas nama govorite. Oni su govorili nešto potpuno drugačije i do današnjeg 
dana nisu odustali od toga.  
 Bez obzira na sve to, vi ste odlučili, gospodine Spajiću, da ih uvedete u Vladu. Pitao vas je kolega 
Nikolić i ja ponavljam to pitanje zašto ste to uradili, gospodine Spajiću. Jer, mi znamo da vi niste htjeli da 
čujete za DF. Vi i ja smo u životu imali jedan razgovor koji je trajao duže od 30 sekundi. Iz poštovanja prema 
vama, gospodine Spajiću, koje vi danas niste pokazali ni prema meni ni prema bilo kome u ovoj sali, neću 
citirati vaše navode, a vezano za aktuelne društveno političke teme u tom trenutku, ne pominjem slučajno, a 
vi ćete se sjetiti jer nije bilo davno, pa ste, gospodine Spajiću isključili dvije poslanice iz članstva u PES-u 
samo zato što su tražili ovo za šta ćete vi glasati večeras, pa vam se, onda, partija zamalo nije raspala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 01:28:25) 
 



 Kolega Vukoviću, stvarno se izvinjavam, ali prekoračenje je tri minuta i 18 sekundi. Molim vas, 
završite. Molim vas, prije svega, zbog vaših kolega. Jer, ako želite da vaše kolege imaju diskusije i ako želite 
da vaše kolege čuju građani Crne Gore jer pola dva je, građani spavaju. 
 
 
 IVAN VUKOVIĆ (31.10.23 01:28:53) 
 
 U redu. Prihvatam.  
 Ponavljam pitanje, uz jednu konstataciju, gospođo predsjedavajuća.  
 Dakle, zašto je mandatar Spajić promijenio svoj stav, pa i ovo je mislim po malo stvar kulture, zašto 
je on promijenio stav nakon, ponavljam, dvije gospođe isključene iz članstva u PES-u upravo zbog toga što 
je današnji stav rukovodstva partije poslaničkog kluba, šta je po srijedi, je li to neka prijetnja, ucjena ili 
kukavičluk, o čemu se radi. Mislim da je to vrlo važno da nam se kaže. Jer, zbog tog njegovog izbora, mi kao 
država možemo da trpimo, i vi, i ja, i svi mi. Ja vam kažem, i to je poslednji komentar, iskustvo prethodne tri 
godine je pokazalo poštujemo demokratski iskazanu volju ljudi na izborima i dobili ste mandat da vodite 
državu kao što su dobili i Zdravko Krivokapić i Dritan Abazović, ali niste dobili mandat da uništite ovu državu. 
 Želim da vam obećam i u ime ovih ljudi koji su se večeras okupili ispred crnogorske Skupštine i koji 
ovo prate, da ćemo se boriti s retrogradnim politikama koje vi uvodite u politički mejnstrim i vi ih 
institucionalizujete, bez ikakve potrebe. Đe god budemo mogli i u istitucijama i van institucija i koliko god nam 
bilo potrebno da Crnu Goru vratimo na pravi put i pobijedićemo i za vas i za nas i pobijedićemo za Crnu Goru. 
Neka je vječna Crna Gora. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 01:30:25) 
 
 Hvala, gospodine Vukoviću. Prekoračili ste četiri i po minuta. Da ste vi neiskusni političar oprostila bih 
vam, ali imate iskustva i te kako, znam šta je cilj. Znam da je cilj da sjednica traje negdje do jutarnjih sati. 
Zamoliću sve ostale diskutante i s jedne i s druge strane da se pridržavamo poslovničkog vremena. Neću 
dozvoliti više prekoračenje, minut može, a mimo minuta sigurno gasiću mikrofon.  
 Procedura Filip Ivanović. Recite mi samo gdje je prekršena procedura. Izvolite. 
 
 
 FILIP IVANOVIĆ (31.10.23 01:31:12) 
 
 Nijeste odgovorili, uvažena predsjedavajuća, na moju intervenciju. To je da, zaista, upozoravate 
kolege o vremenu koje koriste jer je potpuno jasno da se ne radi o zaokruživanju teza ili misli već se radi o 
jasnoj opstrukciji da ostanemo ovdje cijelu noć. Nama to nije problem jer mi biramo Vladu. Mi ćemo ostati 
dva dana i dvije noći ako je potrebno, nikakav problem nije.  
 Molim, takođe, da upozorite kolege da možda zato što je kasno i poslije ponoći je pa su oni nešto 
pomiješali, tačka br. 1 izbor predsjednika Skupštine je završena i ovo je tačka br. 2 i pričamo o Vladi.  
 Pošto vidim da se sve diskusije u svoj tolikoj kreativnosti i retorici i estetici svode na neku puku 
hrestomatiju, evo da dam doprinos hrestomatiji - 17. mart njihov doskorašnji predsjednik i vjerovatno i dalje 
savjetnik, kao ništa drugo, bez obzira na ocjene koje se danas čuju s važnih međunarodnih adresa da je 
Demokratski front potpuno neprihvatljiv partner, time gospodin Mandić, meni nije. Ja sam čovjek koji je došao 
da razgovara s njim zato što respektujem da legitimno predstavlja jedan dio Crne Gore. Moramo da počnemo 
taj razgovor da bismo pomogli da se savlada taj istorijski jaz za koji niste odgovorni ni vi ni ja, da se Crna 
Gora pomiri na zdravoj vrednosnoj platformi evropske budućnosti da bismo mogli naći odgovarajuće mjesto 
za našu državu i svakog građanina u toj ujedinjenoj Evropi i na globalnoj mapi. Dakle, sve što gospoda iz 
DPS-a izgovore njihov bivši predsjednik demantuje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 01:32:42) 
 
 Procedura. Izvolite, gospodine Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (31.10.23 01:32:55) 
 
 Dakle, predsjedavajuća, sada se obraćam vama, a tragom intervencije koju je učinio poslanik Ivanović 
optužujući opoziciju za opstrukciju.  



 Prvo, mi smo bili zainteresovani da ova sjednica o izboru Vlade traje tri sata, da se održi na Cetinju i 
da se ispoštuje zakon. Toliko o tome da mi opstruiramo sjednicu Parlamenta. Vi ste zakazali u ponoć sjednicu 
o izboru Vlade i optužujete opoziciju za opstrukciju. Treba imati debeo obraz, pa u ovim sitnim satima na ovaj 
način manipulisati građanima Crne Gore.  
 Druga stvar, citiralo se ovdje nešto što je rekao bivši predsjednik Crne Gore tokom predsjedničke 
kampanje u funkciji odgovornosti onoga što je njegova politička uloga u nekom prethodnom periodu. 
Podsjećanje i za vas i za crnogorsku javnost nije to prvi put da je gospodin Đukanović pozivao predstavnike 
srpskih političkih partija na razgovor. Činio je to dva puta, prije poziva kojeg je učinio u predsjedničkoj 
kampanji. Učinio je to u predvečerje referenduma kada je pozvao lidere prosrpskog bloka u Crnoj Gori da 
odmah nakon što budu saopšteni rezultati referenduma zajednički formiramo Vladu u Crnoj Gori koja će nam 
pomoći da prevaziđemo predreferendumski jaz koji se nagomilao u toj predreferendumskoj kampanji i učinio 
je to drugi put tokom 2012. ili 2013. godine        
pozivajući predstavnike srpskih političkih partija u Crnoj Gori da participiraju u Vladi, ne da se glumi ljubav i 
razumijevanje kojeg nema nego da se pokaže spremnost da se u zajedničkom i u timskom radu radi za dobro 
Crne Gore. Na liniji prethodne dvije te ponude je bio i poziv na razgovor tokom predsjedničke kampanje, ne 
obećanje da će Andrija Mandić biti predsjednik Parlamenta nego da se uvaži činjenica da Nova srpska 
demokratija predstavlja jedan broj političkih istomišljenika u Crnoj Gori, da za tu stranku i tu koaliciju glasa 
određeni broj ljudi.  
 Ne vjerujem kao što sam siguran da ni gospodin Đukanović nije razmišljao u tom pravcu da su svi ti 
ljudi baštinici četničke ideologije. Ne vjerujem da su svi ti ljudi u svjetonazorima u kojima je bila politika Andrije 
Mandića i njegovih prvih saradnika. Tako da poziv na razgovor uvijek stoji, ali to nije bio poziv na koaliciju, to 
nije bio poziv na sastavljanje Vlade i to svakako nije bio poziv za rukovodeće mjesto u Skupštini Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 01:36:00) 
 
 Hvala, gospodine Nikoliću.  
 Idemo sada na diskusiju.  
 Replika? Izvolite, gospodine Bečiću. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (31.10.23 01:36:19) 
 
 Bilo je i napada od strane kolege Vukovića, bilo je i pitanja. Možete je slobodno računati kao diskusiju.  
 Uvažena potpredsjednice, uvažene koleginice i kolege poslanici, s obzirom na to da je bilo određenih 
opservacija, u jednom dijelu uvreda, u jednom dijelu pitanja, dužan sam da, zbog crnogorskih građana i 
javnosti, ne ništa više od toga, dam odgovor na određena pitanja.  
 Prvo, mi potpuno drugačije posmatramo procese, posmatramo ustavno pravni sistem i našu poziciju 
u društvu. Sebe ne smatram sudijom i suditi neću. Odgovor će na svako pitanje koje treba da daju ovom 
društvu davati institucije sistema. Svako će raditi ono što mu kaže i nalaže zakon i Ustav ove zemlje. Prošla 
su ona druga vremena. Nema batina, nema ćeranja, nema sudija iznad sudova i nikad ih više neće biti.  
 Što se tiče onoga što je obilježilo raspravu ove Skupštine prije sat vremena, čovjek sam koji uvijek 
traži dobro u drugima. Žao mi je što su neki zarobljeni u prošlosti, što sve više i više idu desno, a što su im 
rezultati na izborima sve slabiji i slabiji i nikako da izvuku pouku.  
 Meni je žao, iskreno sam to rekao, što je došlo do narušavanja odnosa između kolege Spajića i kolege 
Abazovića. Uvijek tražim dobro. Mislim da su za ove tri godine i jedan i drugi uradili neke stvari koje su bile 
veoma dobre za Crnu Goru. Kada se nisam slagao na to sam ukazao, ali tražio sam i tražiću dobro i davaću 
doprinos koliko je u mojoj moći ne samo na tim relacijama, na svim drugim gdje ima dobre volje da gradimo 
mostove saradnje jer s ovim ljudima gledam ka budućnosti, ne gledam ka prošlosti. Jer, ako bih pogledao ka 
prošlosti to bi značilo da treba da se vratimo umjesto ovih 300 eura minimalne penzije, što nije dovoljno, u 
onih 140 prije 2020. godine. Zbog toga neko konstantno hoće i 10 i 20 i 50 i 100 godina unazad. Ne, mi 
gledamo naprijed, gledamo ka budućnosti. Zato će od januara 450 eura biti minimalna penzija. Šta neko hoće 
da se zarobimo u nekim temama, a nismo mi ni pripadali tim generacijama niti igrali te uloge nego neki drugi, 
ne moji idoli nego idoli nekih drugih su poznati ideloški konvertiti. Promijenili su sve kape, sve nacije, sve 
međunarodne adrese od Istoka do Zapada, ali su se ti procesi završili tako što je neko završio političku 
karijeru i mandat na poslednjoj javnoj funkciji, a sin mu sjutradan prijavio da je u prošloj godini profita imao 
14 miliona evra. Je li to patriotizam, je li to građanstvo i evropejstvo.  
 Hoćemo li da se vratimo u vremena kada se stotine i stotine miliona eura plaćalo palih garancija iz 
džepova građana Crne Gore ili slučajno da se vratimo u ono vrijeme kada su se zamrzavale penzije, uvodio 
krizni porez, uvodila taksa euro po euro na telefone i električna brojila ili, gle čuda, uvodila taksa od sedam 



centi po litru goriva, ne akciza nego neustavna taksa jer je, gle čuda, idol nekih rekao da je gorivo luksuz. 
Nikad više u prošlost. Nikad više Crna Gora neće živjeti ta vremena.  
 Ako govorite o antievropejstvu, o antipatriotizmu i o antigrađanstvu hajde da i tu malo porazgovaramo. 
Je li građanski, evropski, patriotski što su se podijelile na stotine stanova onim koji su najbolje živjeli među 
građanima Crne Gore. Je li patriotski ovi funkcioneri, između ostalog, i u lokalnoj samoupravi Glavnog grada 
što su dobili jedan stan, pa ga preveli na sina, pa dobili drugi stan, pa drugi mijenjali za veći treći stan ili neki 
koji plaćaju rate od stotinjak eura, odnosno stan u najluksuznijim lokacijama za cijenu kvadrata od 100 eura, 
a obična radnička klasa i crnogorski građani i mladi bračni parovi po deset ili petnaest puta više. Je li to to 
evropejstvo ili građanstvo koje uporno ili nikako da razumijem za sve ove godine ili su možda to one 
otpremnine koje su se dijelile. Ako bude trebalo i nešto detaljnije, vrlo rado ću i o njima progovoriti. Ili je 
možda evropejstvo i građanstvo bilo kada je neko hotel Crnu Goru, hotel Podgorica i kamp na Zlatici prodao 
za 4,6 miliona eura, a onda nakon samo par godina kupio kamp na Zlatici za 8,6 miliona eura. Je li to to 
građanstvo, evropejstvo i patriotizam. Možda i dalje nisam bio dovoljno jasan, pa se prisjećam svega onoga 
sada čemu smo svjedočili u svim prethodnim godinama. Možda je ona limenka od 10,5 miliona eura primjer 
tog velikog patriotizma. Možda se u svemu ovome možemo sjetiti i ovog čuvenog trajekta i svega onoga što 
je on u ovom aranžmanu oduzeo građanima Crne Gore, a za 20 godina oduzeo je minimum sto miliona eura 
narodnih para i para građana Crne Gore. Koliko bih mogao da pričam o patriotizmu. Tek kad bih došao do 
onog patriotizma i evropejstva u oblasti vladavine prava, nećemo nikad više da živimo to vrijeme. Nikad više 
"Snimak", nikad više "Koverta", nikad više čelnici sudstva, tužilaštva, policije koji završavaju na optuženičkim 
klupama.  
 Šta je patriotizam - da nam pomoćnik direktora Uprave policije nam kaže da Veljko Belivuk i Marko 
Miljković nisu opasnost po Crnu Goru i da treba da im raširimo ruke i ukinemo zabranu. Tužilaštvo nam, 
onda, kaže da su ti ljudi tri mjeseca prije tog dana klali po Crnoj Gori. Neka što su oni klali nego su neki po 
Grahovu slavili ubistva vidjeli ste kakvim pjesmama, na kakav način. Nisu to obični ljudi. To su ljudi koji su 
pokrivali najodgovornije funkcije u ovom sistemu, u policijskim strukturama. Gdje je neko da kaže jednu riječ 
o tome, da osudi to, da se odrekne toga. Nije moguće jer je jasno ko je i iza čega stajao. Preći ću i na onaj 
drugi dio jer se često i time bavite, a tiče se spoljne politike.  
 Sjetimo se prije godinu i par mjeseci. Ovdje je birana 43. Vlada. Danas neki koji nama određene izjave 
su tada glasali za određene konstituente te Vlade koji su negdje u vremenu prije toga  imali slične stavove ili 
gotovo istovjetne stavove. Tada nije bilo tih usporedba, tada nije bilo tog vraćanja, tada nije bilo tih analiza 
jer je neko bio spreman zarad dubine i širine koja mu je izmakla nakon tri mjeseca da sve to zaboravi.  
 Uvaženi budući ministar spoljnih poslova, rekao je i citirao šta je rečeno u predsjedničkoj kampanji. 
Danas čujemo u diskusijama oko izbora predsjednika Skupštine upravo suprotno od ovoga što smo malo 
prije čuli ovih klupa da je valjda Demokratski front potpisom na taj sporazum prihvatio sve ono što jeste 
evropska,evroatlanska Crna Gora koja će usklađivati 100% spoljnu poltiku sa Evropskom unijom. Sad čujemo 
druge napade, sad čujemo napade da je ovo antievropski,antigrađanski i antizapadno, dogovorite se samo 
u svim diskusijama koju tezu da koristite, da ne budete suprostavljeni u onome što je narativ i onome što su 
stavovi  koji se saopštavaju. Ja neću o citatitima, ja se neću vraćati u prošlost jer bi mi trebalo mnogo 
vremena, mogao bih citirati neke koji su služili za komediju,a mogao bih citirati neke koji su davali izjave koji 
su zapisani kao najveće, najekstremnije nacionalističke izjave u istoriji crnogorske političke scene. Neću tim 
putem, neću putem prošlosti, hoću putem budućnosti i sada i svim narednim nastupima, 
djelovanjima,procesima, izborima, jer budućnost Crne Gore ne počiva na podjelama, ne počiva na vraćanje 
u prošlost, budućnost Crne Gore počiva na onome što je pomirenje, što je jačanje institucija. Zahvaljujem. 
 Što je izgranja jake građanske evropske Crne Gore,ali u punom smislu te riječi u onome što je  
traženje dobre u svakom čovjeku, u svakom građaninu, u svim poltičkim strukturama ako hoće da dobrinesu, 
da izgradimo jake institucije. Nikad više Crna Gorane smije i neće živjeti, vrijeme ovog građanstva 
evropejstva  i patriotizma, koje nas je dovelo do moralne degradacije, do ekonomske degratacije do pravne 
degradacije i do jednog opšteg  posrtanja. Zato, moj poziv je da zaista u sve složenenosti ovog dana izazove, 
razumijevanja različitih pozicija i u društvu i u vlasti, opoziciji pogledamo ka budućnosti. Jer ono što siguran 
neka bude svaki crnogorski gradjanin i političar. Niti je ova Vlada antievropska, niti antigrađanska,niti 
anticrnogorska,sve suprotno od toga,ali budite sigurni da jeste jedno anti veoma je antimafijaška i sve će 
uraditi,sve će uraditi da počisti u skladu sa zakonom i pravni sistemom sve sluge kriminalnih struktura i narko 
klanova iz crnogorskih institucija. Nikad više kuriri mafije, saradnici mafije, kumovi mafije,upravljati ovom 
zemljom neće, ja Vam to kažem kao čovjek koji je dugo u politici, ko  niko nema za jednu jedinu čačkalicu i 
ko sve što sam znao i umio, sam uložio u to da mirimo ovo društvo, da jačamo građansku Crnu Goru i da 
pobijedimo i  politički pravno sahranimo mafiju. Na tom putu stati nećemo, svako će sprovoditi ono što mu 
pripada, niko neće uzimati ulogu drugih  institucija, to vrijeme je prošlo. Jačaćemo institucije, ekonomski 
ćemo unapređivati građane, jer vidjeli ste za ove tri godine u sve opstrukcije i poteškoće  kad se eliminiše 
korupcija, kad se suzbijeva korupcija, kad se suzbijeva siva ekonomija, kad se  uvodi poreska disciplina, a 
ostalo je još mnogo posla, ima još mnogo prostora, ima mnogo grešaka, ima mnogo prostora za rad realne 



ekonomije, rast realne ekonomije, rastiće i sve drugo, rastiće sve ono što su benifiti za svakog crnogorskog 
građanina, jer mi nećemo da dijelimo. Mene i ove ljude ne interesuje đe kome đed bio,kako se  ko vjerski i 
nacionalno osjeća, niti će zbog toga biti nagrađani niti diskriminisani. Jer jačajući svakog običnog građanina 
jačamo Crnu Goru, jačajući institucije Crne Gore i ne praveći od bilo koga ni idola, ni vođu ni boga,jer svi 
treba da prođemo,a Crna Gora da ostane,neće ostati ako narko karteli kavalčki i škaljarski  i drugi klanovi 
budu upravljali Crnom Gorom. Crna Gora će tako nestajati, tako ćese degradirati, i zato je naša potreba da 
ovu borbu dovedemo do kraja, dovesćemo je do kraja. Svi koji su čisti,svi koji se nijesu uprljali, svi koji su 
nekompromitovani, evo od mene isružena ruka, pomognite dajte informaciju, hajde da očistimo žito od kukolja 
u svim strukturama, segmentima i političkim .. društva.  
 Hajde jer nam je ovo jedna kuća,meni jedina otadžbina, kao i vama i grob i kolijevka, nema gdje 
namjeru ići odavde, ali ne mogu gledati, niti ćutati,a kamo li podržavati onaj patriotizam,građanstvo i 
evropejstvo koji je značio sve ovo o čemu sam govorio. U to ime na samom kraju, zaista moj poziv, da je ova 
noć neka bude prazne demokratije, neka svako saopšti ono što misli,ali hajde konačno da se ne ubjeđujemo 
ko je šta rekao, jer mnogi su govorili,mnogi su napadali,mnogi su mijenjali,ali bitka ove tri godine na spoljo 
političkom planu za ove tri godine, vidite izvještaje 100% usklađena politika sa spoljnom politikom Evropske 
unije. Crna Gora jača svoje kredibilno članstvo u NATO i to će tako ostati i tu nema dileme,ovaj sporazum je 
stavio tačku na ta pitanja, kod bilo koje političke strukture. Ajmo unutra da se posvetimo,hajde da vidimo kako 
da ubrzamo rast  plata i penzija, hajde da vidimo kako da iskorijenimo sve strukture koropcionaške mafijaške 
iz djelova insnstitucije sistema. Hajde da Crnu Goru, učinimo zdravom, da učinimo onakvom državom kako 
ćemo se svi mi ponositi,a po najviše oni koji će danas naslijediti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 01:52:02) 
 
 Zahvaljujem. 
 Samo jedno objašnjenje. 
 Dozvolila sam prekoračenje kolegi Bečiću, iz razloga što sam ja imala diskusiju prijavljenu, ja evo 
odustajem od moje diskusije,dala sam svoje vrijeme kolegi Bečiću.  
 Sad Vas molim, samo da pitam gospodine Vukoviću, ja sam ..gospodina Vukovića iz lokalnog 
parlamenta imam prema njemu posebnog senzibiliteta,recie mi zašto se javljate, za repliku, za povredu 
Poslovnika, proceduru. 
 Samo trenutak, mogu li da se čujem? Kolega Vukoviću, Poslovnik Skupštine Crne Gore se malo 
razlikuje od Poslovnika Skupštine Glavnog grada, repliku možete da dobijete jedino ako ste pomenuti u 
negativnom kontekstu Vi vaša funkcija ili ako je u negativnom kontekstu pomenuta vaša partija ili poslanički 
klub, gdje ste se prepoznali. Pa nije nigdje pomenut ni DPS, ni poslanički Klub DPS-a. Mogu da vam dam 
komentar, hoćete li komentar. 
 Kolega Andija, dozvolite mi predsjedavam ovom sjednicom Skupštine, znam da smo svi nervozni, 
kasno je već. Ali dozvolite znate li ko nas još možda večeras gleda, možda neki noćni čuvar još, ajmo da 
zvršimo ovu sjednicu kako ste Vi rekli sa anđelima. 
 Komentar možete, naravno, kako da ne. 
 
 
 IVAN VUKOVIĆ (31.10.23 01:54:28) 
 
 Zahvaljujem. 
 Gospodine Bečiću, u jednom momentu sam htio da se okrenem pozadi da vidim sa kim razgovarate, 
pošto nijesam našao logičnu vezu između onoga što ste saopštili ili onoga što sam vas ja pitao. Dakle, ja vas 
nijesam vrijeđao iako to jeste vaš manir. Tako je, to nije uvreda, to je politička, nijesam ja govorio lično ni o 
kom, izdajete vrijednosti. Vjerujem gospodine Bogdanoviću da gospodinu Bečiću nije potrebna pomoć. On 
je iskusan političar i bivši predsjednik Skupštine. Ja vjerujem da može sam da ukrsti argumente sa mnom 
bez vaše pomoći. Dakle, nisam govorio lično o vama gospodine Bečiću, nemam nikakav problem s vama 
naprotiv, nego sam govorio o tome šta vi radite, a šta ste obećali ljudima uoči izbora 11 juna. Gospodine 
Bečiću, nijesam vas dakle vrijeđao. Ja sam vas branio kad su vas drugi vrijeđali. Možda ste zaboravili na to. 
Ja sam vas branio kad se protiv vas vodila vrlo prljava kampanja iz Beograda kao predsjednika Skupštine, 
osjetio sam potrebu iako nijesam bio poslanik državnog parlamenta, dignem glas protiv toga, zato jer je mene 
to vrijeđalo. Ne vodeći računa o političkim interesima i znao sam zašto se to radi s ciljem vašeg disciplinovanja 
kako bismo za ovu političku opciju jednoga dana imali više ruku u ovom Parlamentu i uvijek ću vas braniti 
gospodine Bečiću od napada sa strane. Dakle, nijesam vas vrijeđao, nego sam vas branio što se tiče vaše 
konstatacije da mi sve više idemo u desno. Gospodine Bečiću, ne držim ja na vlasti nego vi Darija Vraneša 
u Pljevljima i ne držim ja na vlasti nego vi, gospodine Bečiću Marka Kovačevića u Nikšiću vi, gospodine 



Bečiću, i vi ste, a govorite kako ste spremni da svima pružite ruku i otvorite nove perspektive, saradnje, to je 
sjajno iako budete iskreni u nama ćete imati velikog prijatelja u tom smislu, ali vi ste na pruženu ruku 
gospodina Mehmeda Zenke u ovom Parlamentu u kontekstu formiranja ove Vlade u kojoj večeras govorimo 
o njemu pokazali stisnutu pesnicu gospodine Bečiću-figurativno rečeno, što je vrlo problematično imajući u 
vidu identiteski  aspekt te priče, morali ste voditi računa o tome,gospodine Bečiću.  
 Dakle, ne govori ođe niko o dalekoj prošlosti. Ja sam vas pitao jedno jednostavno pitanje. Dakle, iz 
ove perspektive, vi ste mi u prvom planu, malo desno od vas, odnosno lijevo sa vaše strane gospodin Spajić, 
iza je gospodin Milojević i ođe najbliže meni gospodin Abazović. Dakle, vi ste gospodine Bečiću, nakon što 
ste izgubili funkciju predsjednika Skupštine pozvali vaše pristalice na proteste protiv gospodina Abazovića 
optužujući ga da je kriminalac da skratim priču, onda vam to nije smetalo da uđete sa tim gospodinom 
Abazovićem u predizbornu koaliciju gospodine Bečiću. Dakle, vi ste bili isti tim, vi ste sa ljudima uoči izbora 
iz čijeg rezultata proizilazi struktura ove Vlade, dakle ne govorimo ni o 2006.godini, ni o 1997.godini, ni o 
1918.godini, govorimo o nečemu što je bilo prije četri mjeseca. Dakle, vi ste se preporučivali crnpogorskim 
građanima, skupa sa gospodinom Abazovićem u kolaciji koja čini mi se zvala "Hrabro se broji". Ja večeras 
slušam od vaših budućih kolega u Vladi makar dvojice vrlo teške optužbe na račun gospodina Abazovića, 
gospodine Bečiću. Dakle gospodin Milović i gospodin Spajić su mu rekli maltene da je dio nekih kriminalnih 
struktura ili da će mu tužilaštvo i sudstvo suditi u odnosu na ono što je radio tokom mandata (ispravite me 
gospodine Miloviću, da ne griješim i zahvaljujem). Ja sam od vas očekivao gospodine Bečiću da zaštite 
gospodina Abazovića onako kako sam recimo ja zaštitio vas. Ne bih da sam na vašem mjestu pominjao 
električna brojila zato jer bi neko mogao da se sjeti pa da vas pita o situaciji u Cedis-u, da vas pita o situaciji 
u Elektroprivredi Crne Gore oko stanova gospodine Bečiću. Ja živim u stanu koji sam kupio na kredit koji ću 
otplaćivati do 2038.godine Bečiću. Zato imam puno pravo da vam kažem neke stravi, da vam kažem da ste 
potpuno promašali temu i da je to jedna vrsta prizemnog populizma koji nije primjeren bivšem predsjedniku 
Skupštine. Dakle, ostavite to za predizbornu kampanju, pričamo na druge teme gospodine Bečiću, na druge 
teme pričamo i kao gradonačelnik Podgorice, na to sam vrlo ponosan podijelio sam slovom i brojem nula 
funkcionerskih stanova gospodine Bečiću. Dakle, to je moj rezultat, a gospođa Zdenka mi je svjedok pošto 
je sve to pratila o tome ko je kako uticao na rad tužilačkih pravosudnih organa, ponešto je ostalo traga i za 
vas gospodine Bečiću, pa su izašli neki iza mene nije ostao takav trag. Te prema tome ja vas molim, a mogu 
da vam pojasnim, ne govorili smo o tome, a znam da gospodinu Bogdanoviću to teško pada, govorili smo o 
tome, kakav ko odnos ima prema državnim institucijama Crne Gore. To je tema koju ste vi nametnuli. Ja vas 
samo molim, nemojte meni to govoriti, jer ćete me naćerati da kažem neke stvari koje nijesu bitne večeras. 
Gospodine Bečiću, što je bitno? Nisu fore, ružno je da govorite gospodine Bečiću, ružno je da govorite.  
 Evo da vas podsjetim. Vi, probajte da se sjetite, a to je nešto što je objelodanjeno i stavljeno na uvid 
crnogorskoj javnosti da li je neko iz političke strukture čiji ste vi predsjednik imao neku vrstu kontakata i 
pokušaj uticaja na tužilačku organizaciju kroz određene privilegije koje su omogućavane članovima porodice 
tog konkretnog tužioca. Ja to nisam radio gospodine Bečiću, vi ćete znati o čemu se radi. Da se vratimo na 
teren onoga što je rasprava u Vladi ako mogu da postavim pitanje, gospodine Bečiću. Vjerujem da imam 
toliko pravo u odnosu na vas, dakle ja sam novi u ovom Parlamentu, vi ste, iako ste mlađi od mene veteran. 
Gospodine Bečiću, vi ste veteran, mislim da mi dugujete jedan odgovor. Kako gospodine Bečiću, iz vaše 
perspektive izgleda ono što su vaši budući partneri u Vladi gospoda Spajić i Milović kazali na račun vašeg 
dojučerašnjeg koalicionog partnera gospodina Abazovića i obratno. Samo me to zanima gospodine Bečiću. 
Tri, četri godine su pred nama, biće prilike da ukrštamo argumente, večeras pričamo o Vladi, o strukturi Vlade 
i mene zanima da crnogorskoj javnosti objasnite sopstvenu poziciju u tom kontekstu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 02:01:51) 
 
 Kolega Vukoviću, ukupo vaše prekoračenje je devet minuta. Tolerisaću do neke granice, ali nemojte 
da pretjerujete. Molim vas nemojte da pretjerujete kolega Bečić je dobio onoliko vremena koliko je dobio zbog 
toga što sam ja odustala od mojih deset minuta, a on je prekoračio pet minuta. Molim vas od sad molim sve 
poslanike opozicione posebno poslanike, ovo se odnosi i na pozicione poslanike, nemojmo da izazivamo 
replike, nemojmo da tražimo proceduru, dajmo da se držimo poslovničkog vremena i dajmo da diskusije 
završimo do nekog razumnog vremena. Zahvaljujem.  
 Izvolite, gospodine Bečiću. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (31.10.23 02:02:51) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice. 



 Pa tako to obično biva. Neko krene sa uvredama i optužbama da je nešto antigrađanski, antievropski 
uz još par kvalifikacija da smo izdali nešto ili da smo izdajnici, a onda na kraju u nedostatku argumenata, jer 
gle čuda populizam je i degutantno je kad ja saopštim činjenice da su građani Crne Gore plaćali ovdje iz 
svojih džepova stotine miliona eura fali garancija. Nisam ja gospodine Vukoviću tada optuživao vas za te 
garancije i za te aranžmane, nisam ja išao ka Rusiji, nisam ja sarađivao sa njima. Predsjednik Parlamenta 
tadašnji vaš najbliži koalicioni partner vas je govori kao političku strukturu i nosioce optuživao da ste isisali 
stotine i stotine miliona eura kroz KAP, tako da ste promašili adresu kad imputirate sve ono što je Srbija, što 
je Rusija. Ja sastanak nikad održao, danas te držali cijeli dan uključujući završnu diskusiju  o srpskom 
prizvuku i ruskom prizvuku. Ja sastanak, eto nije bilo prilike ako sam obavljao državne funkcije sastanak 
održao, nisam sa sadašnjim predsjednikom Srbije nikad se sastao nisam sa pomenutim gospodinom, a neki 
su vama bliski koje nekad možda neko pokušavao i oponašati samo prije neku godinu gledali utakmice u 
sportskim dvoranama po Beogradu,a po sopstvenom priznanju bili u jednoj vili u Beogradu u društvu čuvenog 
Dahlana. Nisam ja tamo bio, nisam ja tamo ništa dogovarao i nisam nikad nikome služio, da reagovali ste 
tada, fino ste me zaštitili,a Vi ste jedva sačekali  pa me nakon toga mjesec ili dva dana ovdje smijenili. Toliko 
o tome ko je koga štitio, a ko je sa kim politički bio oponent, jeste oponent i biće oponent do god  neko ne 
shvati šta je suština, šta je želja ovog naroda, šta je bit i gdje je budućnost. Tako da ste i ovdje promašili 
metu. 
 Ono što me iznenadilo i začudilo jer možemo da se ne slažemo, može neko da smatra da drugima 
nedostatak argumenata, sve je to legitimno, žar borbe je dozvoljen,ali da posegnete za jedno od najsramnih 
stranica u istoriji crnogorskog tužilaštva  i poslednjim nemoćnim pokušajima Milivoja Katnića, kada je pokušao 
da fabrikuje  Draganu Krapoviću i Borisu Bogdnanoviću, da su finansirali avionsku kartu nekom momku za 
put na seminar po 200 eura, iz institucija koje su prestavljali u kojima su bili i da su tako htjeli nekog da 
korupiraju, a što nikad nije dobilo bilo kakav tužilačko sudski epilog,  i onaj udarac  ispod pojasa, koji neko 
učini, kad je ogoljen i kad mu nedostane argumenata. To je tada neko radio jer je bio nemočan. Zbog toga je 
reagovala čak i Evropska komisija, jer se radilo nešto, iznosilo nešto, što je bilo suprotno zakonu i Ustavu 
Crne Gore. Ali vidite danas gdje su oni što su vedrili i oblačili u sudstvu u tužilaštvu, danas su neki u Skaj-u, 
neki na optuženičkim klupama, a neki direktori Uprava policija i mnogo drugih perjanici zaštitnici države Crne 
Gore, od nas se suočavaju sa najtežim mogućim optužbama. Nemojmo o stanovima, ja nijesam govorio o 
vama personalno, ali mogli bi možda malo pogledati  u ovoj sali i van ove sale, pa da vidimo jesu li svi kao ja 
i vi, da nijesu dobili nikad i da su se svega odrekli što im je pripadalo, da vidmo koliko je stotina i stotina 
stanova podijeljeno, ko ih je dobio, da li u vrijeme nekih vaših prethodnika koji su dolazili iz iste političke 
strukture kojoj Vi pripadate . Ja sam vam rekao da nijesam sudija, ja sam partijom koja pripadam i predvodim 
iskreno podržao i podržavamo čovjeka, prvi smo na konsultacijama ga podržali za mandatara, prihvatili smo 
svaku njegovu ponudu koja je više puta inovirana, da bi mu pomogli u ovim pregovorima. Vjeruje u ovo što 
zajedno radimo, vjerujemo ovo što je izloženo i vjerujemo da ćemo mnogo dobrih stvari učiniti kroz ovu Vladu, 
rekao sam da sa ove strane ne generalizujemo i vjerujemo da ćemo dobrih stvari učiniti kroz ovu Vladu. 
Rekao sam da i sa ove strane ne generalizujem da tražim dobro  i da je bilo dobrih stvari koje su učinjene da 
je bilo jednih drugih sa kojima se apsolutno nisam slagao, protiv kojih sam bio,a nekad vjerovatno i teže riječi 
javno izgovorio. 
 Gospodine Vukoviću, Vi ste partija koja pripadate za tog čovjeka prije godinu ipo dana rekli ili dvije ili 
dvije i po da je izdajnik, da je ološ, da šibicar, a onda ste ga podržali,samo da bi pokušali da srušite ono što 
su promjene u Crnoj Gori, i da bi dobili malo po dubini i širini za mandatara za sastav 43.Vlade.Tako da u 
tom pravcu uvaženi gospdone Vukoviću, jer smo ja i Vi uvijek komunicirali čini mi se na bilo kom javnom 
mjestu, na način da ne idemo nikad ispod pojasa i ja jednu stvar koju sam rekao, ime vam pomenuo čak 
nijesam, da sam što imao  direktno bih nebih uvrijedio ali bih rekao. Nisam se slagao i ne slažem se sa 
mnogim vašim političkim stavovima, ja sam govorio generalno, govorio sam argumentima, brojkama, 
ciframa,ekonomskim dostignućima, rezultatima na polju vladavine prava, na polju urušavanja institucija. 
Nikog lično uvrijedio, ne daj bože. Tako da vas molim, negdje kolegijalno da u tom pravcu nastavimo da 
djelujemo. Ja Vam ponovo kažem citirati neću, kad bi mi ovdje večeras citirali, ko je šta izgovarao koliko kapa 
i nacija promijenio, a kako mu se račun za sve te godine povečavao i bankovni i  i rodbinski i u broju stanova, 
i u broju nekretnina,ali na žalost i u broju svega ovoga lošeg što je nastalo, što je okupiralo institucije i 
preuzelo vođenje Crne Gore. Sa time se ne slažem. To nikad  podržati neću, tome ću se uvijek snažno 
suprostaviti, argumentima i činjenicama uvijek razgovarati, jer moja je ja sam iskren čovjek, emotivan čovjek, 
radim sve ovo iz ubjeđenja i kao što znate, čak sam se svega što me po zakonu pripada, za ove 15 godina 
obavljanja funkcije,osim osnovne plate odrekao, da bi dali neki drugačiji obrazac, da bi na tim vrednosnim 
temeljima gradili budućnost. Ja ne generalizujem ljude, nikada ih nijesam generalizovao, ne ja nijasam ničiju 
ruku ispruženu odbio, ja sam riječ ispoštovao. Ako sam građanima obećao prije izbora da neću praviti većinu 
sa poslanicima sa liste izborne DPS-a, zbog razloga koje sam naveo, ja i kolega Živković smo razmijenili 
mišljenja u sučeljavanjima kakav bi ja čovjek bio, da sam nakon političkih argumenata koje sam razmijenio 
sa gospodinom Živkovićem, rekao posle dva mjeseca ništa ne važi, treba taj mandat ili dva, da bi ja zasjeo 



na ovu fotelju. Nikad ja  dolaziti tako na fotelje i na funkcije neću, a sjećate se i da sam otišao u naljepšoj 
atmosferi, zahvalio se svima nisam prekidao sjednice, nisam prebacao u naredne dane i mjesece, poštovao 
sam ono što je trenutak i ak oje bila matematika, a ne demokratija. Tako će uvijek što se mene tiče biti, na 
kojoj god funkciji bio, hajde oko ovih pitanja, ali bez udaraca ispod pojasa, bez ličnih uvreda, na ovim temama 
koje život znače, i nebi bilo srećnijg čovjeka od mene da vidim da je to politika, da su to teme, da sve strukture 
govore o vladavini prava, snazi institucija, ekonomiji,pomirenju, jačanju građanske Crne Gore.  Mislim da 
smo ovaj spoljno politički put i ta pitanja  apsolvirali, i što se mene tiče dozvoliti nikad neću da se to ugrozi. 
Jer se nešto ili poštuje ili ne poštuje, ako se poštuje tu smo, radimo i izgrađujemo Crnu Goru, ako se ne 
poštuje onda se zna šta slijedi. U tom pravcu mislim da smo sve večeras rekli, možda smo i dodatno razjasnili 
u svemu ovome,ali hajde da zaista budućnost bude onakava kakvu je želimo, neko suštinski, neko 
deklarativno,ali vjerujem da će diijela sa svih strana  doći. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 02:13:13) 
 
 Kolega Bečiću, prekoračili ste šest minuta, ali to nije realno prekoračenja od šest minuta kolege. Zbog 
toga što je od moje diskusije kolege ostalo pet minuta. Tako da je kolega Bečić, prekoračio samo minut. 
Idemo dalje. 
 Izvolite, kolega Dizdareviću. 
 Izvolite, neka se pripremi kolega Ervin Ibrahimović. 
 
 
 ABAZ DIZDAREVIĆ (31.10.23 02:13:59) 
 
 Uvažena predsjedavajuća, koleginice i kolege poslanici.  
 Ja bih vas zapitao je li večeras tema ili jutros kako kolega Eraković kaže izbor nove Vlade imamo li 
mi mandatara pred nama ovdje, to je japanska tehnologija brza. Zahtijevam ispred našeg kluba da se 
mandatar pojavi, a dok s ne pojavi tražimo pauzu.  
  
 (PAUZA) 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 02:27:35) 
 
 Uvažene poslanice i poslanici, 
 Nastavljamo raspravu.  
 Kolega Abaz Dizdarević je prijavljen, nema pauze više, ako nije tu Abaz Dizdarević u sali dajem riječ 
kolegi Ervinu Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (31.10.23 02:28:37) 
 
  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 02:28:41) 
 
 Izvolite, kolega.  
 Ervin Ibrahimović. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (31.10.23 02:28:45) 
 
 Zahvaljujem.  
 Na početku da čestitam vama i vašem kolegi na izboru i želim vam puno uspjeha u radu. Vjerujem da 
će ova noć biti za jedan brzi zaborav i da ćemo u narednom periodu ipak čuvati dignitet ovog doma.  
 Na početku bih pozdravio uvažene kandidate ukoliko se večeras ili jutros izabere ova vlada.  
 Pozdravljam sve i želim vam puno uspjeha u narednom radu.  
 Naravno moj kolega Milan Knežević uvijek pokušava da mi da inspiraciju, ali ponavljam žao mi je 
večeras umjesto gdje smo imali još važećeg premijera, gdje smo imali predsjednika Skupštine i predsjednika 



države da večeras pošaljemo građanima da smo ozbiljni, da znamo da cijenimo ono što su nam dali 
povjerenje, čini mi se da nismo u tom pravcu odgovorili, stvarno žalim zbog toga. Razmišljao sa da li večeras 
da diskutujem. Naravno kao odgovoran čovjek daću doprinos na ono što sam pročitao u ekspozeu i ono 
poslije izlaganja mandatara gdje smo čuli samo o sastavu vlade. Mislim da će najbolje građani odgovoriti. 
Danas sam pričao o tome, o političkoj doslijednosti i odgovornosti. Vjerujem poslije ovakvog sastava Vlade i 
svega ovoga što smo večeras vidjeli građani će najbolje dati odgovor na sledećim izborima koji će vrlo brzo 
biti i vjerujem da će ozbiljno dati opomenu posle sledećih vanrednih izbora kome stvarno treba dati povjerenje 
i da građani znaju da kazne one koji ne cijene glas koji dobiju od njih.  
 Ovdje se svi predstavnici partija zalažu za stabilnu, građansku, evropsku Crnu Goru. Naravno neki 
deklarativno, neki iz sve snage, neki pomalo, ali ponavljam građani će najbolje znati ko stvarno želi evropsku, 
stabilnu, građansku Crnu Goru. Kada pričamo o stabilnosti, evo ja ću reći svoj stavi, ova vlada možda može 
biti za kratak period i stabilna i evo da objasnim zašto to mislim. Ako bi gledali po broju poslanika svjesni smo 
svi, odnosno po broju onih koji podržavaju ovu vladu, možemo reći da je ovo vlada koja je najstabilnija u 
zadnjih ne znam koliko godina. Ali, ako malo zagrebemo pa ako kažemo da ovu vladu podržavaju oni čije 
poštovanje i povjerenje među koalicijama, odnosno među partijama koje čine ovu većinu onda odmah 
možemo reći da ta vlada ne može biti stabilna. Isto tako ako još malo dublje pogledamo koliku podršku ima 
mandatar od učesnika, odnosno od ovih koalicija koja je napravljena i obratno koliko druge članice partija 
imaju podršku od mandatara onda stvarno možemo reći da ova vlada nema dugi rok.  
 Ono što ne mogu da ne pomenem, mislim da je ovo jedini slučaj u istoriji onoliko koliko sam stigao 
da pročitam da mandatar dobije mandat zahvaljujući jednoj političkoj grupaciji, a pravi vladu sa drugom 
političkom grupacijom. Dakle, Crnoj Gori se dešavaju čudne stvari, Crnoj Gori možda je potrebno da građani 
još jače pozornost obrate kome će davati povjerenje u sledećem periodu.  
 Idemo dalje, kada pričamo o građanskoj Crnoj Gori da li ova vlada oslikava građansku Crnu Goru. 
Pa, naravno da ne. Da li možemo pričati o vladi, vladi koja personifikuje građansku državu, ne možemo, ne 
ovdje ima konstrukcionu grešku jer u ovoj vladi nema predstavnika najbrojnijeg manjebrojnog naroda, 
političkih predstavnika najbrojnijeg manjebrojnog naroda u Crnoj Gori, Bošnjaka. Ne pričam napamet i 
pomoći ću onima koji ne razumiju, razumijem da su ovdje mlade kolege večeras nisu mogli neku lekciju da 
nauče, ali biće vremena svi ćemo napredovati posebno mlađe kolege. Ono što se pitaju građani, da li je 
slučajno da moj prijatelj gospodin Spajić dva puta kad je bio značajan faktor da pravi vladu, podsjetiću 42. i 
44. zaobišao političke predstavnike Bošnjačke stranke. Ja koji sam se 90 dana sa mojim prijateljem Spajićem 
družio vjerujem da je ovo najmanje njegova greška, da nije odolio većem pritisku i da je izabrao sa kim će da 
pravi ovu vladu i to je legitimo. Da ne mislite da neko ovdje proliva krokodilske suze, ali žao mi je što nismo 
izdržali da napravimo onu priču koja bi u pravom smislu bila evropska priča Crne Gore, ali kao što sam rekao 
svi ćemo podnositi odgovornost i svi ćemo građanima podnositi račune.  
 Moram biti zabrinut, nije ovo građanska vlada nije ovo ona država koju su građani 11.juna rekli. Ova 
konstrukciona greška nije smjela da se desi mandataru, ali ponavljam to je njegov izbor, svak bira svoje 
društvo, svak bira tim sa kojim želi da radi.  
 Da li će ova vlada biti evropska? Pa, naravno da ne. Jedna lasta ne čini proljeće, pa ovdje ne možemo 
reći da jedna ili dvije partije od ove koalicije su u pravom smislu evropske. Isto tako prefiks evropski ili izborne 
liste evropski ne čini neku koaliciju da je više evropska. Drage kolege, evropejstvo se mora pokazati radom, 
konstantnim radom, povjerenjem, posvećenosti evropskih integracija. Svjesni smo i vi i ja i građani da ovdje 
neke partije nisu iskreno posvećene evropskim integracijama. Biću korektan, naravno da ćemo čekati 100 
dana ako se izabere ova vlada ujutru, čekaćemo 100 dana da vidimo rezultate i da li će potvrditi ovo što 
sumnja.  
 Građani znaju ne treba biti toliko politički pismen da ne mogu se oni dičiti da su evropejci ukoliko 
zvanično vrijeđaju evropske predstavnike u Crnoj Gori. Sjutra treba kucati na tim adresama i pričati da smo 
za Evropsku uniju. Naravno vjerujem da ima većine i u ovoj strani koja neće dozvoliti da lične partijske 
interese podredi evropskoj budućnosti ove države. Podsjetiću sve, žao mi je što nije premijer tu Abazović, 
Bošnjačka stranka je otkazala podršku 43. Vladi samo iz jednog razloga iz onoga koju smo i pravili 43. Vladu 
da ubrzamo evropske integracije. Na žalost, brzo smo se umorili na tom putu i zato je Bošnjačka stranka 
iskazala nepovjerenje 43. Vladi. Zato i vama poručujem ukoliko se izabere 44. Vlada bićemo konstruktivni u 
svim onim dobrim predlozima koje predlažete i glasaćemo za njih, ali dozvolite za sve one zakone, one 
predloge koji kod vas dolaze koje procijenimo da nisu od interesa za građane, da ne donose dobro perspektivi 
građana Crne Gore da ćemo glasati protiv, ali da nećemo biti samo kritičari pokušaćemo zajedno da kroz 
amandmane i konstruktivne kritike napravimo sve ono što od nas građani očekuju, a to je stabilnu evropsku 
budućnost Crne Gore. Ne pričam slučajno kada pričam o evropskoj budućnosti Crne Gore, moram da kažem 
da me brine i to što znamo da je Evropa sad vrlo brzo pokazala određene, da kažem, nedostatke. Reći ću 
da je gospodin Spajić evropejac, ali smo brzo vidjeli da neki ljudi sa njegove liste nisu to. Isto tako moram 
podsjetiti da od maja do novembra da čini mi se da pojedini u Pokretu Evropa sad su u tom nekom hodu 
izgubili ono po čemu je i bila prepoznata, kažem svoj stav, Evropa sad. Da li je to uticaj nekih tutora ili izazova 



ili jedne mlade partije kojoj treba da predstoji svijetla budućnost to će vrijeme pokazati. Ono me brine i Crna 
Gora ćuti i javnost ćuti da na ovaj ekspoze stavljen pečat Evrope sad, a svjesni smo da ovu vladu ne čini 
samo Evropa sad nego se pravi i sa drugim partnerima.  
 Podsjetićemo da ste i na vašu izbornu listu stavili pečat Evropa sad, ali su se brzo ispoljila druga 
mišljenja i druga imena tako, evo večeras u ovim kasnim satima, svima za razmišljanje da li se ovo desilo u 
Pokretu Evropa sad može da se desi sjutra i Vladi i ko će da plati cijenu. Ja ću iskoristiti vrijeme od kolega, 
uvažena potpredsjednice još dva tri minuta, brzo ću, hoće hoće, ali od svakog ću uzeti po dva minuta i meni 
dosta.  
 Večeras smo čuli da ne treba da pričamo o četnicima i o drugim stvarima. Treba da pričamo, naravno 
ne večeras ali treba da pričamo. Moram vam reći jedan slučaj, dozvolite sad ću kolega ne trčite, polako. 
Vidite ovo me raduje kolega Zogović ima izvanrednu kondiciju, vidite li ovo, tri sata izjutra trči kao da je krenuo 
na sprintu 100 metara, ali dobro. Idemo dalje, znači u Hrvatskoj me obradovala jedna stvar, uvaženi 
mandataru vama se obraćam, u Hrvatskoj. Pokrenuta je ozbiljna akcija gdje su navijači imali poklike ustaške 
i veličali ustaški pokret. Jasno je Vlada Hrvatske dala do znanja da neće dozvoliti da se šire te fašističke 
ideologije. E vjerujem da smo mi spremni u Crnoj Gori slične ideologije kao te, da vi uvaženi mandataru kao 
evropejac, zaustavimo kroz jasan iskaz da ćete kazniti svaki iskaz fašističke ili neke druge ideologije, jer to 
Crna Gora zaslužuje. Crna Gora koja je u pravom smislu građanska, Crna Gora koja je u pravom smislu 
evropska i Crna Gora koja je članica Evropske unije.  
 Vrlo kratko, moguće duže nego što ste vi ekspoze branili, ali ja ću pokušati što mogu kraće 
uvažavajući i vrijeme  ostalih  kolega i ove sitne sate. Na početku da ne bude sve kritika, pohvaljujem da ste 
jedan veliki dio pokazali, vezali za socio ekonomska pitanja i pohvaljujem to, to je Crnoj Gori potrebna 
digitalizacija. Možda je meni dao moj prijatelj Spajić drugi ekspoze, žao mi je što nije on ovdje pričao. Dalje, 
e vi ste koalicioni partneri ja sam izgubio u dogovoru, vidite ne mogu da pričam. 
 Pozdravljam uvaženi mandataru i vjerujem da je to iskreno, ali sam iznenađen, znajući u nekim 
razgovorima da niste posvetili ni jednu rečenicu o našoj dijaspori. Jednom velikom resursu, jednom 
potencijalu koji na žalost ni jedna vlada do kraja nije cijenila i nije iskoristila. Zato sam mislio da ćete imati 
ministarstvo za dijasporu i vjerovao da ćete time dati snažan signal da računate na  investitora kad je u pitanju 
Crna Gora. Ali kažem to je vaše. I vrlo kratko žao mi je što niste posvetili ni mnogo pitanja regionalnom 
razvoju, ovoliko ste podijelili potpredsjednika i dali im zadatke, ali u ekspozeu, možda ćete to vi kroz rad vlade 
pojačati, ali mi je žao da nijeste posvetili vrijeme regionalnom razvoju. Ono što bih vas zamolio, zamolio bih 
vas da oni projekti koje je počela 41. Vlada, 42. zaustavila, 43. afirmisala, da nastavite, tako ćemo najače 
napraviti neki zamajac na sjeveru. 
 I vrlo brzo, samo nekih par stavki koje smo pričali kada ste tražili da dopunimo principe za formiranje 
44. Vlade, ali čini mi se da i ovdje ste ili zaboravili ili naravno izabrali ste drugu strategiju vi ste izabrali drugog 
partnera, pa ću pokušati vrlo brzo koliko mogu. 
 Prvo da se prilikom implementacije programa Evropa sad 2 mora voditi računa o stabilnosti javnih 
finansija, i tada smo to naglasili. Drugo da reforma pređenog sistema koju najavljujete mora obezbijediti 
garancije za održivost penzionog fonda, redovnih isplata penzija uz kontinuirano usklađivanje penzija koje 
prati rad zarada i inflaciju, te uvođenja modela utvrđivanja osnovice za obračun penzija na osnovu 10 godina 
penzijskog staža koje su najpovoljnije za osiguranika i zbog vremena, tu ću stati.  
 Dalje, zato, evo i za vas pitganje - kako ćete u roku, prije svega moram isto pomenuti jednu vrlo važnu 
stvar. Znate da nas je Ustavni sud iznenadio odlukom i interesuje me pitanje za vas - kako ćete u roku koji 
je ostavio Ustavni sud na pravedan i zakonit način riješiti pitanje uslova za ostvarivanje prava na penziju. Ja 
razumijem večeras gospodina Spajića što je ovoliko srećan i mene ne vrijeđa njegovo ovoliko smijanje kada 
poslanici pričaju, ali mi je žao da se ne poštuju narodni poslanici, to je meni malo žao, ali ponavljam sve će 
građani suditi. Ja ovo sada i ne pričam direktno zbog uvaženog mandatara. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 02:44:00) 
 
 Kolega Ibrahimović,u pet minuta ste već prekoračili, odbićemo. 
 Ovdje je priijavljeno, iz vašeg kluba su prijavljene dvije diskusije, je li tako. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (31.10.23 02:44:20) 
 
 E ti ćeš mi pozajmiti. Znači još pet će se prijaviti. 
 Treće, da se programi Evropa sad 1 i Evropa sad 2 moraju sprovoditi na način da se obezbijedi 
redovno i stabilno finansiranje zdravstvenog sistema uz uvećanje ulaganja u zdravstvu po glavi stanovnika 
za 30%, kako bi se obezbijedila dostupna i kvalitetna zdravstvena zaštita svih građanki i građana.  



 Četvrto, donošenje zakona o Vladi i Skupštini. Vjerujem i ako niste pomenuli da ćete obezbijediti uslov 
da se u narednih šest mjeseci ti zakoni usvoje, računajte da u poslaničkom klubu Bošnjačke stranke imate 
iskrenog partnera.  
 Peto, očekivali smo i tražili implementaciju preporuka komiteta ministara Savjeta Evrope o borbi protiv 
govora mržnje u cilju snažne borbe protiv govora mržnje i suzbijanju ove narastajuće negativne pojave i 
onlajn okruženju kroz stvaranje sveobuhvatnog i djelotvornog pravnog okvira u kojem će biti pažljivo 
usklaženo pravo na privatni život, pravo na slobodu, izražavanje i zabranu diskriminacije. Vidimo da ni od 
toga nema ništa. 
 Šesto, ali ne manje važno, tražili smo podsticanje unapređenja mehanizama za političku participaciju, 
unapređenje uvažena Zdenka, žena u zakonodavnoj vlasti, obezbjeđivanje uvođenja mehanizama, tj kvota 
za srazmjernu političku participaciju žena u izvršnoj vlasti, te promovisanja politike rodne ravnopravnosti i 
ekonomsko osnaživanje žena, kao i punu implementaciju Istambulske konvencije. Broj žena u Vladi i broj 
žena u rukovodstvu Vlade, bojim se da govori dovoljno. 
 Sedmo, govorili smo o uspostavljanju novog normativnog okvira koji bi obezbijedio koncipiranje 
kapaitalnog budžeta koji će obezbijediti ravnomjerni regionalni razvoj, odnosno ravnomjerno ulaganje u sve 
opštine i predložiti vam model. Ni toga nema srećni mandataru. 
 Idemo dalje. I ono, naravno koliko mi kućno vaspitanje dozvoljava da izdržim i ovakav odnos ničim 
izazvan, ali neka. Vidite zašto vam je jasno da Bošnjačka stranka ne može podržati ovu vladu, ali neka bude. 
Odavde još jednom šaljem, evo vidite plače čovjek, nemoj, popi malo vode. Upozorite možda čovjek nije 
dobro. Ovo je neviđeno, šteta što je ovo u noćnim satima, možda je i bolje da niko ne gleda ovo, ali dobro. 
 Ono što ću da vas zamolim izvinite nije do mene, uvažena potpredsjednice. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 02:47:22) 
 
 Gospodine Ibrahimoviću, vrijeme za vašu diskusiju je davno isteklo, imate prekoračenja već od osam 
minuta. Molim vas završavajte. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (31.10.23 02:47:48) 
 
 Evo za tri minuta. 
 Imamo vremena još, svi će naši poslanici govoriti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA PEROVIĆ (31.10.23 02:47:54) 
 
 Dobro možete li da završite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (31.10.23 02:47:57) 
 
 Hoću, molim vas, iz poštovanja. Evo nadam se da je prošlo. Ne u redu je ti si moj prijatelj, pokazao si 
to. 
 Idemo dalje. A ono što želim ja vama kao iskreni prijatelj da kažem, vjerujem da ćete pokazati 
primjerom da 44. Vlada neće brinuti samo polovinu one Crne Gore koja je vas podržala, nego iskreno 
vjerujem kao čovjek koji je vidio svijeta da ćete biti premijer svih građana. 
 I ono, krajnje iskreno, evo i završavam. 
 Očekijem da ćete biti mnogo odlučniji i hrabriji kada bude, ako se izaberete kao premijer Vlade, nego 
kao što ste billi kao mandatar. Jer, vidite imate luksuza, kao političar i kao mandatar da pravite izlete, ali kao 
premijer nemate jer to košta i građane i proces razvoja naše države. Zato još jednom, uvaženi mandataru, 
ukoliko se izaberete vjerujem da ćete ipak odraditi bolje posao nego večeras kada ste došli toliko srećni na 
ovoj sjednici. Poslije ovoga mi je i žao što sam i uzeo diskusiju, a sa druge strane mi je drago ukoliko sam 
oraspoložio mojeg prijatelja Spajića. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 02:49:23) 
 
 Hvala, gospodine Ibrahimoviću.  
 Sada riječ dajem gospodinu Abazu Dizdareviću.  



 Izvolite.  
 Neka se pripremi kolega Filip Adžić. 
 
 
 ABAZ DIZDAREVIĆ (31.10.23 02:49:35) 
 
 Zahvaljujem.  
 Kako bi pitali na primorju jeste li naspali gosparu. Dakle, kolega Ivan Vuković je maločas rekao, citirao 
zapravo jednu poslovicu, a to je da su zakoni ti koji nas čine slobodnim. Da smo poštovali riječ zakona mi 
bismo ovu sjednicu održali na Cetinju, prijestonom Cetinju na kojem sam studirao, proveo deset sjajnih 
godina, naučio mnogo toga o patriotizmu i taj grad je trebalo ispoštovati. Dakle, umjesto toga imamo, u 
najmanju ruku mogu reći, jedno konspirativno druženje večeras koje se može povezati sa ovim danom koji 
se danas u zapadnoj kulturi obilježava kao noć vještica. Da smo u teorijama zavjera pomislili bi da zaista 
poslije ovoga smijeha neobiljnog odnosa u parlamentu mi imamo jednu šaradu, a ne predstavljanje nove 
vlade koja treba da vodi ovu državu prema evropskoj budućnosti. Zapravo smatram da konstruktivna greška 
ove vlade upravo u onome što je prethodna sjednica donijela, da je korijen problema u relativizaciji opasnih 
ideologija i kako nismo imali mogućnost da čujemo ekspoze kako smo i tu pokazali neodgovoran odnos 
prema građanima, prema onim penzionerima koji možda nijesu u prilici da prelistavaju sajtove Vlade i 
Skupštine i da nalaze način kako da isčitaju šta ih u budućnosti čeka, a ne odnosi se samo na njih nego na 
sve građane rekao bih da se iza kulisa pokušava relativizovati antifašistička ideja i da sve ovo što večeras 
slušamo jeste zapravo eksperimentalni prostor za nastavak mentalne gimnastike u kojoj se žele izjednačavati 
pojave koje se ne mogu porediti. Današnjim izborom predsjednika Skupštine svjesno radimo na 
onesposobljavanju mladih generacija da razlučuju istinu od laži jer od danas prošlost ovih prostora postaje 
jednako neizvjesna kao i njena budućnost. Pomenuću i tiktok generacije kojima je svejedno u kakvom 
vremenu živimo, za njih postaje relativno jer se danas stavlja znak jednakosti između fašizma i antifašizma, 
između četnika i partizana, između heroja i ratnih zločinaca, između ustaša i antifašizma, svjetla i mraka, 
između dobra i zla. Nalazimo se već u orvelovskom svijetu mentalne konfuzije gdje sve postaje relativno, 
gdje se masovnim izvrtanjem pojmova želi stvoriti apsurdna slika jednakosti između okolnosti koje je 
nemoguće izjednačavati. Danas se žele poistovjetiti ropstvo i sloboda, genocidi i oslobađanja, heroji i zločinci, 
smislenost i besmisao, a ljudska sposobnost da se odupre ovakvim podmetanjima da zaštiti osnovne etičke 
postulate i stvari nazove pravim imenom postaje rijetkost.  
 Ono na čemu se zasnivala suština antifašističke borbe jeste pobjeda humanističkih ideja nad onima 
koji su gazili čovjeka i humanitet u cjelini. Da li Crna Gora ulazi u fazu konfuznih interpretacija i revizije onoga 
na čemu se temelje osnovni postulati savremene Evrope? Da li je toliko atrofirala odbrambena svijest ljudi 
na ovim prostorima da ne vidimo šta se događa? Ne bih rekao jer večerašnji protest ispred Skupštine upravo 
govori u prilog otporu prema ideji da se Crna Gora okrene od evropskog puta. Nećemo dozvoliti takvu vrstu 
zaokreta. Zašto ne smijemo da se pomirimo sa relativizacijom ovakvih ideologija. Podsjetiću građane Crne 
Gore na zločinačku akciju sprovedenu između 6. januara i 13. februara 1943. godine koja je okarakterisana 
kao jedan od najvećih četničkih zločina koji je izveden u Drugom svjetskom ratu. Broj žrtava četničke 
ideologije na prostoru Bivše Jugoslavije iznosi preko 100.000 Srba, Crnogoraca, Bošnjaka, Muslimana, 
Roma, Jevreja svih onih koji su stali na put takvoj ideologiji, a u pitanju su dokumenti kojim tadašnji komadant 
četničkog pokreta Pavle Đurišić izvještava o pokolju u okolini Bijelog Polja. Podnosi 10. januara Draži 
Mihajiloviću izvještaj u kojem kaže: Akcija na desnoj obali Lima u srezu bjelopoljskom završena je. Ista ta 
izvedena je tačno po utvrđenom planu. Rezultat ove borbe je potpuno su uništena sledeća muslimanska 
sela: Sekcija Pljevlja, Sjenica, Peć i Kolašin, Voljavac, Gubavač, Rodjelja, Ušanovići, Presečenik, Batuiće, 
Donji Vlah, Mirovići, Šolja, Radojeva glava, Mediše, Pobretiće, Donja Kostenica, Stublo, Vrh Zminjac, 
Šipovice, Negobratina, Osman begovo selo, Dupljaci, Jasen, Koštice, Kaševari, Ivanje, Godijevo, Žilići, 
Gornja Crnča, Gornji Radulići, Vrbac, Rhalj, Kradenik, Sipanje, Ličine. Ukupno 33 sela. Žrtve muslimana 
boraca oko 400, žena i djece oko 1.000. Kao i prilikom prethodnog pokolja u  bjelopoljskom Srezu o 
rezultatima operacije Pavle Đurišić je 13. februara uredno raportirao četničkom vođi Draži Mihajloviću. Akcija 
u pljevaljskom Čajničkom i fočanskom Srezu protiv Muslimana je izvršena. Operacije su izvedene tačno po 
naređenju i izdatoj zapovijesti. Napad je počeo u određeno vrijeme, svi komandantni i jedinice izvršili su 
dobijene zadatke na opšte zadovoljstvo. Sva muslimanska sela u tri pomenuta sreza su potpuno spaljena da 
nijedan njihov dom nije ostao čitav. Sva imovina je uništena sem stoke, žita i sena. Za vrijeme operacija se 
pristupilo potpunom uništavanju muslimanskog življa bez obzira na pol i godine starosti žrtve. Naše ukupne 
žrtve bile su 22 mrtva od kojih dva nesrećnim slučajem 32 ranjena. Kod Muslimana oko 1.200 boraca do 
8.000 stalih žrtava žena, staraca i dece. Za vreme početnih operacija Muslimani su se dali u bekstvo ka 
Metaljci, Čajniču i rijeci Drini. Na Metaljci je našao sklonište mali deo stanovništva. U Čajniču se računa da 
ima oko izbjeglica, a jedan dio je uspio da umakne preko Drine prije nego što su određene jedinice izvršile 
presijecanje mogućih pravaca u tom sektoru. Sve osalo stanovništvo je uništeno. Moral kod naših jedinica 



bio je u svakom pogledu izvrstan i na veoma visokom stupnju. Herojski poduhvati svakog pojedinca i čitavih 
jedinica sa svojim starješinama su u svakoj situaciji dokazali izražaja i zaslužuju svaku pohvalu. Moral kod 
muslimana je takoreći srušen, zavladala je epidemija straha od naših četnika, tako da su bili prosto izgubljeni. 
Dakle, kad govorimo o četničkoj ideologiji u Crnoj Gori imamo poseban sentiment prema tome. Ona se ne 
može  izjednačavati sa antifašističkom borbom niti se ovakvi zločini mogu relativizovati. Kad se određeni ljudi 
iz ovog parlamenta odreknu takvih ideologija javno, onda ćemo povjerovati u njihovu pruženu ruku za 
pomirenjem za kojim vape, a do tada nek je vječna Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 03:00:08) 
 
 Samo momenat.  
 Zahvaljujem uvaženi poslaniče Dizdareviću, Vi ste jedan od rijetih poslanika koji je ispoštovao vijeme. 
Imali ste prekoračenje 13 skundi. Zahvaljujem. 
 Izvolite, gospodine kolega Dobričaninu. Porcedura, je li tako? Našta se pozivate? 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (31.10.23 03:00:32) 
 
 Imam osjećaj da sam u Jajcima na zasijedanju AVNOJ-a. Molim vas. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 03:00:44) 
 
 Kolega Dobričaninu, evo samo da završim pa nastavite. Naravno, daću vam proceduru. Od kako smo 
počeli priču o Vladi, 44. Vladi, ni jedan jedini poslanik nije bio u temi. Mi smo danas slušali kod izbora 44. 
Vlade umjesto da slušamo priču o kojoj bi trebali da čujemo nešto mi smo slušali o četnicima, partizanima, o 
istorijskim nekim, sve je to u redu, sve je to dobro, naučili smo nešto, eto izvolite sada. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (31.10.23 03:01:21) 
 
 Ja ću ovo, neću čak ni minut.  
 Molim Vas predsjedavajuća, ja se upravo na to i pozivam, ja ovdje čitav dan slušam o četnicima i 
partizanima. Ovima se ovdje priviđaju četnici, non stop ovdje imaju neke fatamorgane. Ovaj mi priča o tome 
šta je bilo 1943.godine, uvaženi poslanik, ali molim vas, danas pričamo o tome, o mandataru, o jednoj novoj 
Vladi i ovome. Molim vas, ako nastavimo ovako, sad ću ja da vam pričam o nekoj bajci, kao što je sjećate se 
onih davnih godina u Parlametu Srbije bila jedna tužna keruša i tako dalje. Znači, ovo molim vas, sprečite 
ovakve izlive neokomunističkog idemo na zapad, tamo komunizma nije bilo. Ajmo da se usresredimo samo 
na izbor nove Vlade. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 03:02:21) 
 
 Zahvaljujem, kolega Dobričanin. 
 Potpuno sam saglasna sa Vama. Ja bih sada mogla i ja da se javim i da pričam o "Prokletoj avliji" i o 
citatima Ive Andrića i o tome da kažem koji su najopasniji ljudi danas na svijetu, jesu li oni koji su savršeni ili 
koji su nesavršeni i tako dalje, ali to naravno neću raditi. Ja ne mogu odavde, sa ovog mjesta određivati šta 
će koji poslanik da kaže, svako ima pravo da vodi diskusiju i da priča onako kako on misli da treba, neka 
grašani koji nas slušaju, ako nas uopšte iko više sluša, neka procijene je li to to ili bi trebalo da se vratimo 
temi. 
 Ima prijavljenih još nekih 20-ak. Tako da računam do 07h ćemo završiti, je li tako? 
 Ja sam u punoj kondiciji, tako da ja mogu slobodno. 
 Sada riječ ima poslanik Filip Adžić, a neka se pripremi poslanik Branislav Nenezić.  
 Kolega, samo odgovorite na pitanje je li procedura ili komentar, na koji se pozivate, na kršenje 
procedure, koji član Poslovnika? 
 Daću Vam proceduru, nije problem. 
 Kolegi Dizdareviću ću dati proceduru i sve što traži jer je maksimalno korektno ispoštovao vrijeme 
koje je predviđeno Poslovnikom. 
 Izvolite, kolega. 



 
 
 ABAZ DIZDAREVIĆ (31.10.23 03:04:06) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajuća. 
 Ovdje se očigledno radi o tome kad određena priča ne odgovara akterima na političkoj sceni da onda 
treba relativizovati. Dakle, upravo o tome sam i govorio u svom izlaganju, da mi ne smijemo dozvoliti 
relativizaciju procesa koji su se odvijali na ovom prostoru i da moramo podsjećati omladinu na istinu, isključivo 
na istinu. Kako će je razumjeti ovi ljudi, kako su je razumijevali naši stari, kako smo branili ovu državu nekad 
branićemo je i u budućnosti. Eto toliko. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (31.10.23 03:05:09) 
 
 Riječ ima kolega Filip Adžić. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (31.10.23 03:05:17) 
 
 Prije svega da čestitam potpredsjednici Popović i potpredsjedniku Pejoviću, da poželim uspješan rad. 
Drago mi je da ste na tim pozicija i da barem nekome danas možemo čestitati u Skupštini Crne Gore.  
 Negdje sublimacija svega onoga što smo noćas vidjeli je što se grbo rodi vrijeme ne ispravi. Negdje 
kao opozicioni poslanik mogao bih da se radujem tome, ali s obzirom da to državu Crnu Goru može mnogo 
koštati nemamo ni malo razloga za veselje noćas, a ni za smijeh, a vidimo da se od onih koji negdje 
pretenduju da formiraju večeras vlast vidjelo mnogo smijeha.  
 Ništa noćas što smo vidjeli i ništa od onoga što smo čuli mene ne iznenađuje. Preskakanje bilo kakvog 
objašnjenja poslanicima, preskakanje bilo kakvog objašnjavanje onoga što jeste plan budućeg rada 
građanima Crne Gore je nešto što je sasvim za očekivati. Niti je gospodin Spajić vodio ove pregovore, niti je 
gospodin Spajić pisao ekspoze, niti on planira da sprovodi taj program. Zna on dobro ko su ljudi koji su iz 
njegovog okruženja ključni u ovom procesu i negdje kao neko ko je imao izuzetno pozitivno mišljenje o 
gospodinu Spajiću i zaista cijenio neke progresivne ideje i vjerovao da svojim znanjem i inovativnošću može 
dati jedan novi zamah Crnoj Gori sada nemam takvo mišljenje i ne zbog toga što mislim da se on promijenio, 
već upravo iz razloga što je proces formiranja Vlade i proces upravljanja budućr Vlade prepustio nekim 
ljudima koji su u ranijem periodu pokazali da nemaju apsolutno ni najmaje dobre namjere prema Crnoj Gori.  
 Žao mi je što je gospodin Spajić propustio priliku da poslije 30 i nešto godina formiramo stabilnu Vladu 
oslobođenu i onih koji imaju izuzetno repovo iz prošlosti i koji treba da dožive određenu katarzu da bi bili 
poželjni partneri i od onih koji svojom ideologijom nikako ne pripadaju evropskom putu Crne Gore, ali ne 
odgovaraju ni imenu vaše partije. Iz kojeg razloga ste to uradili vrijeme će pokazati, ja večeras neću govoriti 
o teorijama zavjere niti iznositi na nivou pretpostavke ono što su moja mišljenja, niti operativna saznanja, 
siguran sam da će i dalje se institucije i dalje baviti čitavim ovim procesom i da ćemo vrlo brzo moći da 
uvidimo ko su ljudi koji su ključni donosioci odluka i zašto su se neki procesi odigrali upravo kako su se 
odigrali. Zašto nemamo u ovoj Vladi Bošnjačku stranku, zašto smo imali pokušaj rušenja druge političke 
partije, to jeste partije koju dominantno čine Bošnjaci, mislim konkretno  na stranku pravde pomirenja i koje 
su bile namjere u čitavom tom procesu. Mogli ste da napravite vladu i bez Građanskog pokreta URA koja bi 
bilo proevropska, građanska i koja bi mogla da isporuči rezultate koje građani očekuju. Nijeste to uradili. Ako 
je URA bila problem, a ja mislim da, kao mandatar, a po najmanje kao premijer nemate pravo da nešto što 
je lično stavite ispred interesa države Crne Gore isto, kao što bih rekao kolegi Bečiću koji je večeras rekao 
da ne bi prešao preko svoje riječi, ja mislim i vjerujem da svaki građanin Crne Gore treba da pređe preko 
svoje riječi, ako je u pitanju nacionalni interes Crne Gore i ako je u pitanju evropski put Cne Gore, a složili 
smo se da u ovoj sali dominantno težimo tom cilju. To se nije desilo. Ja bih volio gospodine Spaiću da nam 
kažete vi večeras što vas je to posebno naljutilo, što je to bila prepreka da formirate građansku evropsku 
vladu? 
  Da li je to najmanji dug koji vam ostavlja ova Vlada od 2014.godine? Da li je to najveća zaposlenost 
koju smo imali ove godine iznosila rekordnih 258.000 ljudi u junu mjesecu? Da li je to gospodine Spaiću 
zaustavljanje obračuna kriminalnih klanova? Da li vam je smetalo što nemamo ni jedno ubistvo u Crnoj Gori? 
Da li je to bio problem? Da li vam je smetalo što nijesmo ni jedan veći problem imali u kompletnoj i ovoj i 
prethodnoj turističkoj sezoni? Da li vam je smetalo smanjenje stope kriminaliteta i najtežih krivičnih djela za 
48,5%? Da li vam je smetalo to što smo primili 5% od ukupnog stanovništva koje Crna Gora ima Ukrajinaca 
kojima smo pružili podršku? Da li vam je smetao isti taj broj ljudi iz Rusije koji borave u Crnoj Gori, a nijesmo 
imali ni jedan ozbiljniji incident između te dvije grupe? Da li su prepreke koje nijesu preporučile bilo koga iz 



ove Vlade da bude vaš partner? Da li vam smetala gospodine Spaiću najveća zaplena kokaina u istoriji Crne 
Gore?  Da li je smetala najveća zaplena cigareta u Evropi? Je li to bio problem što smo zastavili šverc cigara? 
Da li je problem to što na ulicama Crne Gore imamo 200 kriminalaca manje, najopasnijih kriminalaca vođa i 
članova organizovanih kriminalnih grupa? Je li to bio problem? Je li to bio problem za vladu koju vi planirate 
da formirate? Da li gospodine Spaiću smeta to što smo za svega godinu dana došli od plate koja je 
naravno,nakon povećanja koje je urađeno zahvaljujući dominantno i vama, ali nakon toga išlo je i preko 120 
eura? Da li je to bio problem? Mi već sad gospodine Spaiću imamo bruto zaradu koje je 995 eura. Nije velika 
filozofija ukoliko se ostvari ono što, ja nijesam program i žao mi je što večeras nijeste kazali građanima kako 
planirate da sprovedete programe Evropa sad, ali ako nije to ukidanje penzijsko-invalidskog osiguranja. Da 
li vi mislite da možete doći i koji su realni parametri na osnovu kojih možete doći do 1.000 eura? Odakle ćete 
naći 250.000.000 eura koji vam trebaju samo za jednu godinu da bi povećali minimalnu penziju? Ja bih volio, 
ne bih  kritikovan, nego bih volio, kao neko ko je zabrinut za budućnost, finansijsku budućnost naše zemlje 
da to čujem od vas. To se nije večeras desilo. Večeras ste govorili o nekih prihodima koji su ostvareni u 
prethodnom periodu za koji dio budžeta se može koristiti. To je potpuno nevažno gospodine Spaiću. Važno 
je da ste vi u svojim tvrdnjama, da budem blag, ali odmanuli javnost.Nijesmo bankrotirali. Ova Vlada se nije 
zadužila što ste vi uradili stupanjem na funkciju Četrdeset i drugoj Vladi. Ova Vlada nije uzimala novac da bi 
ga trošila u tekuću potrošnju. Ova Vlada je povećala naplatu poreza iz realnih prihoda je uspjela da odradi 
sve pozitivne stvari koje smo radili i povećanje penzija i povećanje zarada i povećanje socijalnih davanja i 
uvođenje dječjih dodataka i svih drugih stvari koje smo radili. Ova Vlada je uspjela da povrati državnu imovinu. 
Ova vlada je uspjela da ukine monopole. Ova Vlada je uspjela preduzeća koja su bila pred gašenjem da stavi 
na zdrave noge. Ja ne vjerujem, gospodine Spaiću da su ove stvari koje sam ja pobrojao bile prepreka da vi 
napravite građansku vladu. Isto tako, gospodine Spaiću ne vjerujem ni da je prepreka da napravite građansku 
vladu bila to što nijesmo htjeli da učestvujemo u procesu oduzimanja vašeg državljanstva. I vi ako ćete biti 
iskreni reći ćete da ste u tom dijelu imali podršku Ministarstva unutrašnjih poslova, profesionalno, ali ste imali 
podršku. I siguran sam da to nije smetalo, ali gospodine Spaiću nijesam siguran da nije smetalo ono 
poslednje što smo vam kazali a do tih informacija nijesmo došli svojom voljom. Znate i vi sami da smo 
dokument dobili, da je dokument zaveden na zvanične organe Crne Gore, da smo javnost sa tim morali 
upoznati, da nijakva hajka na vas nije planirana, da nikakvo hapšenje nije planirano i žao mi je što više 
vremena ne dobijaju neke vaše kolege, s obzirom da ste im i u ranijem periodu zabranili da se javno obraćaju, 
jer su pričinjavali ogromnu štetu vašoj partiji i većeras su u kratnom obraćanju pokazali veliku dozu 
nepoznavanja onoga što treba da bude i neđe buduće njihovo djelovanje, skroman nivo inteligencije i 
obrazovanja i negdje poremetili i nadležnosti. Kaži me hapsi Vlada i vi ste to potvrdili, a kako je mogao onda 
da vas uhapsi gospodin Abazović? I tu ste svjesno pokušali da odmanete crnogorsku javnost. Ja imam 
izuzetno poštovanje prema dijelu ljudi koje ste odabrali da budu vaš tim. Za neke sam čuo izuzetno pozitivne 
stvari, za neke nemam tako lijepo mišljenje. Ja bih volio da za mjesec dana, za godinu dana, za četiri godine 
mogu da pohvalim ono što je vaše djelovanje i ne bih imao nikakav problem sa tim. Volio bih da ste vi, 
gospodine Spaiću zaista napravili dogovor sa gospodinom Mandićem i njegovim kolegama da oni ispune sve 
ono što jesu obavezu države Crne Gore, a to je i priznavanje Kosova i jasna osuda agresije  Rusije na 
Ukrajinu i podrška Ukrjajini koja mora u kontinuitetu biti ispoštovana i priznavanje genocida u Srebrenici i sve 
ono što jesu teme koje su dijelile ovo društvo. Ako budete u tome uspjeli ja ću vam čestitati, ako ne budete 
potvrdiće se ono što već veliki dio javnosti misli, a to je da ste odmanuli crnogorsku javnost i da ste  da budete 
dio buduće vlasti, a da ljudi koji su se beskrompromisno borili  protiv organizovanog kriminala i korupcije ne 
budu više u sistemu bezbjednosti da oni ne govorim samo o premijeru, o ministru i o drugim ljudima koji su 
sa tog nivoa bili uključeni u kompletnu borbu, govorim o onim službenicima koji nijesu imali mogućnost izbora 
kakvu sam imao ja, ili kakvu je imao premijer,  oni su slijedili ono što je bila odlučna borba protiv 
organizovanog kriminala i korupcije, kao ključni prioritet Četrdeset treće Vlade. Vi ste svojim potezima te ljude 
ostavili na vjetrometine. Vi ste svojim potezima te ljude ostavili na vjetrometine i meni je žao što u sektoru 
koji je možda ponajbitniji za naš evorpski put. Imamo čovjeka koji ulazi sa klupe, imamo rezervnog igrača i 
ne mislim ništa u pežurativnom smislu prema gospodinu Šaranoviću, mislim da je donio izuzetno hrabru 
odluku, da se dan prije formiranja vlade prihvati tako značajne funkcije, ali nijesam siguran da to može donijeti 
išta dobro sektoru bezbjednosti, a ja mu želim svu sreću i zaista zaslužuje poseban respekt u odnosu na 
hrabrost koju je pokazao da dan pred fomriranje vlade preuzme odgovornost za tako značajan sektor. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 03:19:13) 
 
 Zahvaljujem gospodinu Adžiću. Prekoračili ste tri i po minuta. Sledeći govornik je Branislav Nenezić. 
 Molim vas da se pripremi poslanik Nikola Camaj. 
 



 
 BRANISLAV NENEZIĆ (31.10.23 03:19:32) 
 
 Hvala, predsjedavajući, vama i gospođi Popović čestitam na funkcijama i želim uspješan rad. 
 Evo, prvo svoje obraćanje u Parlamentu. Nijesam očekivao da ću imati u tri sata poslije pola noći. 
 Uvažene koleginice i kolege poslanici, želim uspješan rad i mandat svima nama. 
 Sam početak sjednice je negdje ukazao da neće ići baš u najboljem smjeru. Sama sjednica zakazana 
kršenje Zakona o Prijestonici i nekako svi ste negdje tiho saslušali i da kažem bez reakcije bili na ono što je 
gospodin Huta rekao kao rođeni Cetinjanin i negdje mislim da svi zajedno večeras dugujemo izvinjenje i 
Cetinju, Prijestonici i svim Cetinjanima. Večeras smo napravili ne samo kršenje zakona, možda uveli jednu 
lošu praksu da će sjutra svaka naredna vlada i svaka naredna većina imati alibi da prva sjednica se ne mora 
održavati na Cetinju. Nakon toga imali smo kršenje da kažem Ustava od strane mandatara Spaića kojeg ću 
sačekati da završi sa porukom ili već sa čim, jer mislim da je negdje korektno slušati ukoliko vas neko obraća. 
Očigledno neću dobiti razumijevanje od mandatara, ali eto nije problem. 
 S obzirom da ekspoze o sastavu nove vlade, to jest njegovo izlaganje je trajalo nekih četiri minuta i 
osamnaest sekundi. Jasno je svim građanima Crne Gore koji su u tom trenutku bili budni i onima koji će 
sjutra možda gledati ovu sjednicu ili čitati izvještaj šta mogu očekivati u narednom perodu. U koliko mandatar 
nije bio u mogućnosti, u  koliko je zaista toliko srećan da od smijeha nije mogao da isčita ekspoze ili ako nije 
dovoljno, dobro upoznat sa njim mogao je to da odradi jedan od pet vica premijera koji su predloženi za 
sastav nove vlade. Siguran sam da bi neko od njih prihvatio. Večeras smo, da kažem bili svjedoci jednog 
velikog nepoštovanja. Nepoštovanja, prije svega prema građanima Crne Gore koji nijesu mogli da čuju što 
to nova vlada očekuje da uradi u svom mandatu. 
 Posebno veliko nepoštovanje prema dijelu građana prije svega penzionerima i starijim licima koja 
nemaju društvene mreže i možda ne barataju telefonima i internetom kao mlađi. Moj otac ima telefon, ali niti 
ima društvene mreže,niti umije na sajtu Skupštine i Vlade nađe taj ekspoze, a možda ga je interesovalo da li 
će od 01.januara imati povećanje plate,kao neko ko je 40 i nešto godina proveo u prosveti učeći i vaspitavajući 
djecu grada Bara. 
 Ono što negdje trebaju građani da znaju da je i sam mandatar u tim trenucima na opaske opozicije 
odgovorio da nastavak Skupštine će pratiti pored televizora, a vi pričajte. Još jednom da kažem nepoštovanje 
svih nas koji smo ovdje. 
 Posebno nepoštovanje je pokazao i prema samom sebi. Kako? Prozivanjem Četrdeset treće Vlade, 
kao lutajućeg ili putujućeg cirkusa, a upravo u Četrdeset trećoj Vladi su, mislim tri minitra  koji će biti ministri 
ministri u njegovoj Četrdeset četvrtoj Vladi i meni je zaista propantno  da niko od pomenutih ministara se nije 
javio za riječ da vas zamoli da se ispravite, da ne kažem izvinite svima njima. 
 U svom izlaganju vezano za termin održavanja i zašto je to večeras, zašto nije sjutra na Cetinju, rekli 
ste da vi želite da usvojite zahtjev opzicije o odlaganju popisa. 
 Gospodine Spaiću, 
 Vi ste 24.X, evo sad zvanično, prije sedam dana dali saopštenje da ste za odlaganje popisa. To je 
prošli utorak, srijeda, četvrtak, petak. Zašto ni jedan od ta tri dana njeste zakazali nastavak konsultativne 
sjednice, pa sjutri dan na Cetinju ili danas, to jest juče već na Cetinju, onako kako zakon nalaže održali ovu 
sjednicu? Zašto nijeste večeras usvojili zahtjev predstavnika opozicije da u istom šablonu, kao što je 
nastavljena konsultativna i ova sjutra traje do tri sata, pa makar ne ograničili na dva minuta i dvadeset sekundi 
nego i na minut i dvadeset sekundi? Nemojte svoje odluke i svoje ambicije da sjutra vi dočekate gospođu  
Fonder Vaen, prebacate na opoziciju i zahtjev o odlaganju popisa. Vi večeras ste imali, da kažem jedan 
sukob sa još uvijek aktuelnim premijerom Abazovićem. Ja sam u jednom trenutku mislio da je u pitanju 
Premijerski sat, a ovo gdje bila neka unakrsna pajba, a vi gospodinu Abazoviću vjerovali ili ne trebate da 
zahvalite večeras zato što je gospodin Abazović iznio stvari koje se nalaze u vašem ekspozeu i natjerao vas 
da date odgovore koje građani đele da čuju. Ne sudim ko je u pravu da li vi gospodine Abazoviću, vrijeme će 
pokazati sve to. E, sad što je jedna stvar. 
 U tom trenutku predsjednik Skupštine a to može sad i predsjedavajući trebao da da pauzu i prekine 
ovu sjednicu i pozove specijalnog državnog tužioca da ispita tvrdnje. Gospodin Abazović je rekao da nam 
kažete gdje je preko koga iz Beograda sprovdena i otišla provizija od 1% prošlog vašeg zaduženja i postavio 
pitanje da li ćete iste kamate, to jeste dao preporuku da ovog puta iskoristite neke nove kanale? Ja mislim 
da u toj izjavi ima sasvim dovoljno argumenata da se ispita da li je potencijalno u pitanju korupcija i to 
korupcija čovjeka koji može za par sati treba da bude premijer nove vlade. 
 Pominjali su se neki prijatelji sa žičarama, poslanici, uzvratili ste i vi i vaš kolega iz poslaničkog kluba 
vezano za ekspo rizorte i kažem ovdje je po meni bilo sasvim dovoljno argumenata da specijalni državni 
tužioci po službenoj dužnosti ispita sve ove tvrdnje. Možda će ispitati. Ja se nadam da će odgledati jedan dio 
večerašnje diskusije. Žao mi je što gospodin Ibrahimović nije ovdje, nije poziv repliku nego eto neko moje 
viđenje. Pitao je zbog čega nema Ministarstva o dijaspori? Ja mislim da ste vi odlukom da predstavnici 



Bošnjačkog naroda ne budu dio nove Četrdeset četvrte vlade dali odgovor što mislite o svim mladim ljudima, 
prije svega sa sjevera Crne Gore i da vi jednostavno sastavom ove vlade i vašim djelovanjem želite da 
pojačate dijasporu, jer ste jasno stavili do znanja svima koju perspektivu, kao pripadnici bošnjačke 
nacionalnosti imaju u ovoj Crnoj Gori. 
 Da bih, da kažem po prvi put se obraćao, želim da ispoštujem vrijeme i imam jedno pitanje. Nadam 
se da ću dobiti odgovor 
 U ekspzeu ste naveli vezano za programe Evropa 2, nadam se da me slušate. Dio da vezano za 
Fond PIO da se poslodavac oslobađa dijela troškova rada, ali se ne oslobađa i zapošljeni doprinosi za Fond 
PIO za poslodavca iznose 5,5%, a zaposlenog 15%. Da li to znači, možete li sad odmah da tvrdite, evo 
osmjehujete se, nadam se da ću dobiti odgovor na ovo pitanje, da već naredno povećanje  ne može biti u 
obimu 25% kao što ste obećali, već da će biti nekih simbuličnih 6-8%. Kažem, ne znam koje je stanje u 
državnoj kasi, ne želim ni da sad prejudiciram, vrijeme će pokazati sve ovo, ali ovo jedno pitanje, eto vi ste 
to napisali. I jesna stvar i završavam. 
 Imali ste istorijsku šansu da stvorite, kao što su neki prethodnici rekli jednu jaku vladu proevropsku 
vladu, ali očigledno nijeste imali hrabrosti ili jednostavno nijeste mogli, jer ste bili satjerani u ćošak. Jedna 
preporuka dobronamjerna. Možda je sasvim normalno u Japanu, Singapuru, kada se neko obraća, govori na 
regulatoran način kako vi reagujete, ali treba da vas podsjetim. Vi ste se gospodine Spaiću vratili u gordu 
ponosnu Crnu Goru i sa ove strane imate iste takve Crnogorce, u životu je sve prolazno, posebno funkcije. I 
ovo je samo eto moje viđenje svega ovoga. Nadam se da ću dobiti odgovor od vas vezano za pitanje za ovaj 
dio ekspozea, vezano za Evropu sad 2 bio bih vam zahvalan. 
 Hvala i izvinjavam se na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 03:30:45) 
 
 Hvala. Zahvaljujem. Naredni govornik je poslanik Nikola Camaj, a neka se pripremi Nikola Rakočević. 
Izvolite. 
 
 
 NIKOLA CAMAJ (31.10.23 03:30:58) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovani mandatare, poštovane poslanice i poslanici, 
 Evo, nijesam očekivao da će ovako kasno biti moje prvo obraćanje kao poslanika, pa i ja želim da 
svima vama čestitam na izboru i da poželim da pokažemo više ozbiljnosti u budućem nego što se danas i 
većeras pokazalo. 
 Ipak meni pričinjava veliko zadovoljstvo da se obratim povodom formiranja Četrdeset i četvrte Vlade 
Crne Gore u čijem će sastavu biti i dva ministra iz redova albanskom foruma i jedan iz druge albanske 
koalicije. 
 Prije toga dozvolite mi da pokažem zahvalnost uvaženim građanima i građankama i ako znam danas 
u ovo vrijeme, vjerujem niko i ne gleda, ali to ostaje koji su podržali albanski forum i njen predizborni program 
u sklopu kojeg je planorano preuzimanje odgovornosti i putem direktnog učešća u vlasti. /Govor na 
albanskom jeziku./ 
 Poštovane kolege, 
 Na samom početku, samo da kažem da dolazim iz stranke koja je uradila mnogo na suzbijanju straha 
kod manjina, straha od pritisaka i ucjena, straha od javnog protivljenja onima koji su vedrili i oblačili, ali i traha 
od promjena koji je bio ukorijenio u mentalitetu naših građana. Čini me posebno ponosnim sve te političke 
tekovine, stavovi, koraci, koje njegujem još od '90-tih počevši sa antiratnim mitingom opozicije ovdje ispred 
Skupštine Crne Gore preko pdrške tada reformskog krila DPS-a 1997.godine, pa do pokušaja promjena vlasti 
2016.godine, zatim preko direktnog bojkota predsjedničkog kandidata prije pet godina i do ovoga danas kada 
kao predstavnik jedne albanske stranke i koalicije pružamo ruku saradnji političkom bloku ili strankama sa 
kojima do nazad neko vrijeme nije bilo zamišljivo i koje se uporno žele prikazati kao antievropske i to od 
snaga koje su svojim činjenjem pa i nečinjenjem dokazale da nijesu baš evropske a imale su šansu. 
 Ja sam svoju političku karijeru započeo na antiratnom mitingu ispred ove Skupštine boreći se za 
vrijednosti koje su krasile ljude ovog podneblja, a to je braniti drugog od sebe i nastavljen je upravo ovdje u 
ovoj Skuštini, nastavljajući tu istu borbu za iste vrijednosti nadam se u boljim okolnostima.  Činjenica 
da pružamo ruku saradnje, a prihvatamo njihovu pruženu govorim o težnji da gađanima Crne Gore nudi 
pomirenje, nudi budućnost, nudi bolji život iznad svega stabilnije ekonomske i političke prilike kako bi mlađe 
generacije ostale ovdje, a e otišle negdje drugo. 
 Kako nam je sudbina a bogami i velesile odredile da živimo zajedno bilo bi dobro da taj život učinimo 
što skladnijim i lepšim, a toga nema bez istinskog pomirenja oslonjenim na međusobnom povjerenju i 



uvažavanju. Čuo sam priču koja govori o tome da je kralj Nikola pošao slao svoje izaslanike u nove pripojene 
teritorije nakon Berlinskog kongresa u jedno albansko selo i sa sobom je ponio dva sanduka. Jedan pun 
oružlja, drugi pun ordenja, pa im je rekao oprilike ovako:"Dragi novi naši građani, sudbina je htjela da mi 
živimo u isoj državi, ako hoćete da se borite protiv toga donio sam vam sanduk od oružlja, a ako hoćete da 
pokušamo da zajedno ugradimo bolju zajedničku nam budućnost evo ordenja". Pametni mještani su se 
opredijelili za drugi sanduk, ali bogami se malo radilo na realizaciji kraljevih obećanja, jer područja gdje žive 
Albanci, a koja su pripojena tada, a kasnije Crnoj Gori, znači govorim o periodu 1878-1915. su ostala 
najnerazvijenija a građani najmanje integrisani u crnogorsko društvo i time postala područja od kojih se 
odlazilo. Ovim putem neću da pomenem i slučajeve likvidacije, zlostavljanja i tako dalje. Takva politika se 
nastavila sve do unazad tri godine kada se sve počinje menjati,a nakon uspostavljanja nove Vlade nadamo 
se još više tim prije što će u njoj biti i naši ljudi koji će preuzeti odgovornost da ne bi ispalo da su nam uvijek 
drugi krivi. 
 Poštovani koleginice i kolege, 
 Kako za mene jeste riječ bitnija od svakog potpisa i pečata današnji  čin jeste samo normalan slijed 
onoga što smo saopštili tokom predizborne utakmice i nakon izbora tokom pregovaranja za pregovaranje 
Vlade, jer za nas javno izrečena javnost jeste besa, a besa se ne gazi, besa nema avi, besa ili je ili nije. Toga 
su svjesni i te kako cijene i naši međunarodni prijatelji, a siguran sam mnogi i ovdje i ko god je bude uvažio 
u nas će imati i saveznika i prijatelja do ko je ne bude uvažio od nas nema što da traži. Inače, i prva moja 
izjava je nakon izbora je bila usmjerena ka mogućnošću formiranja nove većina sa svima onima kojima će 
biti prihvatljivi principi, koji su u duhu očekivanja naših međunarodnih prijatelja, kao što su evroatlanski kurs 
Crne Gore, NATO, saradnja sa susjedima i svim državama priznatim iz Crne Gore, vanjska politika 
usaglašena sa EU u odnosu na Rusiju,kao i nekoliko principa koji su veoma bitni za nas u Crnoj Gori, kao 
što su decentralizacija i afirmativna akcija, ova druga posebno bitna manjinama, a bogami veoma značajan 
faktor za crnogorski evropski put. Dodajmo tome i naše zalaganje za poboljšanje životnog standarda pa 
predstavlja i okosnicu programa mandatara. Zato danas se mi držimo te date riječi da će za nas biti 
prihvatljivo svako ono kome su principi prihvatljivi i kome smo mi prihvatljivi sa našim poznatim stavovima o 
Evropi, o NATO-u, o susjedima, o Kosovu, o sankcijama Rusiji o našim pravima.  
 I na kraju još da dodajem, nije albanskim strankama bilo lako ni 97. da pružaju ruku i da vjeruju Milu 
Đukanoviću kome su manjine od tada dale blanko podršku svih ovih godina, ali ta podrška ne da je 
zloupotrijebljena protiv nas, pa nas nije bilo nigdje osim u Orlovom letu, a mislim da građani Crne Gore znaju 
o čemu se radi kad pomenem Orlov let nego je zloupotrebljena i protiv svoje države, ali svakako u korist 
pojedinaca. Imali su šansu da riješe nacionalno pitanje i da rade na harmonizaciji odnosa među etničkim 
grupama, ali se radilo upravo suprotno kako bi se održavali na vlasti a vlast iskoristili za sebe i sebi bliskima 
pa je cvjetala korupcija i organizovani kriminal kao najveći neprijatelji razvoja i evro integracija.  
 I na kraju, kako uvijek biva - ko drugome jamu kopa, sam u nju pada.  
 Da budem iskren na otklanjanju dilema da pomenuta politička opcija nije toliko antievropska koliko se 
pokušava predstaviti, mnog nam je pomagao i bivši kandidat za predsjednika države Milo Đukanović koji je 
tokom sučeljavanja sa gospodinom Mandićem izjavio to što je izjavio, a čuli smo maloprije da ne bih 
parafrazirao. Zato ovoj vladi neće biti teško da bude najevropskija od svih vlada do sada samo ako hoće, a 
vjerujem da hoće. Jer, ako neće vijek trajanja će joj biti koliko prethodnoj a možda i manje.  
 Poštovanje preuzetih obaveza svakog potpisnika garantuje implementaciju ponuđenog ekspozea a 
njegova realizacija garantuje siguran boljitak građana Crne Gore, manje brige međunarodnih partnera i 
siguran put u porodici evropskih država. Uz jedan kvalitet program praćenja implementacije sve je to 
dostižno. 
 Preostaje mi samo na sve to što se čulo, možda dati jednu veoma kratku digresiju manimo se prošlosti 
gradimo zajedno budućnost. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 03:41:58) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Camaj. 
 
 
 NERMIN ABDIĆ (31.10.23 03:42:09) 
 
 Uvaženi potpredsjednče, 
 Koristim priliku da vama i uvaženoj koleginici Popović čestitam na izboru za potpredsjednike ovog 
 visokog doma.  
 Pozdravljam uvažene koleginice i kolege poslanice i poslanike, pozdravljam građanke i građane Crne 
Gore, posebno one vrijedne i radne ljude koji rade na svojim radnim mjestima večeras noćne smjene i koji 



sigurno imaju mnogo pametnija posla nego da slušaju ovu raspravu koja, siguran sam da gledaju djeca u 
vrtiću pomislila bi da se radi o nekom cirkusu a ne o najozbiljnijem domu u ovoj državi.  
 Čuli smo ovdje večeras i o udarcima ispod pojasa, i grubih riječi i  raznih komentara i podjele na ovoj 
i onoj osnovi, ali prosto kao neko ko dolazi iz krajeva o kojima je govorio moj uvaženi kolega i prijatelj 
gospodin Camaj, moram da iskoristim ovu priliku da podsjetim moje uvažene prijatelje, moje rođake, moje 
kumove, moju braću i sestre albanske nacionalnosti da je moj uvaženi kolega i prijatelj Nikola Camaj, svoju 
ideologiju o albanskoj pripadnosti dao danas i svojim glasom učinio da prevari birače albanske nacionalnosti 
i da svojim glasanjem učini da danas na tron ovog visokog doma bude deklarisani četnički vojvoda. Čudi me, 
uvaženi gospodine Camaj, da niste pomenuli kad ste pominjali sve te loše stvari koje vam je bilo od DPS-a i 
od države Crne Gore, ne dijelim vaše mišljenje, često sam, skoro svakodnevno u mojim i vašim krajevima i 
nisam nikada čuo jednu jedinu riječ da je nekome od pripadnika albanske nacionalnosti, što bi rekli u narodu 
zafalila dlaka s glave. Jeste li pomenuli, gospodine Camaj, one dane kad su horde zla kretale ka Tuzima 
kako sgte se osjećali, pa su vam naša  braća i sestre sa Cetinja i ostalih djelova Crne Gore priskočili priskočili 
u pomoć da branimo multinacionalnu, multivjersku, građansku, antifašističku Crnu Goru. A jeste li pomenuli, 
gospodine Camaj, ova dešavanja na Kosovu i prije i ova sada, jeste li, gospodine Camaj, pomenuli 
nepočinstva i kako su se osjećali vaše i moje komšije i prijatelji kada su u njihovim dvorištima bili pripadnici 
Sedmog bataljona. Đe su tada bile, gospodine Camaj, pripadnici Sedmog bataljona? Bili su u dvorištima 
vaših i mojih najbližih članova porodice, nisu bili neđe drugo đe su bili izdajnici države Crne Gore. Branili smo 
Crnu Goru, branili smo njen mir, njem multi etnički sklad. Čudi me da to niste pominjali. Čudi me da danas 
ne komentarišete, gospodine Camaj, da jedan dobar dio od ove ideologije koju ste danas vi, gospodine 
Camaj, vašim glasom učinjeli da bude na čelu ovog visokog doma koji i dan danas vaše i moje prijatelje, 
sunarodnike nazivaju pogrdnim imenom šiptari. To nisu šiptari, to su čestiti i pošteni ljudi koji drže do časti, 
obraza i poštenja, kojima je Crna Gora svetinja i koji dovu državu Crnu Goru vole i poštuju. 
 Završavam vrlo brzo uz izvinjenje, ali želim na kraju da poručim, opet ponavljam, građanima albanske 
nacionalnosti. Gospodin Camaj je glasanjem za deklarisanoga četničkog vojvodu za pripadnika 
Ravnogorskog pokreta, za čovjeka koji je blagosiljao pripadnike Sedmog bataljona, koji je aminovao jurišanje 
na građane Malesije i na Malesiju danas instalirao da bude predsjednik.  
 Samo nemojte da mi dobacujete, budite pristojni, gospodine Radunoviću, vi imate iskustva dovoljno 
političkog. Molim vas nemojte da mi dobacujete s mjesta, nemojte, budite pristojni, nemojte da mi dobacujete 
s mjesta. Ponašajte se pristojno, saslušajte, ja znam da vas boli istina, boli vas istina. Nikad više u životu da 
mi to niste kazali, sram vas bilo, sram vas bilo na tako ponašanje. Ne možete nas prepadnuti, gospodine 
Radunoviću, vaše vrijeme je prošlo gospodine Radunoviću. Reći ću ono što mislim, reći ću ono što mislim 
pa kome pravo kome krivo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 03:46:58) 
 
 Molim vas isteklo je vrijeme. 
 
 
 NIKOLA CAMAJ (31.10.23 03:48:03) 
 
 Imamo mandat da razgovarmo i kad nam se ne sviđa i kad nam se sviđa. 
 Jednu grubu grešku što činite uvijek vi gospodo iz DPS-a jeste što Crnu Goru identifikujete sa sobom.  
 Mi smo vam pružili ruku da tu Crnu Goru gradite građanskom najboljom što je moguće nego je niste 
htjeli, nego ste se posvetili drugim aktivnostima. Vi ste imali šansu da od Crne Gore napravite ono što planira 
mandatar da napravi, hoće li uspjeti vidjećemo, znači zato što ste tu gdje ste niko vam nije kriv nego vi i vaša 
politika i odnos upravo sa manjinama. Ja nigdje u mojoj priči nisam pričao o odnosu Crne Gore sa nama, 
nego o DPS politici i Orlov let sam pomenuo. Ja sam pomenuo samo jedan slučaj po čemu pamtimo dobru 
politiku DPS-a i to pet mjeseci nakon referenduma kojeg smo održali 100%. To mi ne možemo zaboraviti, niti 
možete vi izbrisati. To je istina i ne može se to identifikovati sa Crnom Gorom. Ja sam često govorio i u 
prošlosti, ali u pežurativnom smislu, nikad ne misleći da ljude dijelim na četnike i partizane, al sam uvijek 
rekao radije ću sa četnicima no sa lopovima. Rekao sam više puta to i vjerujte i napomenuo sam i to da neki 
imaju rane od partizana bogami neko i od četnika. Čak se sjećam jednog mog autorskog teksta o kamenu, 
kamičku u cipeli, koliko god da je ugodna cipela, jedan kamičak ne dozvoljava da hodamo normalno i mi smo 
imali taj kamičak dok je DPS bio na vlasti u vidu korupcije i organizovanog kriminala i taj kamičak nije dozvolio 
da mi idemo put Evrope gdje smo svi zajedno htjeli. Prebacili smo kamičak u drugoj cipeli sada u tom načinu 
da su eto došli na vlasti ljudi koji su deklarisani kao ljudi koji ne žele u Evropu, ali potpisom na ono što su 
principi opšte prihvaćeni principi koji su nam došli od Srednjih Američkih Država i od Evrope, a i naši su da 
se ne prestane sa evroatlantskim kursom, da se nastavi sa NATO saradnjom, da se sarađuje sa susjedima 



uključujući Kosovo i to su gospoda potpisali i mi, nisam slučajno pomenuo riječ besu. Ako smo mi govorili da 
ko bude to potpisao i prihvatio mi ćemo sa njima, mi nemamo taj luksuz da kažemo e sad nećemo.  
 Na kraju krajeva (prekid) moj prijatelju i komšija, mi smo predizbornu kampanju bazirali na tome da 
ćemo biti dio vlasti i borićemo se s tim političkim sredstvima ovdje da u svim budućim Vladama bez obzira 
bio tamo četnik ili partizan da mi budemo dio vlasti. To treba da znate i to je mjesto manjinama. Na kraju 
krajeva mi imamo svoje nacionalne interese da u Crnoj Gori činimo da Albanci žive što bolje da budu uključeni 
integrisani uz čuvanje identiteta, uz poznavanje svoje istorije, da učinimo da naši ljudi ostaju ovdje i da ne 
odlaze odavde na način kako se vodila politika. Evo završavam, zadnjih 30 godina vi dobro znate da mi dvije 
trećine Malesije imamo u Sjedinjenim Američkim Državama. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 03:52:12) 
 
 Zahvaljujem uvaženi poslaniče Camaj. 
 Izvolite, koji član samo? 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.10.23 03:52:13) 
 
 .Zbog izraza neću sa lopovima ili kriminal i korupcija koji se vezuje za Demokratsku partiju socijalista 
i neću tražiti repliku tražim samo jedan minut u smislu procedure.  
 Gospodine Camaj, ja sam čovjek koji imam 36 godina. Građanski sam orijentisan intimno, ne 
deklarativno i ne zbog nekih političkih pobuda ili potreba. Iznenadili ste me sa ovim što ste sada kazali, 
iznenadili ste me kao čovjeka, a ne kao političara, makar zbog dobrog što je Demokratska partija socijalista 
uradila na utemeljivanju građanskog koncepta društva i makar zbog dobrog što je uradila za albanski narod 
u Crnoj Gori. Vama sa srećom kao legitimnom izabranom predstavniku albanskog naroda u ovoj novoj 
koaliciji. To je hvala Demokratskoj partiji socijalista. Mi ne poistovjećujemo državu sa nama, bićemo vrlo 
dostojanstvena opozicija, nemamo nikakav problem sa tim, a vama sa srećom sa onima koje ste izabrali za 
vaše koalicione partnere. Ne zaboravite samo šta je bilo u prethodnom periodu, ne prokopavamo po prošlosti, 
samo ukazujemo na neke osnovne stvari, a to je zahvalnost Demokratskoj partiji socijalista i onim 
progresivnim političkim strukturama u Crnoj Gori koje su tada spašavale multinacionalni sklad i koje su 
spašavale živote stotina hiljada Albanaca na Kosovu zbog one politike koje ste vi danas vašim glasom izabrali 
na čelnu poziciju Parlamenta zbog navodne priče o pomirenju. Srećno vam bilo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 03:54:04) 
 
 Molim vas samo minut radi pojašnjenja. 
 
 
 NIKOLA CAMAJ (31.10.23 03:54:07) 
 
 Ja mogu da kažem da mi ne možemo biti robovi tog dobrog što je DPS učinio za nas, DPS učinio 
mnoga dobra sigurno. Ali kad se odlučuje o nečemu, mi ne možemo od vas napraviti većinu i nije naša krivica 
što ste manjina. Ako je to naša krivica i mislili da je tako svaka čast. Vi, da ste bili u situaciji da formirate vlast 
siguran sam da bi manjine kao i prije bile uz vas. Tu nema dvojbe i pored ovog što ja iznesem kao 
nezadovoljstvo, a ja sam pomenuo jednu politiku da se poistovjetuju dobra koja je učinila DPS vlast za nas, 
a pri tom zaboraviti na dobra koja smo mi kao manjina dali svih ovih godina kao doprinos Crnoj Gori i 
Podgorici to vi možete birati način na koji ćete se izjasniti, ali legitimno je pravo da tako mislite, legitimno je i 
da vas ja razočaram kao i vi nas, ali jednostavno mi nismo mogli od vas napraviti 40 nego toliko koliko vas 
je, niti smo krivi što ste tu uvijek. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 03:55:19) 
 
 Zahvaljujem uvaženi poslaniče Camaj. 
 Molim vas, ne možemo imali ste proceduru. Ovo je već i drugi krug molim vas. Evo imam i toleranciju 
i strpljenje, razumijevanje i dobro da se pojašnjavam, ali nemojte molim vas. Molim vas pola minuta, ali već 
sad dolazimo u zonu zloupotrebe i razumijevanje. Imate narednog govornika iz vašeg kluba, molim vas ništa 
lično. Zahvaljujem. 



 Naredni govornik Nikola Rakočević.  Neka se pripremi poslanica Jevrosima Pejović. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (31.10.23 03:56:31) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Pejoviću. 
 Koristim priliku da vam čestitam na imenovanju i koleginici potpredsjednici Popović i vama uz nadu 
da ćete vi uspjeti da sačuvate dignitet predsjedavajuće klupe u ovom sazivu crnogorskog Parlamenta. 
Sigurno je da je besmislena rasprava već nekoliko sati. Dakle, četri sata je ujutru. Pretpostavljam da niko, 
sad ću objasniti to, to je jedan dio onog što hoću da elaboriram, besmisleno je govoriti u četri ujutru. Zašto? 
Zato što ovako važna tema zaslužuje da bude elaborirana i da ukrstimo argumente u jednoj atmosveri i 
svakako u vremenu kada bi javnost mogla da čuje šta to nudite, a čemu oponiramo danas u crnogorskom 
Parlamentu. Međutim, kada odlučite da najvažnija možda sjednica svakako na početku zasijedanja svakog 
Parlamenta počne u ponoć onda teško može javnost zadovoljiti svoju potrebu da zna da čuje da vidi i s tim 
u vezi vrlo važno i vrlo interesantno da nas nekoliko puta sa tri teze na samom početku vrlo kratko bih volio 
da polemišemo. Nekoliko puta su iz većine ukazali da opozicija pokušava najprije da opstruira rad Parlamenta 
time što govori o ekspozeu mandatara. Dakle, opstrukcija je ako govorite u crnogorskom Parlamentu o 
ekspozeu mandatara, a zapravo je opstrukcija kada zakazujete sjednicu u 12 sati posle ponoći i tačno je da 
je besmisleno da traje do šest ujutru, ali nije besmisleno da traje šest sati. Samo je trebala početi nekako 
smo predlagali i da u tom slučaju ne govorimo ni šest sati, nego tri sata.  
 Druga zamjena teza je o tzv. inkluziji. Puna su usta navodne inkluzije, ali ta inkluzija znate kako 
izgleda? Tako što najprije treba isključiti jedan dio Crne Gore ili jedan dio crnogorskog Parlamenta, a onda 
ostali treba da uživaju  inkluziju demokratskih procesa u Crnoj Gori. Dakle, najprije isključimo jedan dio, a 
onda pravimo sabiranje. Dakle, to je jedna zamjena teza. Treća finanlno je navodno desničarenje. Nekoliko 
puta smo čuli kako je neko iz opizicije krenuo u desno ili pošao u desno, a zapravo nova parlamentarna 
većina je ili značajniji dio parlamentarne većine prihvatio da zavisi od deklarisano desne političke struje i to 
ne samo u sazviu ovog crnogorskog Parlamenta, nego poslednjih nekoliko decenija i to je zamjena teza. 
Međutim, ipak ja ću reći jednu stvar i neću reći prvi put i neće se čuti prvi put iz ovih klupa, da mi želimo ruku 
saradnje, neću reći pomirenja, jer nemamo povodom čega da se mirimo, jer se nikad svađali nismo, ali 
nudimo ruku saradnje svima onima koji Crnu Goru vide kao građansku, antifastičku u Evropi i u evroatlantskoj 
integraciji. Međutim, bojim se da ovako kako smo započeli rad crnogorskog Parlamenta‚ ta ruka je uzalud 
ispružena, jer da bi ste sarađivali mora i s druge strane doći ispružena ruka i dijaloga ako ne saradnje, a ovo 
nije saglasićete se sa mnom ambijent u kojem možemo objektivno i racionalno razgovarati kada govorimo o 
ovoj važnoj temi u četri ujutru.  
 Dopustite takođe da vam kažem jednu stvar apsolutno na liniji onoga što smo danas sve vrijeme 
pokušavali da vam kažemo, možda iz drugog ugla. Dakle, sigurno ne postoji normalan poslanik u ovom 
Parlamentu koji bi se radovao da bilo koja Vlada pa i ova koju će te danas izglasati bude neuspješna. Mi kao 
građani Crne Gore želimo da ova Vlada bude uspješna, jer će to značiti bolji životni standard i za one koji 
glasaju vas i nas i tu nema političke prikladnosti. Taj uspjeh bi značio bolji život u Crnoj Gori za sve njene 
građane. Međutim, mi vam govorimo da je ovo pogrešan put, jer ta Vlada ne može biti uspješna kako mi 
tvrdimo samo zbog jedne stvari, a to je razlog zbog kojeg Crna Gora nije kako mandatar kaže u svom 
ekspozeu ni Singapur, ni Švajcarska, a ono to nije ne zbog tri godine od 2020.godine i te dvije Vlade, niti svih 
Vlada prije toga, nego je vjekovima zaostajala. Zbog čega je zaostajala? Zbog čega se nije integrisala nikad 
u ozbiljna razvijena društva zbog mračnih ideologija i politika na Balkanu i u Crnoj Gori i pogrešnih smjerova 
i kretanja pa samim tim političke nestabilnosti koja nikad nije mogla da produkuje novu ekonomsku vrijednost 
nikad nije moglo naše društvo da ide naprijed upravo zbog političke nestabilnosti i zato vam govorim da je 
Crna Gora od '97 dominantno krenula pravim putem.  
 Međutim ne zbog nacionalnog konsenzusa povodom tog pitanja nego uprkos tome što nije postajao 
nacionalni konsenzus i o tome govorimo dakle '97 sjetićete sa da je tadašnja državna sekretarka Sjedinjenih 
Država Medlin Olbrajt kazala je da je Crna Gora konačno svijetla tačka ili dobra evropska priča na Balkanu 
ili u bivšoj Jugoslaviji. Krenuli smo dobrim putem, ali uprkos na žalost mračnim i desnim politikama koje su 
danas takođe u Crnoj Gori i sa kojima vi pravite vlast godine '98 i '99 godine naša politika je kazala ne NATO 
bombardovanjem, ne privatnom ratu porodice Milošević, ni smo bili izdajnici tada Crne Gore kako nas je ta 
politička grupacija koja je sada dio ove parlamentarne većine i zbog čega govorimo da nema nade da će biti 
političke stabilnosti optuživala, nego smo pokušali da slijedimo nacionalni interes bez obzira što je to bilo 
teško objasniti tada ljudima u Crnoj Gori.  
 Da ne pominjem protivljenje uvođenja marke, a kasnije eura u platni promet Crne Gore što je privuklo 
direktne strane investicije godine 2006. kada smo dobili našu nezavisnost ponovo ne konsenzusom nego 
uprkos protivljenjima politika koje su na žalost sa vama za koje smatramo i vjerujemo da imate evropskog, 
građanskog i svakog drugog potencijala. Godine 2012. kada smo postali kandidat za članstvo u Evropskoj 



uniji ako se ne varam i tada uz protivljenje upravo te politike koja je samo nastavljala svoj odnos prema 
kapitalnim vrijednostima koje promovišemo i koje vi promovišete, a koje nećete moći promovisati, jer zavisite 
od politika koje se razlikuju od vas. Godine 2017. kada smo postali NATO članica ne konsenzusom 
nacionalnim, a ispostavilo se da je važna i državno odgovorna to bila odluka nego uprkos protivljenu politike 
koja je sa vama u parlamentarnoj većini.  Ovo ne govorimo da bi bilo koga optuživali, ne govorimo mi o 
priznanju Kosova, agresiji u Ukrajini, genocidu u Srebrenici i tako redom zbog potrebe da pravimo polarizaciju 
u društvu, već da kažemo sledeće. Ajmo da razumijemo jedni druge, ali ajmo najprije da se usaglasimo šta 
su to načela od kojih moramo poći. Ne možemo se usaglasiti oko toga da trebamo relativizovati ove kapitalne 
civilizacijske vrijednosti već da se usaglasimo oko njih kako je to uradio sav normalni i civilizovani svijet pa 
da idemo naprijed.  
 E zbog toga mi kažemo nijeste na dobrom putu, jer ne možete ostvariti političku stabilnost na taj način 
i sa takvim politikama, a politička stabilnost je kao što znate preduslov ekonomskog napretka i svih vizija koje 
ste predstavili crnogorskim građanima, govorim dominantno o Evropi sad i zbog kojeg ste dobili podršku 
sasvim legitimno i sasvim zasluženo, dakle zasluženo dobili podršku građana i priliku da vodite državu. 
Međutim, takve planove, takve vizije vrlo optimistično možete možda, tek moramo vidjeti planove, tek 
moramo vidjeti šta su konkretni prijedlozi, investicioni, ostali, dakle to ne možete ostvariti bez političke 
stabilnosti i zbog toga smo ukazivali da ste u pogrešnom političkom društvu i što prije odlučite i shvatite to to 
će Crna Gora manje vremena izgubiti, a previše smo vremena izgubili u poslednje tri godine. Zbog toga još 
jednom ponavljam, u interesu je svih u Crnoj Gori da Vlada bude uspješna. Međutim, ova neće biti uspješna 
i biće od vitalnog nacionalnog interesa da se što prije prekomponuje i da krene evropskim putem jer sve ovo 
što sam kazao, nisam kazao samo ja, nego su prije svega kazali naši međunarodni partneri od kojih nam 
zavisi napredak na našem evropskom putu koji je ključan za napredak o kojem vi govorite u vašim 
programima i čini mi se oko kojeg smo saglasni svi u crnogorskom Parlamentu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:07:45) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi poslaniče Rakočević. 
 Proceduralno je li tako.  
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (31.10.23 04:07:59) 
 
 Predsjedavajući, nijesam ranije iskoristio priliku pridružujem se čestitkama koje su uputile moje kolege 
vama i gospođi Popović na izboru za potpredsjednika Parlamenta u nadi i vjeri da ćete posao obavljati 
profesionalno i u skladu sa onim što su pravila ovog Poslovnika, a ona nas obavezuju kad je riječ o ponašanju 
i radu u ovom domu. 
 Obraćam se vama jer 4 i 10 je ujutru, kao što vidite mi smo na svojim mjestima, uredno komentarišem 
ekspoze o radu Vlade, a kandidata za premijera nema u sali i mislim da ako već nije tu budite korektni u 
profesionalnom smislu, pozovite ga da dođe u salu, jer u suprotnom insistiraćemo na tome da date kratku 
pauzu dok mandatar Spajić dođe u salu, jer zaista nije korektno. Ovdje vidite koliko je poslanika, pogledajte 
koliko je poslanika ovdje u sali. Dakle ljudi su ovdje, razgovaraju o ekspozeu za sastav Vlade, a nema čovjeka 
koji treba da vodi tu Vladu sjutra. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:09:16) 
 
 Zahvaljujem. 
 Proceduralno, izvolite poslanik Ivanović. 
 
 
 FILIP IVANOVIĆ (31.10.23 04:09:33) 
 
 Molim vas da date instrukciju poslanicima da se drže isključivo teme, a to je ekspoze. Ukoliko oni ne 
razgovaraju o ekspozeu nema ni potrebe da ni mandatar ni kandidati za ministra da budu tu. Dakle, molim 
vas shvatite ovo je rasprava o 44 Vladi, a ne '44 godini. Čuli smo dosta interesantnih stvari, istorijskih tema, 
'18, '41, '44, '98, '92, '93, marka, euro, bombardovanje '99, ljudi slušate li vi sebe. Ovdje se pričalo o nekim 
hiljadama i hiljadama žrtava na žalost u tri sata ujutru, vi ste najgoru uslugu učinjeli tim ljudima i tim žrtvama, 
devalvirate ih pominjući ih u ovako političkom kontekstu u tri sata ujutru, pokazujete nepoštovanje prema 



njima, pokazujete nepoštovanje prema ovom domu, prema mandataru, prema Vladi koja treba da se izglasa, 
prema tački dnevnog reda. Apsolutno zašto bi bio mandatar tu ukoliko ne razgovarate o njemu i o ovom 
ekspozeu. Gospodin mandatar Spajić je donio ekspoze koji ste svi pročitali više puta sigurno, vrlo dobro se 
pripremili, imali ste priliku, jer je tri dana stojao u Skupštini, vidjeli ste šta predlaže, ako ćete već da pričate o 
ekonomskim reformama iz toga programa kakve veze ima uvođenje marke. Ovo je proceduralna reakcija, 
molim vas. Nemojte više da dozvoljavate da se traži pauza, ako mandatar nije tu ako se ne komentariše 
ekspoze. To je tačka dnevnog reda, nije slobodna tema. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:11:18) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Ivanović. 
 Sledeći govornik, izvolite  samo recite koji član Poslovnika je prekršen. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (31.10.23 04:11:29) 
 
 Rećiću vam predsjedavajući da ovo nije bila proceduralna intervencija već komentar onoga što sam 
ja izlagao, a između ostalog poslanik Ivanović se obraćao klubu poslanika i komentarisao izlaganje poslanika 
Demokratske partije socijalista.  
 Moje obraćanje je bilo u duhu procedure i u duhu ove rasprave, dakle, ođe sjede poslanici čiji ste 
integritet vi dužni da zaštite kao predsjedavajući u ovom domu, ako mandatar Spajić nije u stanju da odgovara 
na pitanja koja su postavljali poslanici, a bilo ih je sijaset od gospodina Nenezića preko gospodina Rakočevića 
i drugih poslanika oglušio se na pitanja koja su mu postavljena ignorišući interesovanje poslanika, dakle 
insistiramo na tome da mandatar prisustvuje sjednici, da učestvuje u raspravi. Toga naravno ne možemo 
natjerati, jer nije odgovaralo do sad na pitanja nije pokazao demokratski kapacitet, ali makar mora biti prisutan 
u sali ukoliko nijeste u stanju da ga dovedete mi ćemo tražiti pauzu kao klub poslanika dok se stvore uslovi 
da mandatar prisustvuje sjednici. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:12:53) 
 
 Zahvaljujem. 
 Molim vas i podsjetiću vas takođe na mogućnost da mandatar Spajić odgovori kada procijeni da nam 
to treba. Dakle, da reaguje, tako da da li će to biti na kraju ove rasprave ili u međuvremenu ja to ne mogu da 
procijenim, ali mandatar Spajić je svakako u zgradi. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (31.10.23 04:13:29) 
 
 Izvinite. 
 Dakle, razumijem da ste novi na tom mjestu i da vam možda manjka političkog iskustva, ali nama koji 
smo ođe evo u trećem mandatu mi smo se jako dobro naučili šta je dobra parlamentarna praksa. Ne sjećam 
se da je prilikom ranijih izlaganja ekspozea i predloga u sastavu Vlade onaj ko je predlagao taj ekspoze i 
predlagao sastav Vlade, odsustvovao i nije izlazio u susret ili nije makar slušao poslanike koji komentarišu 
ono što je mandatar ovdje iznio. Ođe imamo strateški problem u organizaciji sjednice. Mandatar se oglušio 
o potrebi da predstavi svoj ekspoze čime je prekršio Ustav, uveo nas u raspravu u svom ekspozeu u ove 
sitne, jutarnje sate. Ko zna kad ćemo završiti ovu sjednicu, ali vi kao predsjedavajući imate obavezu da 
zaštitite integritet poslanika i da pozovete gospodina mandatara da prisustvuje ovoj raspravi, pa ako mu ne 
odgovara da učestvuje u njoj može da kao što je to do sad radio mirno to posmatra sa svog mjesta. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:14:10) 
 
 Zahvaljujem. 
 Kad već spominjete političku praksu, ja ću vas podsjetiti da prilikom izbora 42 Vlade tadašnji mandatar 
Zdravko Krivokapić nije imao učešća u raspravi, uzeo je tek na kraju, tako da, ali i sjedio je, pa dobro gospodin 
Spajić je vjerovatno u sali. Molim vas poslanica Jevrosima Pejović neka uzme riječ. 
 
 



 JEVROSIMA PEJOVIĆ (31.10.23 04:15:14) 
 
 Zahvaljujem uvažene kolege i dragi građani,  
 U prethodnom periodu cijela crnogoska javnost je bila u prilici da čuje moj stav na ovu temu iako mi 
je očigledno zamjereno što sam uopšte imala stav. Podsjetiću da sam isključena iz Pokreta Evropa sad 
upravo zbog iskazivanja ovog stava, jer da je zbog nepoštovanja odluke glavnog odbora onda bi gospodin  
se principijalno samo isključio, jer je govorio suprotno o toj istoj odluci glavnog odbora. Ne bih u ovom trenutku 
pripisivala sebi zasluge za formiranje ove Vlade, jer u tom procesu nijesam učestvovala, ali smatram da bi 
bilo krajnje neprincipijalno da glasam protiv ove Vlade iako sam se zalagala za još širu podršku.  
 Međutim, ovom prilikom moram iznijeti nekoliko bojazni zbog kojih ne mogu ni podržati ovu Vladu 
tako da ću ostati uzdržana. Situacija u kojoj sam se ja našla je jedan primjer od mnogih nepoštovanja 
partijskih organa i propisa od strane mandatara kolega iz Pokreta Evropa sad. Vrlo sam zabrinuta da ta ista 
neprincipijelnost neće biti odluka budućeg grada Vlade i premijera. Vrlo je važno da ovo orvelovsko svi ljudi 
su jednaki, samo su neki jednakiji se ne preseli iz partijskih okvira u Vladu. S toga bih na ovom mjestu 
podsjetila sve da riječ ministar dolazi iz latinskog jezika i to bi se grubo moglo prevesti kao sluga. Po ovoj 
analogiji premijer je prvi među svim članovima Vlade koji bi trebalo da je u službi svih građana. Zaista želim 
vjerovati da će u budućem radu gospodin Spajić biti sposoban, kontrolisati svoj lični animozitet prilikom 
donošenja odluka, jer takvo ponašanje je već vrlo skupo koštalo građane u nekom prethpodnom periodu. 
 Međutim, ovo ponašanje večeras zaista negdje mi govori da je ovo moje vjerovanje očigledno nema 
nekog osnova. Ja na raspolaganju na žalost imam samo podatke iz popisa 2011.godine koji nam kažu da je 
jedna trećina našeg stanovništva nepismena, ima nepotpunu osnovnu školu ili samo osnovnu školu. Takođe 
smatram da sam ovdje u ime onih koji čiji se glas nedovoljno čuje, a to su na primjer osobe sa invaliditetom, 
osobe sa oštećenim vidom koji nijesu bili u prilici da pročitaju ekspoze mandatara.  
 Pohvalila bih uključivanje žena u Vladu. U prethodnom periodu sam imala priliku da sarađujem s 
većinom predloženih kandidatkinja i o njihovim ljudskim kvalitetima mislim sve najljepše. Međutim, 
zabrinjavajuće je što će se, na primjer, na čelu Ministarstva evropskih integracija naći neko ko nema 
apsolutno nikakvo iskustvo rada u ovoj oblasti. Možda je upravo to najbolji dokaz i odnosa samog mandatara 
prema evropskim integracijama. Mislim da bi svi mi ovdje trebali imati to na umu prilikom rada, naročito u 
skupštinskom Odboru za evropske integracije i da je svima nama zajedno zadatak da damo doprinos 
integraciji Crne Gore u Evropsku uniju.  
 Takođe, očigledno je da su naši građani i dalje željni pravde. Ekonomija je način na koji mi 
implementiramo pravdu. U ekspozeu, na žalost, mi nijesmo mogli da vidimo, bar ja nijesam mogla, na koji 
način će se ta pravda implementirati. Pravda nije neki koncept o kojem mi govorimo i o kojem mi čitamo u 
knjigama. Pravda je tema o kvalitetu našeg života, pravda je o tome koliko su naši građani plaćeni za svoj 
posao, o tome kako se troši novac naših građana. Takođe, pravda je i kada nam od poštanskog broja ne 
zavisi kvalitet našeg života, kada nam od regije u kojoj živimo ne zavisi na koji način će se i gdje će se 
školovati naša djeca i pravda je kada shvatimo da biti ljubazna nije ista stvar kao i biti ćutljiva.  
 Pošto predlažete Ministarstvo pravde, ali ako ćemo po pravdi, gospodin Milović ne bi smio da bude 
na njenom čelu, makar ste ga mogli nazvati Ministarstvo pravosuđa. Zbog svega onoga što se događalo i 
pred vašim očima i pred očima gospodina mandatara, iako tu situaciju nekako pokušavate prikazati kao 
rašomonijadu, drage kolege, našla sam se u situaciji u kojoj nijedan čovjek ne želi da se nađe i svi ste joj 
svjedočili. O ovome ću reći samo jedno, i time završiti.  
 Bez obzira šta govorili, koliko ćutali, koliko pokušavali da iskrivite šta se desilo, bez obzira koliko puta 
editovali Twiter demantij, istina će uvijek biti ista, a to je da je pred vama poslanicima, budućim ministrima i 
premijerom vaš ministar pravde meni prijetio. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:21:45) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Pejović.  
 Procedura. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (31.10.23 04:21:57) 
 
 Predsjedavajući, u ime Kluba Demokratske partije socijalista, tražimo pauzu dok obezbijedite uslove 
za nastavak ove sjednice. Razgovaramo o ekspozeu mandatara Spajića koji nije u sali, i ne poštuje nas. 
Nastavićemo sjednicu kada dođe ovdje da razgovara s nama. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:22:18) 
 
 Mi nastavljamo. Samo mi recite na osnovu čega jer to nije utemeljeno u Poslovniku, u konkrentnom 
slučaju.  
 Poslanik Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (31.10.23 04:22:42) 
 
 Prvo, istina je ovo da u normalnim situacijama kada neko zatraži pauzu iz bilo kojeg razloga, čak ne 
ni ovako ozbiljnog nego i mnogo blažih, da se izlazi ljudima u susret. Ali, pošto je čitava ova sjednica 
zamišljena tako da se opstruira, zaista ne vidim razliku da li je tu budući premijer ili nije, kada se ionako vrlo 
malo priča o programu ili nimalo, uglavnom se priča o četnicima i o partizanima i izmišljaju se razne stvari i 
brutalno se napadaju ljudi čisto da bi se isprovocirala neka reakcija da ovo traje što duže.  
 Gospodine Živkoviću, iako ste rekli da se ova sjednica neće završiti, završiće se i ova vlada će da 
bude izabrana. Pomirite se s tim, to je normalno, nemojte jednostavno se ponašate kao mala djeca. Ovo je 
normalno, izgubili ste izbore. Problem je što s vama neće niko. Tačno je da se mi razlikujemo između sebe, 
ali u jednom se slažemo. Dozvolite da nešto kažem u odbranu svega onoga što su oni dosad radili. 
Pokušavate da opstruirate, to vidi sva Crna Gora. Prema tome, očekujte i odgovor s druge strane koji je 
adekvatan. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:23:52) 
 
 Zahvaljujem.  
 Procedura, je li tako? 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.10.23 04:24:21) 
 
 Kolega Radunović me je prozvao lično. Pomenuli ste, ali, evo, da i ja odgovorim. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:24:28) 
 
 Molim vas, samo kratko, jedan minut zbog pojašnjenja. Ne može replika na proceduru. Bila je 
procedura. Molim vas, neko kratko pojašnjenje i da idemo dalje. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.10.23 04:24:44) 
 
 Dozvolite mi da pojasnim.  
 Kolega Radunović je rekao da je DPS najveće zlo u Crnoj Gori. Razumijemo se. Naši stavovi su dobro 
poznati i Demokratske partije socijalista i bivšeg Demokratskog fronta i mi s tim nemamo nikakav problem, 
možemo da vodimo političke bitke. Ono što je danas izostalo je vaša reakcija i jasno je iz kojih razloga je ta 
vaša reakcija izostala. Vi ste politički subjekt koji jasno cijeni okolnosti, ali ste to precizno saopštili i vašem 
dijelu biračke javnosti samo da idete ka istom cilju, ali različitim putevima. Putevi su malo različiti, ali isti je 
cilj, to treba da zna mandatar Spajić.  
 Ono što je ključno, ne radi se ni o kakvoj opstrukciji. Radi se o komentaru na račun onoga što je 
gospodin Spajić ovdje kazao, u djelimično izloženom ekspozeu i u onome što je predlog njegove Vlade. 
Imamo pravo kao poslanici to da komentarišemo. Ko nema kondicije neka to kaže, sjednicu možemo nastaviti 
sjutra, kada god vam odgovara. Predlagali smo sjutra da radimo i niste to prihvatili. Predlagali smo mandataru 
da izađe i da saopšti jasan stav oko ekspozea i da makar upozna građane s ekspozeom, i to je odbijeno. 
Nastavite da radite. Mi ćemo komentarisati ekspoze, dozvolite da je to naša demokratsko pravo utemeljeno 
u Poslovniku, i idemo dalje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:25:54) 
 
 Zahvaljujem.  



 Naredni govornik je poslanik Jevto Eraković, a neka se pripremi Ana Novaković Đurović. Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (31.10.23 04:26:25) 
 
 Dozvolite da vam i ja čestitam imenovanje na mjestu potpredsjednice i potpredsjednika Skupštine. 
Nadam se da ćete tu poziciju obavljati profesionalno i časno. Za razliku od sjednica koje su danas zakazane, 
dakle i Prve i Druge, gdje se na svaki način pokušava izmanipulisati i Parlament i građani Crne Gore.  
 Zbog toga, poštovani građani, vi malobrojni koji gledate ovaj prenos, kao što je rekao i moj kolega i 
po političkoj pripadnosti i po struci Nermin Abdić, obraćamo se naročito onima koji rade u ovim sitnim satima, 
znamo da ih ima dosta iz naše profesije. Žao nam je što se nalazimo kao Parlament u ovakvoj situaciji, ali 
nadam se da neće ni ovo dugo trajati. Sami način sazivanja ove sjednice i tok sjednice govori da ova sklepana 
Vlada ne može dugo trajati i da, ukoliko, zaista, želi da ima proevropski duh, da će i rekonstrukcija te Vlade 
vrlo brzo uslijediti.  
 Ono što vidimo danas ovdje u Skupštini, kao rezultat junskih izbora jeste pseudoprozapadna većina 
koja je činjenično, u stvari, ona većina iz 2020. godine, isti proces se nastavlja i umjesto URA njegovo mjesto 
preuzima PES i pojedine albanske partije. Pseudograđanske i pseudoprozapadne stranke, u stvari su samo 
tkivo na kojem parazitira najgori i najcrnji balkanski nacionalizam. Podsjetiću na ono što ste učili iz biologije 
još u osnovnim školama, parazit da bi preživio sklon je nizu     
adaptacija. Ta parazitska adaptacija i retrogradna snaga je nabujala. To vidimo i ovih dana u Skupštini i 
konačno danas izborom na mjestu predsjednika Skupštine. Nabujala je kao posledica prisustva parazita na 
domaćinima, najprije na URA, a sada na PES-u. Posledice po domaćina, isto tako kaže biologija, mogu 
varirati od malih promjena u ponašanju preko očitih patoloških promjena, pa i do smrti, u ovom slučaju 
političke. Da je ovo ovako govore i nova istraživanja i riječi istaknutog profesora Fakulteta političkih nauka i 
analitičara kojeg ću citirati: "URA je ovog trenutka mala sekta obožavalaca lika i djela gospodina Abazovića". 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:29:34) 
 
 Izvinjavam se, nije tema URA već ekspoze mandatara Spajića. Molim vas samo da se držimo teme. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (31.10.23 04:29:42) 
 
 Dakle, čuli ste citat uvaženog profesora Fakulteta političkih nauka i analitičara. Mislim da je ovo dobra 
pouka za PES, a i za vas, gospodine Spajiću.  
 Sve to ne bi bio uopšte društveni problem da i čitava naša država nije tako postala domaćin 
najmračnijem antizapadnom kleronacionalističkom parazitiranju. Ne bude li ozbiljne i sistematske političke 
antiparazitske terapije, nema sumnje da će i ova 44. Vlada biti zapravo samo Vlada kontinuiteta 
Krivokapićeve i Abazovićeve vlade. Vidjeli smo učinke obije. Totalni zastoj u pregovorima s Evropskom 
unijom i to da je Crna Gora postala, citiram međunarodne ocjene, rak rana na Balkanu.  
 Danas je jasnije nego ikada jedna regionalna i jedna svjetska sila iz svojih geostrateških interesa 
dijele cilj da Crna Gora prestane da postoji kao jedina građanska država na Balkanu i da bude prepisana u 
državu naroda. Bude li se to dogodilo, naša država će prestati da postoji kao savremeno političko društvo i 
potonuće u nacionalizme, u mržnje prema svemu različitom.  
 Gospodine Spajiću, vi širom otvarate vrata tome političkim paktom za one s kojima ste se zakleli da 
ga nećete praviti. Ni u ekonomskom dijelu vaš plan nije bolji. Vaše glavno obećanje Evropa sad 2 je kao 
NLO. Svi o njemu pričaju, a niko ga nije vidio. Doduše, između dva zla manje je da to ostane vaš puki 
marketing nego da krenete u ostvarivanje koje bi značilo rušenje penzionog sistema, a vidimo da je Ustavni 
sud već počeo s tim da eksperimentiše, da krenete u ostvarivanje koje bi sasvim sigurno ponovo značilo 
organizovano i tajno zaduživanje ne samo nas kao generacija nego i generacija naše djece.  
 Vidimo na šta sada liči zdravstveni sistem Crne Gore nakon eksperimenta Evropa sad. Nijeste 
građane oslobodili samo plaćanja doprinosa nego ste nas oslobodili i prava na efikasno zdravstvo. Značajan 
broj pacijenata u Crnoj Gori nije imao dostupne lijekove u jednom trenutku i kontinuirano liječenje uključujući 
i pacijente oboljele od najtežih bolesti kao što su karcinomi i rijetke bolesti. Ljudi su u bolnice morali da donose 
i zavoje ako su željeli previjanje. Sve više medicinskih usluga je dostupno samo onima koji mogu da plate. 
To nas isto čeka i s penzijskim sistemom. Presipaćete iz šupljeg u prazno zadužujući nas. Gospodine Spajiću, 
temelji vaše vlade počivaju na lažnom savezništvu, iz nužde bih rekao, kojem nijeste imali snagu da se 
oduprete. Iz njega se ništa dobro ne može izroditi niti će donijeti boljitak Crnoj Gori.  



 Želimo li Crnu Goru gdje se pristojno živi, Crnu Goru iz koje se putuje i u koju se rado dolazi. Hoćemo 
li Crnu Goru sa šansama za mlade kako imaju njihovi vršnjaci iz Evropske unije, savremene školske 
programe, medicinu po ugledu na zapadne centre, socijalnu pravdu, slobodne i kritičke medije, obrazovne i 
napredne programe umjesto rijalitija. Ako je cilj borba protiv korupcije i to ona na pravu zasnovana, a ne 
selektivna, ako je cilj ekonomija i rast zarada, onda sve to ne možemo postići kao Putinov mračni feud iz 
kojeg su pobjegle stotine hiljada Rusa. Onda sve to ne možemo kao Vučićeva nacionalistička prćija. Onda 
sve to ne možemo paktiranjem s glasnogovornikom i marionetom Putina i Vučića. Vi ste, gospodine Spajiću, 
svoj izbor napravili. On je, budite sigurni, pogrešan i poguban je za ovu zemlju. Mi se za to kao opozicija 
borimo protiv vaše vlade. Siguran sam, s obzirom na to kakvu ste vladu napravili i s kim ste je napravili, da 
ćemo brzo uspjeti i biti ovdje u prilici ili da rekonstruišemo tu vašu vladu ili da idemo u nove izbore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:34:07) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi poslaniče Erakoviću.  
 Replika tri minuta. Izvolite. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (31.10.23 04:34:18) 
 
 Iskreno se nadam da gospodin Eraković nije ljekar kao što je političar. Jer, čuh noćas, kako je pravio 
ovo poređenje, on umjesto parazita je napao domaćina. Iskreno, ako tako i s pacijentima radite, teško njima. 
Nemojte se vi, gospodine Erakoviću, śekirati za URA. Za razliku od vas koji ste prepolovili svoje biračko tijelo 
i broj poslanika, mi smo uz kolege iz Bošnjačke partije jedina stranka koja je porasla od prošlih izbora. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:34:53) 
 
 Zahvaljujem.  
 Nemate pravo repliku na repliku.  
 Ovo je bilo u metaforičkom smislu.  
 Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (31.10.23 04:35:27) 
 
 Pomenut sam u negativnom kontekstu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:35:35) 
 
 Vi ste u vašem obraćanju izazvali repliku. Ja sam vam na to ukazao. Dobili ste odgovor.  
 Nemate pravo da odgovorite na pitanje. Ne postoji opcija replika na repliku, ne postoji u Poslovniku. 
Možete da se pozovete na član Poslovnika. Dakle, ne vidim da je išta bilo uvredljivo.  
 Molim vas, minut procedura i idemo dalje. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (31.10.23 04:36:59) 
 
 Objasniću gospodinu Adžiću. Neću da ulazim u njegove konstatacije. Možete pročitati moju biografiju 
iz koje će vam biti potpuno jasno šta sam ja do sada postigao i uradio kao ljekar. Očigledno da ste vi preskočili 
neke osnovne lekcije iz biologije pošto nijeste shvatili neke stvari. Htio sam da vam objasnim i kroz ovu 
diskusiju da, kada paktirate s parazitom kao domaćin onda domaćin strada. To treba da shvatite. To je bila 
poenta koju očigledno nijeste shvatili i nadam se da sam je sada pojasnio.  
 Što se tiče citata, citat je profesora Fakulteta političkih nauka i analitičara koji radi istraživanje javnog 
mnjenja u Crnoj Gori veoma često i koji je upotrijebio ovu konstataciju. Ja sam ga samo citirao od riječi do 
riječi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:37:56) 



 
 Zahvaljujem.  
 Idemo dalje.  
 Naredna govornica je Ana Novaković Đurović. Neka se pripremi poslanik Nikola Milović. Izvolite. 
 
 
 ANA NOVAKOVIĆ ĐUROVIĆ (31.10.23 04:38:10) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Koristim priliku da i vama i gospođi Popović čestitam na izboru. Moram reći posebno gospođi Popović, 
jako me raduje. Na žalost, malo nas je poslanica u ovom sazivu, nedopustivo malo i raduje me što ste na toj 
poziciji i sigurna sam da ćemo uspješno sarađivati.  
 Baviću se ekspozeom i onim što smo imali priliku kratko da čujemo od mandatara u njegovim    
kratkim opservacijama i obraćanjima.  
 Dakle, gospodine Spajiću, rekli ste, i tako vam stoji u ekspozeu, da nam je potrebna promjena političke 
paradigme i načina na koji se vodi politika. Ako je promjena političke paradigme ovo kako se vi večeras 
ponašate u Parlamentu, počevši od toga da niste predstavili ekspoze poslanicima i poslanicama i crnogorskoj 
javnosti, onda je ta paradigma sve osim evropska. Ako je nova politička paradigma način na koji ste vodili 
proces pregovora za 44. Vladu, a reći ću da je to, bez dileme, najmanje transparentan proces vođenja 
pregovora, kada građani i građanke nisu mogli dobiti elementarne informacije o tome u kojoj ste fazi, onda 
je to samo doprinos antievropskoj i nedemokratskoj i netransparentnoj paradigmi koju promovišete, a večeras 
i personifikujete. Tražite nama večeras da budemo efikasni zato što ste veoma zabrinuti za građane koji više 
ne mogu nas da slušaju nego čekaju vaše reforme, ali vas moram podsjetiti da građani nisu čekali nas nego 
vas do poslednje sedmice isteka roka da napravite politički dogovor. Vi ste iscrpili građane i građanke, iako 
ste pompezno obećali da ćete na samom početku vrlo brzo formirati političku stabilnu vladu. Formiraćete, 
izvjesno, Vladu s manjinskom podrškom, iako ste bili veliki kritičar tog koncepta, ali je veoma dobro da u 
politici prihvatate da neki modeli onda kada i vama odgovaraju ipak su jedini izvodljivi.  
 Vaša paradigma, gospodine Spajiću, nisu bili ni principi ni vrijednosti jer nijesmo čuli u ovom procesu 
nijedan princip ili vrijednost koji vas je okupio s vašim novim partnerima. Čuli smo samo kako ste dijelili 
resore, da je bilo veoma intenzivno, naporno i teško i da ste u tom procesu od velikog promotera meritokratije 
očigledno preuzeli ono što ste najviše kritikovali, blago prezrivši sve političke partije u Crnoj Gori. To je da su 
svi ostali osim vas pristali na političke dogovore, a sada ste se odlučili, bez ikakvih problema, da se 
dogovarate s ovom čuvenom floskulom po dubini koju ste tako prezrivo imputirali, posebno 43. Vladi. 
Gospodine Spajiću, kompletan program vaš partijski, vaša predizborna kampanja zasnivala se na programu 
Evropa sad 2 o kojem, pošto sam među pažljivijim čitaocima vašeg ekspozea, gotovo ne postoji nijedan 
detalj. Nadam se najviše zbog budućnosti naše države da ćemo vrlo brzo čuti detalje ovog programa. Negdje 
bih voljela da i vaši partneri i oni koji će vam dati majinsku podršku odgovorno prate ovaj proces jer smo 
informisani da oni koji će vam dati podršku večeras, takođe nemaju informacije o onome što je suština i 
magistrala vašeg političkog puta oličena u programu Evropa sad 2.  
 Pošto ste u svojim odgovorima, između ostalog, na komentare o rezultatima 43. Vlade pomenuli, 
recimo, i Prostorni plan, prvo da vam kažem da je dostupan javno, ali mogu da pretpostavim da niste imali 
vremena da ga čitate jer ima nekoliko stotina strana, a vi ste, koliko shvatam, vrlo štedljivi na vremenu, ali 
imate i rezime i prezentaciju tako da možete da pogledate osnovne pokazatelje. Jedan samo podatak za vas 
- 42. Vlada u kojoj ste bili veoma uticajan ministar je zaustavila proces izrade Prostornog plana, a 43. Vlada 
ga je dovela do faze nacrta. Nadam se da ćemo vrlo brzo imati priliku ovdje u parlamentu da govorimo o 
najvažnijem dokumentu države Crne Gore nakon Ustava. Pošto ste bili veoma zabrinuti za Prostorni plan, 
takođe da informišem javnost da ni u jednom trenutku nijeste dali niti jedan komentar na ovaj ovako važan 
dokument.  
 Što se tiče evropske integracije, pošto su i o tome polemisale kolege iz PES-a, prvo jedna samo mala 
ispravka. Nije izvještaj o napretku, sjutra ćete se sresti sa gospođom predsjednicom Evropske komisije. 
Dakle, Izvještaj je o Crnoj Gori, morate biti precizni u formulacijama. Najavili ste, između ostalog, da će to biti 
najgori izvještaj u poslednjih nekoliko godina. Nadam se, kada se bude raspravljalo o izvještaju i kada bude 
dostupan javnosti, da ćete se vi i vaše kolege izviniti za još jednu u nizu izrečenih neistina kao što je i ona da 
ćemo bankrotirati u junu i u septembru.  
 Samo da vam kažem, s obzirom na to da vam je veliki dio ekspozea posvećen evropskoj budućnosti 
Crne Gore, da vam neće biti teško ako u ovom parlamentu se postigne konsenzus u vezi s imenovanjima u 
pravosuđu jer ćemo na taj način ostvariti političke kriterijume. Da vam kažem da vam je 43. Vlada pripremila 
pet poglavlja koja ćete nakon toga moći po klasterima da zatvorite, reformisala kompletnu pregovaračku 
strukturu, uskladila je s metodologijom. Kada govorite da smo odgovorni za to što nije bilo napretka, moram 
vas podsjetiti da po novoj metodologiji, ne znam koliko ste je ispratili, a sjutra ćete razgovarati o tome s 



predstavnicima najvažnijih evropskih instanci, mi ne možemo niti smo mogli zatvarati poglavlja dok ne 
riješimo i ne odblokiramo političke kriterijume u poglavlju 23 za koje Vlada nije imala odgovornost nego 
Skupština.  
 Takođe, još jedan podatak za vas, kada govorimo o evropskom ambijentu, da je za vrijeme 43. Vlade 
Crna Gora na listi reportera "Bez granica" s 104. mjesta došla na 63. mjesto. Pošto je sloboda medija i 
izražavanja jednako s političkim kriterijumima jedan od najvažnijih segmenata našeg evropskog puta, vrlo 
sam ponosna što vam ostavljamo novi zdravi ambijent za 40 mjesta bolji nego onaj koji ste ostavili vi i 42. 
Vlada.  
 Tako da, gospodine Spajiću, vaša paradigma ne nudi nikakav optimizam. Nadam se, takođe, da vam 
se više neće desiti da na uvredljiv način kao što vam je to bio manir govorite o poslanicima i o poslanicama, 
da vas ne citiram kada ste radili prije godinu i dva dana, s nekim od tih kolega koje ste svrstavali pod sintagmu 
81 ugojena ručica, napravili ste politički dogovor. Bilo bi veoma dobro da u ovoj novoj paradigmi vašoj vodite 
računa malo i o elementarnoj kulturi, rječniku, uvažavanju ovog doma jer ćete samo u ovom domu moći da 
ostvarite reforme koje ste obećali. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:47:10) 
 
 Zahvaljujem.  
 Naredni govornik je Nikola Milović, a neka se pripremi Nikola Zirojević. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA MILOVIĆ (31.10.23 04:47:21) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, čestitam na izboru vama i koleginici. Nadam se da ćemo svi mi, u 
narednom periodu, svjedočiti kvalitetnim skupštinskim raspravama koje treba da dovedu do suštinskog 
preporoda Crne Gore koji se posebno odnosi na ekonomiju. Pokušaću da budem koncizan i u tom smislu da 
postavim neke osnovne dileme koje imam kao profesor ekonomije, s obzirom na to da kroz ono što je bilo 
izlaganje mandatara koje je bilo vrlo kratko u tom dijelu, a upoznali smo se sa samim ekspozeom, nije dalo 
odgovor na ona pitanja koja je to održivost buduće ekonomske stvarnosti Crne Gore.  
 Kada želimo da razgovaramo o ekonomskom ambijentu, prva i osnovna stvar od koje krećemo jeste 
političko okruženje. Na žalost, svjedočimo danas tokom cijelog dana, a i u prethodnom periodu, možemo da 
kažemo prethodne tri godine, da je političko okruženje u potpunosti opredijelilo ono što je ekonomska 
stvarnost Crne Gore. Zbog toga, to političko okruženje se preliva i na ekonomsku stvarnost, a tu ekonomsku 
stvarnost karakteriše jedna velika nepredvidivost i jedna nesistematičnost kada je u pitanju donošenje 
ekonomskih politika. Zbog toga, smatram da će u odnosu na prethodnu vladu i u odnosu na ono što je koncept 
buduće vlade da ćemo imati praktično sudar dva ekonomska koncepta. Tako da na kraju u suštini ne možemo 
ni da znamo koji je to ekonomski model sa kojim će kolega  i mandatar Spajić izaći pred crnogorske građane 
jer to nijesu mogli da procijene ni kroz jedan teorijski model  koji postoji u ekonomskoj teoriji i praksi, a nijesmo 
mogli ni da dođemo do zaključaka na osnovu onoga što su šture informacije koje su date u okviru samog  
ekspozea.  
 Dozvolite da se u odnosu na to odredim i da dam da je izostala prilična konkretizacija, realizaicje i 
definisanja ciljeva samog ekonomskog  programa i rada buduće vlade. Tri su osnovne odrednice na koje 
želim da naglasim. 
 Prva je politička održivost koja mora da ima konomski program Vlade, druga je ekonomska održivost 
i treća administrativna održivost. Politička održivost je već upitna na samom početku i prije izglasavanja ove 
vlade i usvajanje toga programa koji nam je predstevljen. Zašto, zato što postoje dva krupna uzroka, prvi koji 
je vezan za grupaciju i glomaznost političke podrške koji dobijate iz jednog vrlo heterogene strukture koje 
ima u potpunosti različite poglede i na evropske vrijednosti i na evropsku ekonomiju i kao rezutat toga je 
drukčiji koncept ostvarivanja samih ciljeva.  
 Drugo, posljedica nepovjerenja konstinuenata buduće vlasti u odnosu na vaš glavni i ekonomski cilj 
koji je izražen kroz program Evropa sad o kojem smo vrlo malo čuli. Gotovo svi konstituenti buduće vlasti su 
mogu reći odmah nakon dogovora kojeg ste postigli i sporazuma koje ste potpisali gospodine Spajiću oprali 
ruke u odnosu na taj program i prije nego što ćete ga vi zvanično predstaviti. To je vrlo loša početna pozicija 
za vas i u tom smislu ćete imati ogroman izazov da ispunite sami program i predizborno obećanje, vjerovatno 
je to razlog zbog kojeg danas nijeste željeli o tome da govorite, a cjelokupna crnogorska  javnost, posebno 
građani Crne Gore koji su mogu da kažem večeras  ili jutros  kao i mi kao poslanici i kao ovaj parlament 
poniženi u odnosu na povjerenje koje su nam dali. Ipa se od ovoga doma i pojedinaca koji plediraju da 
obavljaju značajne i najviše funkcije u državi Crnoj Gori očekuje se više. Nadam se da će tako biti, ovo je 
loša početna osnova i mogli ste da pokažete malo više tolerancije u tom dijelu i da predstavite. To kao mlad 



čovjek, kao čovjek koji planira da promijeni ekonomsku stvarnost Crne Gore sa jednim veoma ambicioznim 
programom to se od vas očekuje morate da razgovarte, morate da komunicirate, morate da imate dijalog, 
morate da imate strpljenje, morate da imate vještinu, morate da imate  akademsku usmjerenost, jer ipak ste 
magistar francuskog dijela jedne vrlo, vrlo konzervativne politike koja se vodi u evropskom dijelu.  
 Ono što su bila vaša predizborna obećanja, kada je ekonomski program u pitanju su u potpunosti 
suprotno na ono što smo vidjeli u okviru samog programa koji ste predstavili. Dio vašeg programa gospodine 
Spajiću, je u potpunosti konzervativan dio vašeg ekspozea i nema nikakve veze sa onim što su bila vaša 
predizborna obećanja. Mene to raduje, znate li zbog čega, zato što vidim da ste i vi shvatili u međuvremenu 
da je potrebna ogromna  opreznost kada je u pitanju vođenje ekonomske politike koje može u potpunosti da 
poremeti i Crnu Goru skrene sa onoga puta koji se ticao njene stabilnosti, a kako takvu stabilnost neko ima 
trenutno. 
 Drugi dio koji je veoma  bitan jeste sa kim će te da sprovedete taj program i to su administrativna 
održivost i administrativni kapaciteti. Sa timom kojim ste predstavili, neke od tih ljudi poznajem u smislu 
ministara, neki od njih su i profesori, moje kolege sa Univerziteta Crne Gore. U tom smislu mislim da će 
pokazati dovoljan nivo profesionalnosti u obavljanju zadataka koji se tiču veoma odgovornog posla i vratiti 
poziciju ministara na mjesto koje im pripada. Jer se pokazalo nažalost u Crnoj Gori d au posljednje vrijeme 
"nažalost" smo srozali i tu poziciju, a onda smo srozali nivo odgovornosti koji treba da pokažemo kao ljudi 
koji su izabrani da obavljaju određene pozicije nažalost je to tako i tome svjedoči danas crnogorska javnost. 
Vjerovatno je i to posljedica kažnjavanja na samim izborima u smislu veoma niske izlaznosti, prazna obećanja 
i skretanje populizam desno koji je odlika i danas moderne Evrope. 
 Treća veoma bitna sem političke i administrativne jeste i ekonomska održivost, kako ćete da 
realizujete sami program. U tom dijelu pobjegli ste od onoga što ste napravili "govorim u političkom smislu" 
od prvog inicijalnog sporazuma koji ste imali gdje ste tačno definisali koliko treba da se zadužimo i onda ste 
napravili jednu formulaciju koja je trebala da zbuni crnogorsku javnost da ćemo referansirati dugove onda 
ćemo se samo zaduživati za kapitalne projekte, ja bih bio zadovoljan da to tako bude ja ću dignuti ruku kada 
je u pitanju zaduženje za sve kapitalne projekte koji treba da postoje u Crnoj Gori. Ali, ste onda tamo napravili 
neki spisak želja mogli ste da budete malo konkretniji posebno da se naslonite na ono što su dobre politike 
koje su postojale u prethodnom periodu i na one projekte koji su započeti a koje treba nastaviti. Vidim da 
pominjete pametnu specijalizaciju, vidim da u obrisima vašeg ekonomskog programa postoje oni djelovi 
strategije koji su usvojili neke prethodne vlade i to je dobro, bitno je da imamo neki kontinuitet, ali to potvrđuje 
da se i ranije i prije 2020.godine ovdje ozbiljno radilo, da su postojale ozbiljne vlade koje su se na ozbiljan 
način vodile ekonomski određene programe. I zbog toga što se tiče digitalnog razvoja koji se tiče moderne 
Crne Gore, koji se tiče zelene Crne Gore, koji se tiče zdrave Crne Gore  smo sve zapisali u strategiji pametne 
specijalizacije. Podsjetiću vas to je bila prva strategija koju je usvojila jedna država koja nije članica  Evropske 
unije, uz podršku Evropske komisije to je dobro, imate inovativan pristup i to nije loše. 
 Ono što želim da vas pitam i ono što je po meni prilično nejasno način na koji ćete doći do ciljeva koji 
ste zacrtali, a to je povećanje plata. Jer, vjerujte mi da karakteristike crnogorske ekonomije koji u dužem 
vremenskom roku pokazuju sistemske probleme koji pokazuju diverzifikovanost  ekonomije koji pokazuju 
malu otpornost ekonomije i pri tom želje da izvršite optimizaciju broja zaposlenih u javnim preduzećima da 
izvršite povećanje nivoa produktivnosti same radne snage i da pri tom povećate plate su praktično utopija i 
to možete uraditi samo na tri načina.  
 Kako ostvariti rast plata i penzija u uslovima koji nijesu povoljni za bilo kakve eksperimente, ja vidim 
tri izvjesna načina koja nijesu navedena u ekspozeu i koji odiše osnovnom kontradiktornošću, 
suprostavljenošću našeg programa  realnosti za njegovo ostvarivanje. 
 Prvo, povećanjem poreza i to upravo onih koji čine najveći dio poreskih prihoda  kako ćete da nam 
maknete dio prihoda, povećanjem PDV-a to je već izvjesno. Drugi način na koji ćete to da uradite je da 
povećanje plata i penzija učinite račun zaduživanje povećanjem javnog duga zašto zato što nećete moći da 
odredite onu liniju kada se zadužite koliko će otići na kapitalne projekte. Iskustvo prethodne dvije vlade govori 
da se samo 20% od ukupnog budžeta potrošilo  na kapitalni budžet. 
 Treća stvar, bojim se da ćete da pristupite onome što je kombinacija ova dva metoda da ćete povećati 
PDV i da ćete nas zadužiti. Ono što je suštinsko pitanje  ekonomske supstance, ekonomske supstance  Crne 
Gore, da ne govorim o stabilnosti i o tome da ćete voditi računa o penzionom fondu da ne vidimo na koji 
način se vrši reforma samog penzionog fonda itd. itd.  
 Na kraju želim da kažem gospodine Spajiću i da u tom dijelu istaknem značajnost pune odgovornosti. 
Vi ćete vjerovatno jutros preuzeti upravljanje Vladom Crne Gore, moramo sa jakim ekonomskim i političkim 
institucijama stvorimo uslove da se na otvorenom tržištu učini da Crna Gora bude država socijalne pravde.  
 Želim da vam kažem i da vam poručim da u ličnom smislu vam želim sve najbolje, a u političkom da 
mandat ovako sastavljene Vlade sa ovom podrškom bude istorijski najkraće u političkom životu Crne Gore. 
 Hvala vam. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 04:58:35) 
 
 Zahvaljujem uvaženi poslaniče Milović. 
 Naredni govornik poslanik Nikola Zirojević, neka se pripremi poslanica Drita Lolla. 
 Izvolite, gospodine. 
 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (31.10.23 04:58:49) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče, i evo da iskoristim prvo priliku da koleginici Popović i Vama čestitam 
izbor na funkciju, da vam poželim sreću i uspjeh na tom mjestu i da se zaista nadam da vam ovo bude jedini 
ovakav dan, jedini ovakav radni dan u mandatu. 
  YouTube kaže da nas prati oko 1.500 građana trenutno ovaj lajv prenos mislim da smo u ovom 
momentu gledani jedino mi i Zadruga, svaka analogija je sasvim slučajna ali se bojim da se nivo ove rasprave 
i sve ovo što se dešava od 11 sati od kada je zakazana sjednica pa do evo pet ujutru kad privodimo polako 
kraju u velikoj mjeri podsjeća upravo na tu Zadrugu i plašim se da je interesovanje građana za ovu raspravu 
upravo zbog toga što očekuju da vide pojedine scene kao što ih mogu vidjeti u tom rialiti šou.  
 Prvo ću se osvrnuti na zaista nezapamćen presedan da je predsjednik Vlade budući, odnosno aktuelni 
mandatar izabrao da umjesto da utroši nekih 25 do 30 minuta na čitanje onoga što je ekspozea što je tačno 
da smo mogli pročitati i da je bilo objavljeno na sajtu Skupštine i da smo ga dobili u materijalima izabrao da 
prekrši Ustav Crne Gore pod izgovorom da se tako štedi vrijeme, pod izgovorom da će to čudo neko napraviti 
u odlaganju popisa  i pod izgovorom da treba da se sretne sa gospođom Bonderlajn.  
 Prva lekcija, gospodine Spajiću ,koju biste trebali da naučite sa ove sjednice jeste da se Ustav Crne 
Gore ne krši zbog sastanka sa bilo kojim stranim zvaničnikom zbog sastanka sa bilo kim u Crnoj Gori ili van 
nje je za vas kao budućeg premijera Ustav Crne Gore mora biti svetinja i mora biti primarna i osnovna vodilja. 
Mislim, da to trebate jutros i te kako dobro da zapamtite i da ne dozvolite da vam se ovakvi faulovi u narednom 
periodu dešavaju.  
 Radi se zaista i demonstrirali ste, nažalost moram to tako da kažem, jedno potpuno neozbiljno i 
šarlatansko ponašanje. Ja moram zaista da vam kažem da je krajnje vrijeme da se uozbiljite, ne nalazite se 
na šanku u pabu ne muvate neku zgodnu đevojku pa da joj bacate fore u četiri ili u pet ujutru, nalazite se u 
zakonodavnom domu, nalazite se pred poslanicama i poslanicima, namjeravate da budete predsjednik 
Vlade, predstavljate ekspoze i zaista je naše očekivanje da to odradite makar na elementarno ozbiljan način.  
 Pozabaviću se sa onim što sam pročitao u tom ekspozeu, što mi je djelovalo interesantno. Kažete u 
ekspozeu da želite da prevaziđete socijalne i etno nacionalne podjele i tenzije, a kako to radite, to radite 
uvođenjem koalicije Za budućnost Crne Gore u Vladu koja je poznata u prethodnom periodu kao generator 
upravo tih tenzija, da ne govorimo o svemu onome što su izjave ideološka matrica ove koalicije, a samo u 
susret popisu koji nas očekuje dovoljno je da kažemo, da upravo iz tih struktura, struktura tog političkog 
subjekta i struktura onih koji direktno ili indirektno taj politički subjekt podržavaju, da su te strukture zapravo 
najveći generator etno-nacionalnih podjela i tenzija u Crnoj Gori i da iz tih struktura konstantno imamo pozive 
i poruke da jednog nacionalnog korpusa mora biti najviše u Crnoj Gori u relativnoj ili apsolutnoj većini. Nije 
to pravi put mandatare Spajiću i mislim da ste u potpunosti na pogrešnom putu kada sa ovakvim političkim 
subjektima i kada sa ovakvom ideološkom matricom pokušavate smanjiti etno nacionalne podjele i tenzije.  
 Govoreno je u toku ove sjednice dosta o tome, pružane su ruke pomirenja kako nas treba pomiriti, ali 
mi se sve nešto čini da vi biste da nas pomirite tako da nas u ovoj državi ne bude ili da nas svedete na nivo 
statističke greške, e takvog pomirenja nema, takvog pomirenja mi ne prihvatamo i vjerujte mi na tim 
osnovama, na kojima se nudi to pomirenje ja se ni sa kim od vas neću miriti, smatram da se nijesmo ni 
svađali, ali evo. Čuo sam da ste sa jednim dobrim dijelom ove sale treba miriti, na takvim osnovama ne dolazi 
u obzir. Ističete četiri glavna spoljno-politička prioriteta to su EU, NATO, dobrosusjedski odnosi i multilateralne 
organizacije i opet tu vam je glavni kočničar nakon Pokreta Evropa sad glavni konstituent budućoj vlasti 
koalicija Za budućnost Crne Gore. Mislim da vam je sasvim jasno nikad nijesmo imali direktnije poruke naših 
međunarodnih partnera šta misle o učešću ove koalicije u vlasti u 44. Vladi Crne Gore, vi ste ih na velika 
vrata uveli, dali ste im poziciju drugog čovjeka u državi obećavate im brojne pozicije u Vladi nakon godinu 
dana, a obećavate građankama i građanima glavne spoljno-političke prioritete EU, NATO, dobrosusjedske 
odnose i multilateralne organizacije. 
 Kažete i da brojne emisije Crne Gore, diplomatske emisije funkcionišu bez ambasadora, pa bi bilo 
veoma dobro da se podsjetimo ko je kriv za takvo stanje. Dakle, takvo stanje je počelo da se dešava u Crnoj 
Gori, od one Vlade koja je vas proizvela kao političara, od vlade Zdravka Krivokapića u kojoj ste postali 
ministar nastavila je to vrlo uspješno da razara Vlada Dritana Abazovića, tako da kada govorite o problemu, 
kada ga dijagnostifikujete mislim da je veoma važno da vrlo jasno i glasno kažemo ko je krivac za taj problem. 



Ona vlada u kojoj ste vi participirali i ona vlada koja je naslijedila. Vrlo je važno istaći i to da je prilično upitna 
tropetinska većina koju će ova Vlada eventualno moći da obezbijedi. Nijesam siguran dali ćemo je imati, 
vidjeli smo da je za gospodina Mandića glasalo 49 poslanika, nijesam siguran da li taj broj imate i za vladu, 
ukoliko je nemate, ukoliko taj broj nemate sve ono iz ekspozea, sva ona obećanja za koja je potrebno 
kvalifikovana većina padaju u vodu do trenutka dok tu kvalifikovanu većinu ne obezbijedite. Ako budete 
poslanike, poslanice, tretirali na način kao što ih tretirate večeras, ako budete poslanicama i poslanicima 
ukazivali ovaj nivo nepoštovanja teško da ćete doći do tropetinske većine za ovo što vam je želja.  
 Govorite o reformi penzionog i zdravstvenog sistema, zdravstveni sistem ste već vrlo lijepo reformisali 
time što ste mu ukinuli doprinose sad je izgleda kroz Program Evropa sad došao i penzioni sistem. Istina 
nijesmo čuli šta Program Evropa sad 2 podrazumijeva, nijeste udostojili nikoga u ovome domu a što je još 
gore nijeste udostojili građanke i građane Crne Gore, da čuju šta Program Evropa 2 sad  podrazumijeva i 
dalje će taj program  baciti na koljena penzioni sistem Crne Gore.  
 Govorite i o državnim preduzećima, govorite o uspješnom vođenju državnih preduzeća, pa ću vas 
podsjetiti šta ste do sad na tom planu uradili. Ugasili ste Montenegro Airlines čime je ova država izgubila 
brojne avio linije i otvorili ste novog gubitaša TE Montenegro. Drugo državno preduzeće koje ste osnovali je 
Montenegro Works gdje budući ministar saobraćaja i pomorstva se oprobao u tom preduzeću. Podsjetiću da 
je Vlada Dritana Abazovića to preduzeće ugasila, a budući ministar saobraćaja ostao dobar za 30.000 
otpremnine i ne mogu da govorim o ovome, a da ne citiram aktuelnog i budućeg ministra poljoprivrede evo 
ga tu gospodin Joković, vaš koalicioni partner koji je o ovoj situaciji ovako govorio. On ima godinu dana ima 
30.000 eura što je odradio tri - četiri mjeseca, misli se na gospodina Radulovića i onda se poslije umjesto da 
odgovara neko ko je to dozvolio tako na sve medije se reklamira pristupio partiji koja ga je zaposlila, koja mu 
je to dala i to je sada vijest za građane Crne Gore. To su štetočine jedne koje treba bre čovječe sankcionisati 
na svaki mogući način potpisujem, gospodine Jokoviću, od a do š, alal vam vjera. Govorite o korišćenju 
digitalnih tehnologija u obrazovanju, podsjetiću vas, da je projekat sa nacionalnom geografijom u osnovnim 
školama započet u vremenu dok je Ministarstvo prosvjete vodio predsjednik Socijaldemokrata Damir 
Šehović, da je tada implementiran za prvi razred osnovne škole pogodite ko je ovo ukinuo vaša vlada i 
tadašnja ministarka četiri resora.  
 Govorite o učenju stranih jezika, ja bih ipak u vašem društvu prioritet postavio na učenju crnogorskog 
jezika, jer smo i te kako vidjeli da nam predsjednik države ne zna padeže, a da jedan budući ministar vrlo 
slabo raspolaže znanjem crnogorskog jezika. Govorite o reformi PIO sistema. Nijesmo čuli šta je Evropa sad 
2, nijesmo čuli šta taj program podrazumijeva, da kažem krijete ga kao zmija noge toliko da sumnjamo da 
možda ni vi uopšte ne znate kako će to da izgleda, da li je to jedan jeftini politički pamflet koji na osnovu kojeg 
ste vi dobili  glasove vidjećemo kako će to sve da izgleda uopšte mi ne uliva povjerenje da će Program Evropa 
sad 2 donijeti išta dobro građanima  Crne Gore, osim što strahujem da će u potpunosti razoriti penzioni 
sistem. Volio bih da mi odgovorite i da li je tačna informacija da je već pripremljeno zaduženje od oko 500 
miliona eura, ako je tako za šta će taj novac biti korišćen. 
 Na kraju zaista želim da vam kažem ovo nije berza, ako ste vi navikli da funkcionišete u tom okruženju 
već je ovo država, da ovo nije igra sa kripto valutama gdje se možete kockati dali ćete biti dobrih 100 hiljada 
ili nećete biti dobrih 100 hiljada. Ovdje se radi o životima građanki i građana Crne Gore, ovdje se radi o 
platama tih ljudi ovdje se radi o penzijama tih ljudi i zaista mislim da je krajnje vrijeme da se uozbiljite i da se 
na jedan vrlo ozbiljan i odgovoran način odnosite prema svim tim ljudima. (Prekid). 
 Krajnje je vrijeme i time završavam izvinjavam se. Krajnje je vrijeme da prestanete da se ponašate 
kao nezreli tinejdžer, a da konačno počnete da se ponašate kao državnik jer namjeravate da budete 
predsjednik Vlade ove države.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 05:09:31) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi poslaniče Zirojeviću. 
 Poslanica Drita Lola ima riječ, neka se pripremi poslanik Nermin Abdić. 
 Izvolite. 
 
 
 DRITA LOLA (31.10.23 05:10:12) 
 
 (Govor na albanskom jeziku). 
 Nastaviću moj govor na crnogorskom jeziku.  
 Poštovani potpredsjednici, generalni sekretare, kolege poslanice i poslanici, poštovani građani. 



 Danas je poseban dan za nas nove parlamentarce i ja kažu ne možete da birate uslove ili okolnosti 
kada držite vaš prvi govor ili kada započinjete parlamentarni život kao novi parlametarac. Ali, danas su 
okolnosti bile još specifičnije, jer pored toga što smo imali kršenje parlamentarne prakse pa kao poslanicima 
opozicije nam nije data mogućnost da se izjasnimo u prvom dijelu dana. Takođe smo imali kršenje Ustava, 
nepoštovanje institucije Parlamenta, ni podaštavanje  kolega poslanika opozicije i samih građana.  
 Kada sam se opredijelila da uđem ili da postanem dio politike iz civilnog sektora to je bilo 2020.godine 
i tada sam pružila podršku Demokratskoj partiji socijalista i imala sam razumijevanja za one posebno za 
kolege iz civilnog sektora koji su imali rezerve prema takvoj odluci. Međutim, odlučila sam da konstruktivno i 
ozbiljno pristupim analizi tog političkog trenutka i uzmem u obzir delikatan društveni eko sistem u kojem 
živimo gdje se neistine i mržnja veoma lako šire. Sa svim svojim slabostima i potrebama da se reformiše i 
sama Demokratska partija socijalista, prema kojoj sam ja bila kritična tokom mog društvenog aktivizma i 
crnogorskog društva pošto i ova partija proizizlazi iz crnogorskog konteksta. Za vrijeme vlasti Demokratske 
partije socijalista čiji član tada nijesam bila, moramo priznati da Crna Gora, kao najmanja država u regionu 
je imala hrabrosti da kreira velike politike. Pored toga što je ova partija predvodila pokret za nezavisnost i 
Crna Gora je kao mala država značajno obogatila geopolitiku regiona. Procesi koje je ova partija predvodila 
doprinijeli su stvaranju podloge za dalju demokratizaciju društva. Pa tako je i otvorena i naša evropska 
perspektiva, otvorena su sva pregovaračka poglavlja do 2020.godine i postignut je najznačiji uspjeh na 
spoljno-političkom planu članstvo u NATO. Ne treba velika politička pamet i iskustvo da uporedite ova 
dostignuća sa posljednje tri godine od kada imamo avgustovsku većinu koja je donijela slobodu, ja bih rekla 
slobodu u smislu da nas je oslobodila Evropska integracija, pa taj proces je u potpunosti zaustavljen, a takođe 
nas je oslobodila i kredibiliteta kao NATO članica koji je danas zacimentiran. 
 Demokratskoj partiji socijalista se tražilo da se reformiše i označavana je kao nepoželjan partner. 
Međutim, danas smo imali rehabilitaciju jednog političara '90-tih godina i samo zamislite taj apsurd. Moram 
priznati d ami je bilo interesantno i svjedočiti preobražaju poslanika Mandića u predsjednika Skupštine 
Mandića. Ne zbog činjenice ili zbog toga što vjerujem u istinski preobražaj, već zato što me podsjećao na 
preobražajnu prirodu mitološke misli koja se nalazi u samom srcu velikosrpskog nacionalizma na čijem krilu 
je i on došao na vlasti. Uticaj ili tačnije uplitanje susjedne Srbije unutar političke procese Crne Gore nije tajna, 
tome svjedočimo svakodnevno. Ali, uzimajući u obzir činjenicu da Srbija je jedna država koja nije prihvatila 
izgleda još nije shvatila njenu ulogu, odgovornost u procesima ili tačnije u zločinima koji su se dešavali u 
regionu tokom '90-tih. Te oslanjajući se na činjenicu da politička moć u Crnoj Gori rehabilitacijom Andrije 
Mandića kao predstavnika takve ideologije danas već korenspondira sa njenim ciljevima sasvim je korektno 
izvesti zaključak da od danas Crna Gora je onako zvanično u čeljustima velikosrpskog nacionalizma. 
 Činjenica je da su prošlosti različita strujanja uticala na geopolitički pravac Crne Gore i ovo je još 
jedan trenutak u crnogorskoj istoriji gdje trebamo jasno odgovoriti kao građani prije svega koje vrijednosti 
želimo kao društvo zastupamo u budućnosti. Za Demokratsku partiju socijalista i za mene lično taj odgovor 
je jasan, to su zapadne vrijednosti. Ali, od nove većine jedno se kaže a drugo se radi i to je čini mi se suštinski 
problem. 
 Nadoveću se na ekspoze koji nažalost nije pročitan danas i osvrnuću se na tri stvari. Jedna se tiče 
dva poglavlja snažne javne finansije i razvijena ekonomija za bogate građane. Dakle, postaćemo bogati bez 
osnovnih uslova kao što je politička stabilnost i ključni izrazi su ekonomski razvoj bazirani jednakim šansama 
i diverzifikovana privreda i ekonomija. 
 Bilo mi je zaista razočaravajuće što žene u cijelom ekspozeu su prikazane samo kao žrtve nasilja, a 
nikako kao građanke koje čine više od polovine stanovništva i koje imaju stratešku ulogu za razvoj crnogorske 
ekonomije. Budućnost ekonomije se zasniva na ekonomiji znanja, da crnogorska ekonomija se ne može 
razvijati na održiv način bez integrisanja ženskog potencijala, a da ne govorim o činjenici da žene čine više 
od polovine naučne, nacionalne naučne mreže u Crnoj Gori i da u zadnje dvije decenije odnos studentkinje 
i studenata koji završavaju visoko školovanje je 60% žena, 40% muškaraca konzistentno.  
 Nijesam očekivala da imate drugačiji mentalitet jer ste se predstavljali kao progresivci, ali zabrinjava 
i u kontekstu manjinskih prava zato što indikator je da vaš mentalitet ne prihvata različitosti bilo rodne ili 
drugačije. Takođe, u prilog tome da jedno govorite, a drugo činite u ovom slučaju izjava samog mandatara 
Spajića da će u njegovom fokusu prilikom formiranja vlade biti žene ili zapravo veću uključenost žena nego 
što je to ranije bio slučaj. Pa, danas imamo samo 17% žena u sastavu ove vlade u stvari prijedloga. Pitam 
se da li odnos Spajića prema ovoj izjavi nagovještava odnos njegov prema svakoj drugoj izjavi u okviru ovog 
ekspozea.  
 Drugi aspekat koji će biti u mom fokusu svakako je od tradicionalne do pametne poljoprivrede i drago 
mi je što je u ekspozeu poljoprivreda se predstavlja kao jedna od najznačajnih grana budućeg razvoja Crne 
Gore i da je potrebna primjena savremenih informaciono-komunikacionih tehnologija u proizvodnji. Na žalost, 
ni ovdje se ne pominju žene.  
 Iskoristiću priliku da u ovom dijelu istaknem potrebu da se posveti pažnja manjinama koje žive u 
ruralnim predjelima i reći ću kao poslanica koja jedna od prvih putovanja nakon preuzimanja mandata je bilo 



u dijelu Krajine u Opštini Bar gdje posebno za stanovnike Krajne ću se založiti da ova vlada pronađe jedan 
namjenski program ili model kako bi obezbijedilo trajno rješenje za njihov slučaj, a naravno da na taj način 
stvori dobru praksu koja će se koristiti i u drugim slučajevima u kojima se pogađa crnogorsko društvo. 
Završavam. Imam jedno pitanje koje ne bih postavljala mandataru iako on nije prisutan već bih postavila 
budućem ministru vanjskih poslova jer vidjela sam da su mu omiljene istorijske teme. Pitanje glasi - s obzirom 
da u ekspozeu prvo poglavlje je dio Evrope otvoren ka svijetu i da se ova vlada zalaže da će vanjsku politiku 
sprovoditi rukovodeći strateškim nacionalnim interesima - da li u skladu sa strateškim nacionalnim interesima 
rehabilitacija Andrije Mandića kroz njegovo postavljenje za predsjednika Skupštine, čovjeka koji je po 
sopstvenom priznanju učestvovao u ratovima tokom '90-ih i to ću naglasiti na stranu gubitnika jedne 
gubitničke ideologije i koji ne priznaje genocid u Srebrenici i pokušaj etničkog čišćenja koji se desio na 
Kosovu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 05:21:57) 
 
 Zahvaljujem.  
 Naredni govornik, poslanik Nermin Abdić. Molim poslanika Oskara Hutera da se pripermi.  
 Izvolite, gospodine Abdiću. 
 
 
 NERMIN ABDIĆ (31.10.23 05:22:11) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući.  
 Uvažene koleginice i kolege poslanici, poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 Pravo da vam kažem u pet ura ujutro nešto smisleno reći je teško, a i psihofizički jako zahtjevno mada 
mi koji smo navikli da dežuramo, da imamo taj noćni radni angažman nije nam teško nego mi žao druge 
kolege, ali nije naša volja. Ovo je volja parlamentarne većine koja je u neprikladnom vremenskom periodu 
na ponoć odabrala da započne sjednicu o izboru 44. Vlade Crne Gore.  
 Prije svega, koristim priliku da se zahvalim našim dragim biračima na ukazanom povjerenju i časti da 
ih u ovom visokom domu predstavljamo. Takođe, koristim priliku da se svim građankama i građanima Crne 
Gore slobodnim građanima koji su večeras prisustvovali na velikom građanskom protestu ispred Skupštine 
Crne Gore zahvalim na patriotskom duhu i prije svega demokratskom iskoraku i primjeru kako treba 
organizovati protest i kako se na protestu ponašati.  
 Mandataru, nemojte shvatiti lično, ali moram vam reći da sam danas, kao poslanik i predstavnik 
naroda u ovom domu ponižen od vas. Moram vam reći da u mom Kliničkom centru đe zarađujem koru hljeba 
za moju porodicu sigurno bih doživio od ljekara koji je na početku svog ljekarskog staža ozbiljniji pristup 
primopredaji dežurstva nego što ste vi danas pristupili u izlaganju vašeg ekspozea. To nije bio ekspoze. To 
je bilo samo nabrajanje članova Vlade i taj broj je impresivan, svaka čast na tome, 22 ili 23 člana Vlade 
mašala, pet potredsjednika, vi, ostali sastav ministara.  
 Kolega Mugoša vam je već poželio i predložio da onu zgradu Vlade đe se održavaju sjednice 
rekonstruišete jer će vam to trebati, faliće stolica, a bojim se i stolova za održavanje sjednice Vlade. Osim 
ovoga moram vam reći da ste, prije svega, prekršili Ustav Crne Gore, a to vam nije na čast i ne treba da vam 
služi na čast da tako započnete vaš premijerski mandat. Dužni ste bili da vaš ekspoze iznesete ovđe pred 
predstavnike naroda, pred cijelom crnogorskom javnošću jer odmah da vam kažem da ne ponavljam riječi 
mojih kolega, nije svako u Crnoj Gori digitalno pismen, informisan, nemaju svi ljudi, na žalost, računar nemaju 
savremene mobilne telefone, tehnologije, društvene mreže da bi se informisali o vašem ekspozeu. Osim toga 
ogriješili smo se o Prijestonici o čestitim Cetinjankama i Cetinjanima i to ne prvi nego drugi put. Prvi put je to 
učinio predsjednik države Crne Gore koji se oglušio na to da njegova inaguracija treba da se održi u 
Prijestonici, a drugi je učinila parlamentarna većina koja nije imala sluha da ovu sjednicu u normalnim, 
zdravorazumskim vremenskim prilikama održi kako treba u prijestonom gradu u Cetinje. Cetinje jeste bilo i 
biće prijestoni grad Crne Gore.  
 Što se tiče sastava vašeg kabineta, uvaženi mandataru, lično poznajem pojedine buduće ministre 
ovdje. Znam ih kao čestite, odgovorne, poštene ljude i lično smatram da će posao obavljati profesionalno ne 
po partitokratskoj i po liniji nepotizma. Konkretno se obraćam mom dragom kolegi, budućem ministru, 
Šimunu. Nemojte, dragi kolega, a siguran sam da to nećete činiti da se vodite partijskim interesima već da 
vas vodi ono što je uvijek bilo da ispravimo i vi i ja ono što su naše kolege griješili. Nemojte najbolje ljude iz 
pojedinih oblasti zbog toga što pripada jednoj ili drugoj opciji da smjenjujete sa određenih funkcije malih ili 
većih rukovodećih funkcija već se vodite stručnošću da ti ljudi budu primjer u svom poslu, da su poštovani 
od strane pacijenata i od građana i da budu primjer kako se poštuje ljekarska etika i Hipokrat. Nemojmo da 
na čelo zdravstvenih institucija, ozbiljnih institucija, mi vodimo računa o najosetljivijoj kategoriji, a to je zdravlje 



građana. Sve ovo možemo bačit u vodu ako mi večeras ovđe, ne daj bože, bilo koga od nas prisutnih u ovoj 
sali zub zaboli, a kamoli što drugo. Zdravlje je najosetljivije, ali ako na čelo tih zdravstvenih institucija postavite 
ljude koji nemaju blage veze koji ne znaju jedan jedini termin iz medicine, pa ih poperite da imaju odgovornu 
funkciju da vode jedan ozbiljan zdravstveni sistem na grdnom smo putu. U meni, kao vašem kolegi imaćete 
punu podršku i punu saradnju da izgradimo dobar zdravstveni sistem. U ekspozeu, kog sam pročitao, kada 
je u pitanju zdravstvo pomenute su samo dvije stvari, odnosno tri. To je digitalizacija primarne zdravstvene 
zaštite, izgradnja bolnice u Podgorici, kao gradu i zdravstveni turizam, ali tu bih naglasio ima ovdje kolega 
ljekara, prije svega, ono što je prioritet i što je rak rana svima nama ovđe, a to je prioritetna izgradnja 
Urgentnog centra. E to svi treba da se založimo ovđe. Možemo da se slažemo, ne slažemo politički,  možemo 
da se molimo Bogu na ovaj ili na onaj način, ali svi smo građani ove države i svima nam to znači puno jer 
ćemo svi prije ili kasnije potražiti pomoć tamo, mi naši prijatelji ili članovi porodice. Moramo da stvorimo 
uslove dostojne za liječenje građana ove države. Nećemo više dozvoliti kolega Šimun ni vi ni ja, siguran sam 
u to, da građani kupuju longacef, da se građani liječe o svom trošku, da građani nemaju adekvatne uslove. 
Za napredak jesam pozdravljam svaki iskorak i u zdravstvenom i u bilo kom drugom sistemu, ali nisam za te 
nazadne stvari, a nazadne stvari jesu da postavite neadekvatne rukovodioce koji zdravstveni sistem ne vode 
tamo đe treba, vode ga pogrešnim putem koji ne slušaju glas struke nego se vode striktno partijskim 
interesima. To ću vam reći pred cijelom crnogorskom javnošću ovdje jer je to možda bila prilika ovdje, a znaju 
to moji i pozdravljam ih ovom prilikom i kumovi i komšije i prijatelji čestiti i pošteni Srbi, ljudi koji poštuju i 
cijene ovu državu Crnu Goru. Dok sam bio šef Urgentnog centra nije bilo te sile, toga boga oca da je mogao 
moja tri šefa smjene da promijeni iako smo se politički ideološki nismo se slagali, ali sam bio za to da budu 
čelnim pozicijama zato što su profesionalni, čestiti, odgovorni i ozbiljni ljudi. E, ako se tako svi budemo 
ponašali imaćemo napredak ne samo u zdravstvenom sistemu nego i u svakoj drugoj sferi. Za to sam da 
napredujemo svaki korak koji napravimo pozitivan u interesu građana ove naše države, a ona nam treba, biti 
svima svetinja, imaćete punu pomoć i podršku od mene kao malo starijeg kolege. Svaki pogrešan korak i 
svaku odluku koju napravite, kao što su napravili neke naše kolege ili koje nisu kolege, ali su imali priliku da 
rukovode zdravstvenim sistemom koji su čistili ljudi po političkom ključu imaćete u meni najvećeg kritičara.  
 Što se tiče ovih drugih tema ne bih ih ticao, ali bih na kraju zamolio ipak zbog svega, čuli ste ovdje, 
ozbiljni smo ljudi, žao mi je što tu nije uvaženi kolega Abazović koji je pomenuo uvaženog poslanika Čarapića, 
pominjane su ovdje ozbiljne stvari. Molim vas, ozbiljne stvari, a ja kažem da smo ozbiljni ljudi. Ovdje je 
pominjana prodaja Elektroprivrede, ovdje su pominjani neki audio i video snimci, pa vas je tražio uvaženi 
kolega Abazović, niste bili kolega Čarapiću u sali. Molim vas da sve nas ovdje informišete o tome šta se tu 
dešava, ima li tu posla za Tužilaštvo, za nadležne državne organe. Ponavljam još jednom izvinjenje što 
kolega nije tu. Dajte molim vas da raščistimo i tu priču da ne srijećemo ovđe na ulicu kad izađemo naše 
sugrađanke i sugrađane koji će nas pitati šta je ono pitao odbornika u Glavnom gradu i poslanika uvaženog 
gospodina Čarapića eks premijer, a gospodin Čarapić mu nije dao odgovor. Molim vas jako sam 
zainteresovan, kao poslanik i predstavnik naroda da nam date ovđe odgovor pred svima nama. Zahvaljujem. 
Želim uspjeha u radu. Ponavljam opet ukoliko to bude na jednom kvalitetnom i dobrom nivou sa srećom, 
ukoliko ne bude adekvatno opet kažem u meni ćete imati najljućeg protivnika i da ne zaboravim uz dopuštanje 
uvaženih potpredsjednika nisam uzimao repliku, da kažem pošto sam pomenut u izlaganju gospodina 
Camaja, ponavljam sa ponosom da nije bilo građana albanske nacionalnosti i pripadnika manjinskih naroda 
danas Crne Gore ne bi bilo. Ja za razliku od razmišljanja gospodina Camaja njega i dan danas vidim kao 
našeg partnera, vidim ga kao partnera, kao ozbiljnog čovjeka koji sam siguran da će to umjeti i znati da 
poštuje.  
 Druga stvar, koju je takođe kazao uvaženi kolega Camaj uz izvinjenje što takođe nije tu, kažem ovo 
je psihofizički jako iscrpljujuće, moram da kažem da je večeras ponovo se obraćam onim dragim prijateljima 
istaknutim i poštenim glasačima srcem ideološki idu kad podržavaju moje uvažene kolege iz Koalicije Za 
budućnost Crne Gore, ali da kažem da je kolega Camaj ovdje rekao "Da su po principu podrške sklopljeni 
koalicioni sporazum i da su prihvaćeni svi principi koji su njima prihvatljivi". Što znači, uvaženi i dragi 
prijateljice i prijatelji, vjerni glasači Koalicije Za budućnost Crne Gore večeras su ovdje ljudi potvrdili da ste vi 
konačno i priznali Kosovo, priznali genocid u Srebrenici, osudili agresiju Rusije na Ukrajinu tako da srećno 
bilo. Ruka prijateljstva neka ide i neka ide dobrim putem. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 05:34:38) 
 
 Zahvaljujem.  
 Izvolite, poslanik Ivanović. 
 
 
 FILIP IVANOVIĆ (31.10.23 05:35:06) 



 
 Hvala, predsjedavajući.  
 Izvinjavam se, iskoristio sam ovu priliku da zatražim pola minuta jer mi je postavila uvažena koleginica 
Drita Lola jedno pitanje, a prije nego što sam uspio da se javim predsjedavajući nekako dao riječ kolegi 
Abdiću, pa evo sad sa malim zakašnjenjem.  
 Želim da vam zahvalim na vašoj vrlo fokusiranoj i detaljnoj diskusiji koja se zaista ticala ekspozea i 
plana i programa Vlade. Cijenim vaše pitanje, ali odgovor na to pitanje je vrlo jednostavan. Vanjska politika 
će se voditi onako kako je i zacrtano u ekspozeu i to ćete moći da se uvjerite u narednom periodu, a ja vam 
svakako ostajem otvoren za svaki vid pitanja diskusije ili neke dalje polemike zavisno od toga kako vi budete 
smatrali da to treba da bude. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 05:36:19) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Ivanović.  
 Sledeći govornik, poslanik Oskar Huter, a neka se pripremi poslanik Mihailo Anđušić.  
 Izvolite, poslaniče Huter. 
 
 
 OSKAR HUTER (31.10.23 05:36:32) 
 
 Uvažene građanke i građani Crne Gore,  
 Dobro vam jutro.  
 Koristim priliku, kao i moj prethodnik gospodin Abdić da se zahvalim svim učesnicima večerašnjeg 
protesta.  
 Želim početi svoju diskusiju sa jednom sentencom - tamo đe nema srama ništa nije sramotno. 
Parlament svake demokratske države bi trebalo da bude visoki dom demokratije. Predsjedavajući bi trebalo 
da bude neko ko poštuje taj dom, a prije svega morao bi poštovati državu koja je osnov njegovog postojanja. 
Poštovanje države se ne ogleda u definiciji da je ona dukljanski kazamat. Poštovanje države se ne iskazuje 
na način što pokušavate izvrgavati poruzi njene državne simbole. Poštovanje prema državi nije kada 
ratnohuškačkim narativom pozivate na oružje svoje ratne drugove. Poštovanje prema državi čija je 
civilizacijska tekovina antifašizam u kojem stanuju i slobodarstvo i crnogorstvo. Izuzetno se držim teme, 
morate da znate da ste od večeras, odnosno jutros spojili dvije śednice. Zakon o Prijestonici se nije primijenio. 
Spojili ste izbor četničkog vojvode i izbor Vlade, i te kako se držim u temi, mnogo dublje nego što se držao 
mandatar se držao ekspozea. Molim vas da me ne prekidate biću kratak makar onoliko koliko mi vrijeme 
dozvoljava. Znači poštovanje prema državi čija je cvilizacijska tekovina antifašizam u kojem stanuju i 
slobodarstvo i crnogorstvo, junačka prošlost i slavna istorija je ponajmanje biti četnički vojvoda, zapravo to 
je i antipod i poštovanju i antifašizmu i Crnoj Gori i evropskom putu i svemu naprednom i zdravom. fašističke, 
kako četničke tako i ustaške su tokom Drugog svjetskog rata za sva zlodjela nagrađivane fašističkim 
ordenjem. Što logičkim čini da je titula četniki vojvoda isto što i fašistički vojvoda. Predsjednik Skupštine Crne 
Gore da bude neko ko sa tom i takvom titulom je negacija antifašizma, to je ponovno strijeljanje svih 257 
crnogorskih narodnih heroja  i najveći etnički poraz jedne države koja je prva u Evropi ustala da se brani od 
fašističke i nacističke pošasti koja je harala Evropom i svijetom. Ni Crna Gora, ni region, ni Evropa ne mogu 
imati nikakavu perspektivu u koliko se antifašizam ne promoviše, kao temeljni etnički stav. Živimo vrijeme 
povampirenih ideologija đe se herojska antifašistička prošlost želi demonizovati, a narodnim herojima se žele 
proglasiti nacistički kolaboranti, ali nastavljači zlodijela osluđenih ratnih zločinaca, kojima su međunarodni 
sudovi u Ninbergu i Strazburu presudili doživotne zatvorske  ili smrtne kazne. Porazno je saznanje, da će 
sljedbenici četničke ideologije sa čelnih pozicija u našoj državi nastaviti svoju poganu i prljavu kampanju 
unižavanje Ljuba Čupića, Joke Baletić,Gojka Kruške, Jelene Ćetković, Muse Buta Hodžića, gospodine 
Camaj, i svih onih neumrlih heroja i heroina koji su krv prolili za ovu državu i njenu slobodu.  
 Osoba prvostepeno osuđena za terorizam, izazivanjem građanskog rata sa državljanstvom Srbije o 
čijem datumu prijema u isto Ministarstvo unutrašnjih poslova perfidno ćuti već četiri mjeseca, postaje štićena 
ličnost i član Savjeta za bezbjednost. Hoće li ga štititi isti oni koji su ga hapsili za Državni udar i da li će zemlja 
članica NATO-a, sa svim povjerljivim i strogo čuvanim informacijama postati lak plijen rusko-srpskih 
osvajačkih prentezija. Od jutros je i to formalizivano.  
 Ovim visokim domom predsjedava, ne u konkretnom slučaju sada kada ga mijenjaju, onaj koji je lomio 
poslaničke klupe i stolice, čupao kablove i mikrofone, bacao na podu Ustav države koji je pataloškom 
mržnjom opijen želi nastanak, tačnije utapanje u srpski svet, taj zlokobni asiminatorski projekat brisanja svega 
crnogorskog. Ispostavilo se da je poštovalac ideologije Dimitrija Ljotića, dosljedno sproveo riječi svog 



ideološkog gurua za kojeg je demokratija starija sestra komunizma, da obje razbijaju zajednicu, komunizam 
kroz borbu klasa, a demokratija kroz građanski rat političkih stranaka. 
 U sve navedeno protesno je, protesna činjenica da na čelu Skupštine Crne Gore bude onaj koji je 
Prijestonicu Crne Gore, slobodarsko Cetinje doživljava i oslovljava sa zabitnim mjestom i nebitnim selom 
tamo neđe ispod Lovćena. No ako ćemo pravo ne bi ni valjalo da četničke vojvode išta fino zbore o Luči 
slobodarstva i ponosa crnogorskog, o gradu heroja, to bi za nas tek bila muka žežena. Pitam se postoji li još 
jedan Parlament na svijetu da među pozicijom nema pripadnika većinske nacije Crnogoraca u ovom slučaju. 
Dakle, i po samom sastavu  parlamentarna većina i Vlada su anti-crnogoske, svjedočimo nastavku 
segregacije, geotizacije i uništavanje svih autohtonih vrijednosti crnogorske nacije, getezirali ste Crnogorce, 
svi kulturni projekti i promocije kadrovska politika, tretiraju Crnogorce kao nekada Crnce.Toliko o ovom dijelu 
za koji sam bio uskraćen, za koji sam se uredno javio i na prvoj sjednici.  
 Što se tiče, ovog ekspozea, gospodine Spajiću, on je blam za svakog poslanika, vjerujem da se 80 
poslanika ovog već uniženog stidi zbog vaše neozbiljnosti. Moji Cetinjani bi vas pitali - jeste li Vi svjesni vaše 
nesvjesti? Ukoliko sam dobro shvatio, odlažećeg premijera ukazao nam je da se nastavlja procesuiranje 
dolazećeg premijera, da li se radilo o pauzi tog procesa odnosno zataškivanju privremenog karaktera, koje 
valjda bilo skopčano da se ova međusobna trgovina oko evetualnog učešća u 44.Vladi nekako skonča. Kako 
god čuli smo da se radi o cirkusu i sa vaše i sa strane premijera odlazećeg klovnovima i pajacima. Ali i da se 
privatizuje država zbog četiri pet ljudi  bliskih mandataru Spajiću, citiram riječi premijera Abazovića, ako je 
zaista u saznanju i žao mi je što niko tu nije iz URE argumentovanom o određenim spekulativnim radnjama 
onda je dužan  i dalje kao tehnički premijer da to ne samo saopštava u prijetećoj formi, već konkretno da 
djelove i da ne dozvoli da mandatar preuzme ulogu premijera. Kažem u koliko su tačni navodi koji je iznio 
premijer Abazović.Ovo sjednicu treba odmah evo već zorom reprizirati, da vidi narod što premijer i mandatar 
čine i kako su se ponašali u ovoj sali i kako su je tretirali po njihovim riječima kao cirkus. Valjda je svima 
jasno, da je namjera bila da u ovu uru narod ne vidi i ne čuje ih. Važno je pored svega toga da nadležne 
institucije ispitaju sve navode koje su večeras sapšteni. Ako su prespavali sve ove optužbe zamolio bih kad 
se probude sve ispitaju, i u ponoć zakazana śednica kad smo već kod ovih figura više liči na pepeljugu no 
na izbor vlade. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 05:45:10) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Huter. 
 Riječ ima poslanik Mihailo Anđušić, neka se pripremi poslanik Andrijan Vuksanović. 
 Izvolite, poslaniče Anđušić. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (31.10.23 05:45:23) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi potpredsjedniče. 
 Nije mi drago što večeras ponovo svjedočimo svojevrsnom političkom cirkusu, nije mi drago iz razloga 
što današnji dan za svaku normalnu parlamentarnu demokratiju bi trebalo da bude poseban. Ali vidimo na 
koji način mi danas biramo novu crngoorsku Vladu i način na koji je biramo govori puno o tome kako će ona 
funkcionisati u narednom periodui kakav će vjerovatno biti epilog izbora te Vlade i kakav će biti 
scenario,vjerovatno sličan  onim prethodnim vladama koje su pale upravo  u ovom domu. Upravo oni ljudi 
koji su se večeras  okupili na platou ispred Skupštine su se okupili  da iskažu jedno skalirano nezadovoljstvo 
koje nije samo posledica onoga  o čemu mi danas ovdje odnosno večeras i jutros raspravjamo, nego što je 
bio isti taj politički cirkus  prethodne tri godine. Što smo sve večeras čuli, čuli smo i o o predsjedavajućeg 
Parlamenta da između ostalog i sjednicu Parlamenta  ne možemo redovno održati na Cetinju iz razloga što 
se moramo pripremiti za sastanak,sa gospođom Fonder Lajn  do nedavno onim evropskim zvaničnicima koji 
smo se posprdivali, čuli  smo i da premijer, između ostalog nije imao vremena  da izloži svoj ekspoze  iz 
razloga što se treba pripremiti sjutra za taj sastanak sa gospođom Fonder Lajn. Ja gospodine Spajiću, mislim 
da na način kako ste prestavili ekspoze možda je ipak bilo pametnije da ste pošli kući da se naspavate, da 
sjutra pred tom gospođom i da budete onako svježi, jer ako joj budete predstavljali  planove rada Vlade kao 
što ste večeras ođe prestavili ekspoze, bojim se da i sudbina Vlade i sudbina Crne Gore neče biti u dobrim 
rukama, i da neće Vas baš najbolje  shvatiti. Sve što smo čuli večeras, moje kolege su na jedanu jaku 
upečatljivi način govorili i o izrečenim citatima, i onome što je zapisano i što će ostati  zapisano, ali smo isto 
tako čuli, kroz ove rasprave u ranim jutrarnjim časovima između ostalog i da su diskusije poslanika  trajale 
duže od ekspozea  premijera. Čuli smo i da bivši premijer optužuje unaprijed  mandatara za korupciju, 
optužuje ga neko ko je u svom radu imao sve moguće elemente korupcije, čuli smo da u isto vrijeme bivši 
predsjednik Vlade čestita i želi sreću novoizabranom predsjedniku Parlamenta u daljem radu, a da pritom on 



i njegova partija nijesu ni glasali za njegov izbor. Čuli smo između ostalog da je određeni predstavnici 
manjinskih naroda tvrde za ovu Vladu da je ona najevropskija u istoriji Crne Gore. 
 Zaista smo, poštovani građani, večeras imali prilike da čujemo baš sve u ovom domu. Potrudiću se 
sad da budem u temi kako će funkcionisati nova Vlada koju birate večeras ovdje najbolje govori nedavno 
potpisani sporazum konstituenata parlamentarne većine. Dijelom je o tome govorio uvaženi kolega Konatar 
i moj kolega Andrija Nikolić, o jednom detalju o kojem se nije puno govorilo. Dakle, niti sam čuo da ga je neko 
na valjan način demantovao niti se potrudio da ga pojasni. Ne čudi me to. Zaista me ne iznenađuje. Jer, 
najveći broj konstituenata vlasti ovih dana nije našao ili najveći broj zvaničnika Crne Gore, najvećih 
zvaničnika nije našao za shodno da osudi šovinističke izjave, recimo Milorada Dodika. Ne iznenađuje me niti 
sam imao očekivanje iskreno da će pojasniti ove detalje sporazuma. O čemu se radi.  
 Dakle, ovaj sporazum na najdirektniji mogući način krši Ustav države Crne Gore. Znamo ko po Ustavu 
upravlja unutrašnjom i spoljnom politikom države. To je Vlada. Između ostalog, sporazumom je predviđeno 
da se jednom neformalnom tijelu kakav je kolegijum Parlamenta daju mogućnosti cenzure i lektorisanja 
zakonskih rešenja do neslućenih razmjera. Makar je to tako formulisano u sporazumu. Je li to, zaista, tako, 
volio bih da nam to neko precizno pojasni. Je li zapravo taj sporazum onako neprofesionalno i neprecizno 
napisan kao što su mnogi dokumenti u mandatima prethodnih vlada napisani. Volio bih da je to, ali isto mislim 
da se iza ovoga krije jedna veoma kvalitetno sprovedena namjera kolega iz bivšeg DF-a i ja im odajem 
priznanje na tom stepenu autonomije koji su uspjeli da obezbijede kroz ovaj sporazum.  
 Kolegijum predsjednika Parlamenta i novi institut koji smo viđeli kroz ovaj sporazum, a to je kolegijum 
predsjednika stranaka parlamentarne većine koji je paralelni format uz ovaj o kojem govorim, ima mogućnost 
da skida s dnevnog reda zakonska rešenja za koja smatraju da nisu dobra. Dakle, ne govorimo o onoj 
ustaljenoj nadležnosti predsjednika Parlamenta koji u svakom trenutku može da odluči da određeno 
zakonsko rešenje stavi u proceduru ili ga ne stavi prije ili kasnije. Govorimo da će Vlada, u fazi izrade 
zakonskih rešenja, morati da konsultuje kolegijum Parlamenta i u tom smislu svoju unutrašnju i vanjsku 
politiku na onakav način kako je delegira Ustav neće moći njome da upravlja. Pročitao sam ga precizno. 
Mogu ga i pročitati, kolega. Sjećam se, kolega Radunoviću, u prethodnom sazivu  i sazivu prije toga da ste 
upravo vi, što podržavam u određenoj mjeri, često znali da spočitavate za mnogo manje nadležnosti 
kolegijuma Parlamenta kako je to neformalni organ, ko su oni da donose ovakve ili onakve odluke. Rečeno 
je u sporazumu i kolegijum klubova poslanika i kolegijum predsjednika. Upravo sam se ogradio. Rekao sam 
ili ga je neko neprofesionalno i neprecizno napisao i volio bih da nas demantuju i pojasni nam ga. Mislim da 
se iza toga krije jedna mogućnost koja se daje predsjedniku Parlamenta da lektore i cenzuriše zakone prije 
nego što dođu u skupštinsku proceduru. To, po meni, jasno piše. Ostavljamo to i građanima da prosude. Na 
kraju krajeva, vidjećemo koliki će kroz to biti autoritet i nadležnost naše Vlade. Vraćam se na samu Vladu, 
neću više o sporazumu.  
 Ko je imao sreće da čuje ili vidi ekspoze, ko je imao društvene mreže ili ko je to mogao da vidi neđe 
na internetu, a ko je vidio sastav Vlade, čuli smo negdje u nekom kratkom roku kakvi su bili prvi utisci ukupne 
javnosti na najave o novom sastavu Vlade. Mislim da od toga niko ne može da pobjegne. Mislim da neke 
stavke iz najava o novom sastavu Vlade su bile i te kako predmet podsmjeha javnosti. Tu, prije svega, mislim 
na jednu paradoksalnu situaciju koju imamo prilike da gledamo vezano za broj potpredsjedničkih mjesta, pa 
smo u jednoj fazi imali informaciju da imamo jednog zamjenika, da imamo više potpredsjednika. Onda smo 
u određenim fazama, kada god kome nismo mogli da nađemo mjesto, izmislili neko novo potpredsjedničko 
mjesto. U drugoj fazi smo imali da određene političke partije na svojim organima usvajaju određena 
potpredsjednička mjesta koja nisu bila predviđena sporazumom. Imali smo i druge situacije koje se odnose 
na to da su neki od resora koji su bili najgore ocijenjeni od strane ukupne javnosti, pa i od strane aktuelnog 
premijera dobili kao nagradu produženje mandata ili priliku za još jedan mandat ili, u još gorem slučaju, dobili 
priliku da prošire svoje nadležnosti i dobiju potpredsjedničko mjesto. To je relativan pojam koliki će doprinos 
taj broj potpredsjednika dati, kakve su njihove nadležnosti i kolika je njihova mogućnost da utiču na državni 
aparat i kvalitet sprovođenja politike ove vlade.  
 U svakom slučaju, bilo je tu pregršt nevjerovatnih situacija. Za moj pojam parekselans političkih faul 
predstavlja ono što su ove leteće izmjene u poslednjem trenutku. Neko koga ste postavili na mjesto, recimo, 
gradonačelnika ili direktora svega prije pola godine u ovom trenutku preuzima, u pet do dvanaest, neku 
ministarsku funkciju. To imamo sve češće kao primjer. Mislim da je to do zla boga neozbiljno. To puno govori 
na koji način će ova vlada funkcionisati u narednom periodu. Ima tu još nekih detalja.  
 Kada sam pogledao i precizno čitao ekspoze jer imam internet i elektronski sam pismen, imao sam 
tu sreću i ekskluzivu da se informišem oko ekspozea, pojedine stavke pogotovo, precizno sam čitao, dio koji 
se odnosi na prosvjetu i na poljoprivredu đe ima dobrih stvari kao da sam ga preuzeo iz našeg izbornog 
programa, što mi je drago, pojedine stavke su gotovo identične bile. Program za prosvjetu, slobodno mogu 
reći, kao da je bukvalno iskopiran. U svakom slučaju, pozdravljam to. Vjerovatno imamo slična razmišljanja.  
 Tako da, ponavljam, sve ono što smo danas viđeli, sve ono što smo danas čuli, način na koji u šest 
sati ujutro pričamo o svemu ovome, a da ne možemo čuti ni riječ od strane političkog subjekta koji daje Crnoj 



Gori od danas premijera, govori o tome, na žalost, kakva će biti ova vlada, iako želim da vjerujem da ona 
može biti bolja. Ono sve što smo danas viđeli nam govori, uz ono što su bile vaše diskusije koje govore o 
tome da će ova Vlada imati antievropski, anti NATO karakter, da će po svom karakteru potirati sve ono što 
su građanske i sekularne vrijednosti države Crne Gore, mislim da ona ima sve preduslove da traje mnogo 
kraće nego što su prethodne dvije, a mi vam obećavamo da ćemo se potruditi da to, zaista, bude tako. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 05:56:05) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Anđušić.  
 Riječ ima poslanik Adrijan Vuksanović. Molim poslanika Dušana Raičevića da se pripremi.  
 Izvolite. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (31.10.23 05:56:39) 
 
 Hvala vam, predsjedavajući.  
 Čestitam vam i ja, i vama, i koleginici Popović, imenovanje, svi vam čestitaju. Mislim da ste se dokazali 
tokom večerašnjeg zasijedanja. Evo sada je dva minuta do šest, još malo će biti 24 sata da smo u ovoj zgradi. 
Nije lako voditi Skupštinu, a nije lako ni govoriti.  
 Što se tiče Vlade koja treba da se formira, još uvijek vjerujem i želim vjerovati da je ona plod političke 
realnosti, da ne kažem političke nužde, a ne želja samog premijera. Ako vidimo koji je to broj poslanika u 
Parlamentu Crne Gore koji će dati podršku budućoj 44. Vladi Crne Gore, onda možemo reći da je aritmetika 
na njenoj strani. Stabilnost jedne vlade ne čini aritmetika nego principi. Koji su to principi, još ćemo i tek ćemo 
da vidimo. Pokret Evropa sad došao je na valu jedne želje za promjenama i nema još jasnu ideološku 
kristalizaciju već se bavi prvenstveno ekonomskom tematikom, ali i predstavlja jedan pokazatelj jasne 
zasićenosti naših građana politikom.  
 Mi nećemo podržati ovu vladu iz istog razloga iz kojeg nismo podržali ni imenovanje gospodina 
Mandića za čelnog čovjeka Skupštine Crne Gore. Ova vlada će biti u jednom mehanizmu zavisnosti od bivših 
konstituenata Demokratskog fronta. Moje mišljenje je da ih nećete moći prevaspitati. Jasno je da je politika 
HGI-a dijametralno suprotna od Demokratskog fronta, ali treba im priznati da su konzisentni, jasni, da ustrajno 
zastupaju politiku koju predstavljaju i tu im treba odati priznanje i ne treba imati nikakvu frustraciju, pa i 
političkim suparnicima odati priznanje u tom pogledu. Kad kažem da ih nećete prevaspitati mislim na to da 
jedno je što se govori u službenom narativu, a drugo je ono što se čuje ispod mikrofona. Meni su večeras  ili 
jutros značajna dva detalja koja sam uspio da percipiram, a prvi se tiču čuo sam od jednog poslanika koji je 
kazao u pežurativnom smislu što misli Picula u krajnje pežurativnom smislu, što misli Picula. Jer, ja shvaćam 
da politička struktura koju oni predstavljaju njima nije važna međunarodna javnost i mišljenje onih kojima je 
stalo do Crne Gore već im je stalo i važno im je mišljenje gospodina Vučića, Vulina, Rakovića, Dodika i ostale 
ekipe koja svako malo nas obasipa razno, raznim destruktivnim porukama koje imaju za cilj 
instrumentalizaciju Crne Gore.  
 Drugi detalj koji mi je upao u oči, a takođe sam učio ispod mikrofona dok je izlagao kolega Abaz 
Dizdarević i koji je govorio o jednoj tragediji, kada je veliki broj ljudi nastradao u bihorskom i pljevaljskom 
kraju, takođe je bilo nekog negodovanja pa su se poslije spominjale nekakve bajke, to je realnost. Zašto ja 
sad spominjem sve ove detalje, zato što ti detalji emaniraju ono što su vrijednosti onih koji će podržavati ovu 
vladu i ne koji će podržavati već od kojih će ta vlada da zavisi. To je taj mehanizam koji sam prije spomenuo, 
u svakom slučaju nema te crnogorske vlade kojo ja želim bilo što participirala Hrvatska građanska inicijativa 
u njoj, davala joj podršku ili ne davala ili u bilo kojem obliku imala relaciju s njom ja svakoj crnogorskoj vladi 
želim dobro. Jer, svaka crnogorska vlada je naša vlada, slagali se mi s njom ili ne slagali, a na nama je da je 
usmjeravamo tamo gdje mislimo da ideološki, civilizacijski, svjetonazorski pripada i da treba da vodi državu 
Crnu Goru. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 06:01:46) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Vuksanović. 
 Riječ ima poslanik Dušan Raičević, molim poslanicu Sonju Milatović da se pripremi. 
 Izvolite, gospodine Raičeviću. 
 



 
 DUŠAN RAIČEVIĆ (31.10.23 06:01:57) 
 
 Uvaženi predsjedavajući, dozvolite na samom početku mog obraćanja da vam uputim čestitke i Vama 
i uvaženoj potpredsjednici Popović, jako mi je drago što će na predsjedavajućoj klupi sjedjeti jedna dama 
crmničanka i da ćemo i po tom osnovu mi Barani biti još dodatno zastupljeni. 
 Uvaženi mandatare Spajiću, žao mi je što  nijeste uspjeli tokom današnjeg zasijedanja da shvatite 
koja je dobitna formula da se dođe do glasanja o vladi. Jedan faktor je da vi budete prisutni ovdje, a drugi 
faktor je da bude i kolega Čarapić prisutan na svom mjestu, ako ne ni zbog čega drugoga onda pontecijalno 
zbog nekog iznenadnog napada kolege Abazovića koji može da uslijedi ili potencijalno zbog potrebe da uputi 
određena pojašnjenja na one silne  optužbe koje smo čuli da nas ovdje od strane večeras. 
 To je upravo ono što mene posebno zabrinjava, jer perspektiva ove vlade je više nego siva i ako se 
po jutru dan poznaje, a mi smo već debelo zagazili u jutro, ono je definitivno da ova vlada će biti klimava i 
puna razno-raznih optužbi. Čime drugo početi moje obraćanje i vezati se za vaš ekspoze nego li upravo i 
diskusijom koju je imala poslanica Pejović. Kako drugačije okarakterisati vašu vladu ako znamo da na samom 
početku dvije poslanice iz vašeg  kluba su vam otkazale poslušnost, a isto tako ste danas upravo ovdje pred 
svima nama i cjelokupnom crnogorskom javnošću demonstrirali servilnost čovjeku kojeg ste danas ovdje 
izabrali za šefa parlamenta i lojalnost njemu potvrdili time što ste njegovo imenovanje zaokružili upravo na 
njegovoj klupi. Ali, ono što takođe crnogorsku javnost i te kako zabrinjava i time je i perspektiva vaše vlade 
više nego upitna jeste i stav predsjednika države, koji je rekao da će sa vama kao budućim premijerom 
sarađivati na osnovu principa. To su stvari koje nas i te kako zabrinjavaju, a takođe sve nas ovdje prisutne, 
a posebno crnogorsku javnost zabrinjavaju ono što ste već koalicionim sporazumom dogovorili, a to je već 
dogovorena rekonstrukcija gdje ćete vašem koalicionom partneru kojem ste i danas pokazali servilnost za 
godinu dana predati upravo najvažnije resurse sa kojima jedna vlada raspolaže.  
 Žao mi je što zasijedanje napušta i kandidatkinja za ministarku kulture, ali možda će i jedan od 
prioriteta sa kojim ćete se već sjutra sresti pored protokolnog sastanka koji ćete imati sa predsjedavajućem 
Evropske komisije biti i protest i štrajk kulturnih poslanika koji su i te kako podigli glas protiv vašeg predloga 
da uvažena gospođa bude buduća ministarka kulture. Budite sigurni, da među tim ljudima je najmanje onih 
koji su podržavaoci ili su bili podržavaoci DPS politike. To su problemi sa kojima ćete se susresti, a s obzirom 
da je i moja obaveza da zastupam i interese lokalnih samouprava sreća vaša pa ćete u kabinetu imati trojicu 
bivših predsjednika opštine. Jako sam razočaran što sam u vašem ekspozeu vidio samo jednu polovičnu 
rečenicu da ćete se i te kako baviti razvojem lokalnih samouprava i brojnim finansijskim problemima sa kojima 
se oni susrijeću, nijeste rekli ni kako, ni na koji način planirate da riješite nagomilane silne probleme lokalnih 
samouprava, posebno onih na sjeveru Crne Gore, a podsjećanja radi tu je i uvaženi gospodin Joković, koji 
je ne tako davno predsjedavao Odborom za ekonimiju, finansije i budžet, gdje ste i vi takođe bili prisutni, 
kada ste se oglušili uz sve ono što su vam predstavnici lokalnih samouprava ukazivali tada kao objektivnu 
problematiku koja će se proizvesti nakon usvajanja Programa Evropa sad. Nijeste htjeli a čujete, ja se iskreno 
nadam da ćete među saradnicima u vašem kabinetu imati ljude kojima ćete više vjerovati, a oni će vam 
sigurno dati objektivnu sliku o problemima sa kojima se lokalne samouprave susreću.  
 Kada smo kod famoznog Programa Evropa sad 2 iskreno kao ekonomista sam očekivao da ćemo u 
ekspozeu dominantno biti posvećeni onome što bi taj program trebao da ponudi svima nama u Crnoj Gori. 
Čuli smo ograđujem se čuli smo od budućeg potpredsjednika Vlade da već od januara  će doći do povećanja 
penzija, ali nijesmo čuli kojeg januara i očigledno se potvrđuje ono što je još uvijek premijer u tehničkom 
mandatu rekao da vi već na prvom stepeniku nećete ispuniti ono što ste obećali. 
 Možda smo o Programu Evropa sad 2 trebali da govorimo sa uvaženom poslanicom Pejović koja je 
ako sam dobro čuo jedna od glavnih kreatora upravo tog programa, žao mi je što nije tu, ali nadam se da 
ćemo na nekom od prvih narednih zasijedanja Skupštine bili u prilici da čujemo i njeno mišljenje o samom 
tom programu. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 06:08:40) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Raičević. 
            Riječ ima poslanica Sonja Milatović. Molim poslanicu Zoju Bojanić Lalović da se pripremi.  
 Izvolite. 
 
 
 SONJA MILATOVIĆ (31.10.23 06:08:52) 
 



 Uvažene građanke i građani,  
 Odlazi jedan politički cirkus kakva je bila prethodna Vlada koja je na najgori mogući način prodala 
državu i to ni manje ni više nego po dirigentskom palicom Dritana Abazovića. Dritana Abazovića koji je ovdje 
večeras govorio o obavezi da se štite nacionalni interesi. Nikad ih niko ne štitio onako kako ih je štitio Dritan 
Abazović. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (31.10.23 06:09:21) 
 
 Izvinjavam se samo da vratimo vrijeme. (Prekid) 
 
 
 SONJA MILATOVIĆ (31.10.23 06:09:33) 
 
 Žao mi je što nije ovdje jer ne znam ko je to upućivao izvinjenja i je li, ali znam da ja ni ovu priliku 
neću propustiti da kažem da je Dritan Abazović najveći izdajnik u novijoj istoriji Crne Gore. Evo dok se formira 
ova nova očigledno ponovo anticrnogorska vlada čiji je mandatar sve ovo vrijeme priča o nekakvoj evropskoj 
perspektivi dok kabinet formira uz pomoć Demokratskog fronta ili kako danas to milozvučnije i ljepše zvuči 
Koalicije Za budućnost Crne Gore preostaje mi da pitam gdje su se tokom svih ovih godina krili svi ti silini i 
pusti evropejci. Ne dajte, uvažene građanke i građani, da vas zavaraju ispraznim pričama o tome da 
Demokratski front nije konstituent ove vlade već da je samo manjinski podržava. Ne dajte jer je jasno da je 
ova vlada koaliciona vlada pod apsolutnom kontrolom četničkog vojvode i njegove družine koja je uvijek bila 
spremna za izazivanje opšteg haosa u državi i institucijama, a to dalje znači da ovu Vladu nadziru i kontrolišu 
izvođači radova na projektu koji podrazumijeva formiranje nekakvih svjetova.  
 Ova je vlada, dragi građani, jedva sklepana vlada. Platforma za ispunjenje trulih kompromisa, način 
da Milojko Spajić politički preživi unutar partijski obračun sa Jakovom Milatovićem i njegovim snagama unutar 
Pokreta Evropa sad. Zato se stiče utisak da je ova vlada najmanje sastavljena iz glave mandatara koji je 
očigledno pokleknuo i podlegao silnim pritiscima kojim su ga opkolili sa svih strana oni koji svoje mišljenje 
dobiju onda kad kupe avionsku kartu iz Podgorice za neki drugi glavni grad. Ova vlada je čist dokaz da je 
Spajić sve druge interese stavio ispred državnih interesa što opet ukazuje na to da Vlada koju je na ovaj 
način struktuirao je novi, za Crnu Goru, promašeni projekat.  
 Ova vlada predstavlja skupinu raznih, a ponajviše onih, ako je suditi po njihovom dosadašnjem 
političkom angažmanu, koji će biti uzdržani onda kada bude trebalo zaštiti državu. Ko je vječito uzdržan i bez 
stava građani odlično znaju zato i nikad nijesu prešli 10% i nekih sedam, osam poslaničkih mjesta.  
 Na kraju, uvaženi građani i uvažene građanke, ostaje da vidimo niz kakve će litice pokušati da nas 
surva Demokratski front preko Milojka Spajića koji očigledno samo figurira u novoj vladi. Prije toga da 
podvučemo crtu zbog građana i da jasno poručimo, neka niko ne pomisli da sa ove strane sjede oni koji će 
bilo kome i bilo kad odćutati, degradiranje i uništavanje države ni danas, ni nikad. Naravno isključujem 
Abazovića koji je kako smo vidjeli u stanju šoka jer više ne može da se igra premijera i ispunjava tuđe agende 
i svoje dječačke snove. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 06:13:28) 
 
 Sledeća za riječ se javila gospođa Zoja Bojanić Lalović.  
 Izvolite. 
 
 
 ZOJA BOJANIĆ LALOVIĆ (31.10.23 06:13:40) 
 
 Poštovane koleginice i kolege,  
 Držaću se ekspozea i naravno komentarisati ono što je meni najzanimljivije u ovom dijelu, ali prije 
toga moram reći da me ove situacije sa ekspozeom i ponašanjem mandatara podsjeća na dramu apsurda 
"Čekajući Godoa", na jednu dramu koja čitavu radnju razvija između nade i ničega, ali dobro razumijem 
racionalizaciju vremena. Meni lično ste bili vrlo simpatični i moram vam reći ovako da ste me podsjetili na 
neke moje dane iz učionice kada su tako najbolji đaci pred odjeljenjem onako sa puno šarma nastojali da 
predstave nešto, pa onda pretrčali uz jedan šarmantan osmijeh i zabavili pomalo odjeljenje. Da vam kažem 
i da su takvi učenici kasnije bili najbolji u svom poslu tako da vjerujem eto da je ovo možda početak neke za 
vas dobre i sjajne karijere.  



 U svakom slučaju, i pored toga što nam nijeste detaljno ništa rekli u ekspozeu, potrudila sam se i 
pročitala sam detaljno ekspoze i naravno prepoznala sam ovdje da prosto naglašavate taj jedan proevropski 
put, modernizaciju osavremenjavanje važnih segmenata društva, isticanje zaštite ljudskih prava, različitosti, 
obavezivanje na brisanje nacionalnih, vjerskih, političkih podjela, obećanje reformskih procesa, ispunjavanje 
evropske agende, a onda kada govorite o političkim funkcijama da ćete se oslanjati na najbolje prakse. Molim 
vas da se oslanjate na praksu one vlade u kojoj ste bili i koja je upravo kao što je govorio i dr Nermin Abdić 
zaboravila da je tu bilo i dobrih ljudi zato sada birajte način, a imate ih kako ćete svoje političke podjele 
rješavati, a da pritom sačuvate profesionalca i čovjeka. Dakle, dvije važne kategorije, imate sjajnih direktora 
i sada, imate sjajnih rukovodilaca i sada u obrazovnim institucijama i ono što je najvažnije sačuvajte ih kao 
ljude u ovom momentu. To smo u jednom trenutku zaboravili.  
 Sa druge strane, kada govorite o modernizaciji obrazovnog sistema, što je mene posebno zanimalo i 
konačno negdje se osjećam kao njihov predstavnik možda i zbog nekog dugog puta profesionanog na tom 
polju, onda modernizacija podrazumijeva da ćete se sresti sa izazovima kao što su pitanje uvođenja 
vjeronauke u školama ili kao što je pitanje otvaranja vjerskih škola. To ćete moći lijepo srediti u skladu sa 
pravilima sakralnih država u Evropi. Dakle, nije problem, vjerske škole postoje, vi to znate, i u Francuskoj i u 
nekim drugim državama, ali znate na koji način to vlada lijepo može da uredi i da pritom ne bude prioritet 
nego da bude naravno reforma programa onih koji ovaj trenutak iščekuju već evo skoro tri godine.  
 Prosvjetni radnici traže kontinuitet. Ono što zabrinjava u ovom trenutku jeste činjenica da sada spajate 
ministarstva, pa ćemo dobiti Ministarstvo prosvjete, nauke i tehnologije. Sudeći po vašem izboru ministarke 
sigurna sam da ćete za započeti odlične reforme, ali isto tako poslije godine sve ono što će započeti vaš 
odličan izbor plašim se da će ostati opet samo nedorečeno, nezavršeno onda ćemo imati opet razdavajanje 
ministarstva. Samim tim će se i destiti promjena kadra i opet jedan diskontinuitet upravo na polju koje traži 
brzu reakciju u ovom trenutku. Infrastruktra je izazovno pitanje. Postoje i sada poslije tri godine svih silnih 
obećanja, škole koje su nedovršene, učenici koji su raspoređeni u nekoliko gradskih, to je u Podgorici, a da 
ne govorimo kako je pitanje sa kadrovima gdje nemate profesore prirodno matematičke grupe predmeta. 
Teško za jednu godinu, s obzirom na to da očekujemo rekonstrukciju, da bilo šta od ovoga kvalitetno 
odradimo. U konačnom, puno toga bih imala da kažem i o udžbenicima i o tome koliko oni čekaju promjenu, 
ali bih htjela i da postavim onako jedno više retorsko pitanje za sve nas. Ako govorimo o svim vrijednostima 
i ako tražimo da se oko nekih zajedničkih okupimo, mene strašno zanima koja je to tačka spajanja vas koji 
činite danas parlamentarnu većinu i šta će ta tačka spajanja donijeti Crnoj Gori. Ostaje da čekamo, da se 
nadamo i svako dobro vam želim. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 06:20:07) 
 
 Hvala. 
 Sljedeća je gospođa Aleksandra Despotović.  
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA DESPOTOVIĆ (31.10.23 06:20:14) 
 
 Poštovane poslanice, poštovani poslanici,  
 Prvo želim da se obratim mandataru Spajiću. Razočarana sam zašto nijesam čula ovdje da pročitate 
ovaj Vaš ekspoze. Zato što radim sa studentima koji uvijek žele kada urade svoj seminarski rad dolaze da 
ga pročitaju, traže dodatno vrijeme da ga pročitaju ako ga oni rade. Ako ga oni ne rade, nego im ga radi neko 
drugi onda mi izbjegavaju i ne žele da dođu da pročitaju taj seminarski rad. Kao sledeće, ono što ste mi 
ostavili misao nedovršenu, jeste, da li ste tim izbjegavanjem u stvari pokazali određenu političku nesigurnost, 
jer za sprovođenje reformi koju ovdje navodite potrebna je zaista jako dobra politička sigurnost. Da li se Vi 
danas osjećate sigurno u svom političkom okruženju, to Vi samo znate, a nama ostaje sa strane da to 
procjenjujemo.   
 Treće što ću Vam navesti, jeste, da sam Vam jako zamjerila što ste ovdje rekli da ćemo se svi 
obavijestiti preko internet mreža, a ja Vam ovdje tvrdim odgovorno da značajan broj starih ljudi i ostalih koji 
nemaju mogućnost da pročitaju Vaš program ostaće danas nedorečeni šta se to njima obećalo i koji je to 
program koji obećava povećanjima penzije.  
 Druga stvar koju moram da kažem, niste ovdje mislili na jednu jako značajnu kategoriju, pa reći ću 
Vam i koju, a to je, boga mi, poljoprivredni proizvođači koji takođe nijesu baš svi na internetu i koji baš svi 
nijesu u mogućnosti da pročitaju mjere koje ćete sprovesti u okviru politike.  
 Treća stvar, koja mi je jako važna, jeste, da me ubijedite koji je to evropski put koji ćete Vi 
implementirati ovim programom kojim sam pročitala. Zaista sam se pozabavila i jako mi nedostaje da ste, 



čini mi se, pa možda na jednom mjestu govorili o nekoj demografiji, o demografskim promjenama, o 
regionalnom razvoju, molim Vas, mi čekamo na sjeveru onih u Pljevljima kako je bilo, million eura, je li tako? 
Jesu li nam u Pljevlja došla milion eura? Nijesu, milijardu, izvinjavam se, hvala na ispravci. Nijesu došla, svi 
mi ih u Pljevljima čekamo. Zato Vas pitam, zašto ovaj Vaš plan nije konkretan, zašto on u sebi ne sadrži 
konkretnu mapu puta kako ćete doći do određenih rezultata. Demokrafija koja nije samo problem Crne Gore, 
nego i cijelog evropskog prostora nije obrađena u ovom ovdje dijelu.  
 U oblasti poljoprivrede dotičete se i ruralnog razvoja, ne zamjerite mi, vrlo površno, pogotovo kada 
govorite o procesu implementacije digitalizacije u poljoprivredi. Ja ću Vam, mandataru Spajiću, reći da to 
mogu da vam oprostim možda zato što ne poznajete dovoljno društveno ekonomske procese u Crnoj Gori, 
jer kako ste rekli bili ste odsutni u Crnoj Gori, a ja Vam kažem, ova Crna Gora je vrlo složen sistem, a ako 
govorimo o poljoprivredi, pa mogu Vam reći mođda jedan od najsloženijih. Ako gledamo zemlje koje su se 
pridruživale Evropskoj uniji, ako pogledate gdje su to bili najduži pregovori složićete se da su bili u oblasti 
poljoprivrede. Zamjeriću Vam jednu stvar, što ovdje kada govorimo o ruralnom razvoju pominjete ga samo 
na jednom mjestu ovdje, a Vi treba da znate koliko to Crna Gora raspolaže i koliko je ruralnih oblasti u Crnoj 
Gori. U tim ruralnim oblastima živi jedna kategorija a to su seoske žene, kojih se ovdje nijeste ni dotakli, a 
govorite o određenim penzionim reformama i tako dalje. Nijesam ovdje iz ovog programa vidjela jasan put 
kako ćete doći do svega ovoga o čemu ste govorili, o primjeni ovog programa Evropa sad.  
 Sledeće što imam da Vam kažem, šta je to što iz ovog programa meni govori da će sjever biti u fokusu 
Vašeg ulaganja, razvoja, šta je ovdje što govori da ćemo doći do tog pojedinačno jednakog regionalnog 
razvoja u Crnoj Gori. Nijesam to mogla ovdje da pročitam. Zato sam zabrinuta za taj evropski put. Nije 
evropski put samo reći na riječima. Evropski put su djela. Ja ovdje ne vidim algoritme primjene određenih 
mjera, ne vidim ni jednu konkretizaciju u procesu rada i vrlo je, ne zamjerite, odokativno napisan ovaj program 
zato što ne sadrži ključne elemente one koji se odnose na specifičnost društveno- ekonomskih uslova u Crnoj 
Gori. Ja Vas razumijem, ja znam da ste Vi i kada ste prošli van Crne Gore i pozdravljam taj put, zato Vas 
upućujem da se vratite i da dobro proučite sve ove društvene procese. Ne mogu se ekonomske reforme 
provoditi bez dobre političke i stabilne podloge i bez praćenja onih društvenih procesa koji su za tu zemlju 
jako važni.  
 Druga stvar, kada govorim o Ministarstvu prosvjete i nauke, složiću se mojom koleginicom, da to je 
dobro rješenje kada govorimo o izboru ko će biti na čelu tog ministarstva. Ali šta to znači? Došli smo ponovo 
do spajanja, a da li, ovdje ne vidim kako ćemo to rješavati određena pitanja u oblasi prosvjete. Govorite u 
oblasti prosvjete da ćete uvesti mehanizme za uređenje sistema i priznavanja inostranih diploma. Ja Vas 
molim samo da mi kažete koje ćete algoritme uvesti, koje će to biti metode za provjeru diploma i kako ćete i 
na koji način to riješiti. To su krucijalne stvari za određena rješenja kojima VI želite da sprovedete Vaš 
program. Meni je žao što nas ovdje danas nijeste ubijedli da Vaš program Evropa sad jeste održiv ekonomski 
i da on ima jasnu političku podlogu.  
 Ono sledeće što ću Vam vrlo dobronamjerno, kao neko ko radi sa mladim ljudima uputiti, morate imati 
strpljenja, Vi mislim da plegirate da se bavite i naukom. Morate imati strpljenja za naučna istraživanja. Ono 
što sam Vam zamjerila na početku, a to Vam moram reći, rekli ste da mi sa ove strane mlatimo. Ja Vam 
kažem mi smo ozbiljni ljudi i mi nismo noćas mlatili i molim Vas da u buduće promijenite vokabular, jer ćete 
zauzeti jedno jako važno mjesto u ovoj državi. Ja Vam dobronamjerno savjetujem da morate čuti kritiku, da 
morate promijeniti vokabular, jer Vam ne priliči kao Pljevljaku da budete neodgovorni. Nadam se da ćete 
neke savjete poslušati, a da ste ovdje iizložili Vaš ekspoze, vjerujte iz ovog kluba ovdje koji sjedi, mogli ste 
čuti jako dobrih sugestija, da ovaj ovdje program bude jasan, konkretan svakome onome ko ga pročita. Nema 
skrivanja, ako ste Vi ovo pisali, ako Vi stojite iza ovoga, Vi ovo morate da pročitate. To je dobra praksa. A 
ako ga niste pročitali. Ponavljam ostavili ste mi u dilemi da li ste ovo pisali vi ili je pisao neko drugi. Ja se 
zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 06:29:00) 
 
 Vladimir Dobričanin, izvolite doktore. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (31.10.23 06:29:03) 
 
 Hvala vam, predsjedniče.  
 Uvaženi predsjedniče, uvažene koleginice i kolege poslanici, dragi građani, Crne Gore,  
 Evo vidjeli ste od juče od 10 sati do danas smo obnovili kompletnu istoriju 6,7,8 razreda sve ofanzive, 
sva zasedanja AVNOJ-a, svašta smo vidjeli ovdje od '41 do '45. Vrlo malo smo čuli onoga što je bila tema, 
ali to neka građani sude. Ujedinjena Crna Gor,a bez obzira što smatra da su pregovori vođeni sa jednom 



dozom neiskustva i da se došlo do Vlade, ipak danas može da izrazi zadovoljstvo, jer smo došli do mnogo 
značajnije većine nego što je to bilo na početku pregovora. Koncept koji smo željeli je pobedio, dokazali smo 
to izborom predsjednika Parlamenta i da u ime Ujedinjene Crne Gore i njemu i njegovim saradnicima gospođi 
Popović i gospodinu Pejoviću čestitam. To je ta većina koja može da promijeni i moguću stabilnost Crne 
Gore.  
 Žao nam je što nas niste razumeli našu dobronamernost na početku, a posebno što je niste razumeli 
onda na kraju kada smo sklapali pobedničku većinu. Ono što nam ostavlja malo gorak ukus smatramo da je 
taj pokušaj jednog omalovažavanje ujedinjene Crne Gore, to je taj osjećaj koji smo mi imali, a uložili smo 
sebe u ovaj projekat kompletnu ujedinjenu Crnu Goru. Žao nam je što ste takvim postupanjem učinili da ćemo 
danas biti uzdržani u ovom glasanju, a suštinski glasamo o nečemu što smo i mi želeli. Ipak i Vladi i 
Parlamentu i parlamentarnoj većini želimo uspeh, jer nismo politička zlopamtila, mi činimo onako kako 
zaslužuje pobednička Crna Gora i pobednički, građani koji su pobedili na ovim prethodnim izborima. Tu smo 
gde smo bili i ostali smo isti dok su se drugi menjali. Pratićemo svaki potez Vlade i parlamentarne većine i 
imaćete našu podršku za sve što je dobro za  Crnu Goru, ali i otpor za sve ono što je na štetu građana. 
 Još jednom na kraju mi želimo da građanima čestitamo izbor nove većine koja je čini nam se po volji 
većine građana Crne Gore. Čestitamo i na upornosti svima koji se nisu predavali, iskrenim borcima i hrabrim 
građanima. Ujedinjena Crna Gora iako nije zvanično deo većine i Vlade se oseća pobednički, jer nije važno 
jesmo li lično pobedili već je važno da je pobedio naš koncept koji bi Crnoj Gori po svemu sudeći mogao da 
donese dosta toga dobrog. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 06:32:15) 
 
 Boris Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (31.10.23 06:32:20) 
 
 Dobro jutro, građanke i građani.  
           Moram priznati da sam se probudio prije tačno 24 sata i da mi se ovo što mi se sad desilo sjećam se 
negdje možda prije 20 godina da sam mogao da izdržim cijeli dan da ne spavam, ali vrijedjelo je. 
 Stvarno ova diskusija oko jedne od najvažnijih stvari u smislu funkcionisanja sistema izbora Vlade je 
već trajao od 11 sinoć do 6 i po jutros. Neka sami građani procijene je li adekvatno vrijeme počinjanja takve 
diskusije. Ajde prvo da krenemo sa, jer ja volim manipulativne narative. Prvi manipulativni narativ je da je ovo 
manjinska podrška Vlade. Veze sa vezom nema ta tvrdnja. Ako neko pokušava da brani nekakve argumente 
zbog čega sarađuje s nekim pa kaže ovome manjinski podržava to nije tako. Treba biti pošten. Neko ko ima 
državne sekretare u Vladi, ko ima po dubini 40% od političkih ličnosti direktore preduzeća, direktore će imati 
uprava, neko ko će imati ambasadore ne može to biti manjinska podrška Vladi. To je klasična postizborna 
koalicija. To što će za godinu dana imati četri ministra i potpredsjednika to je samo ta jača koaliciona saradnja. 
Samo mi nije jasna jedna stvar. Zbog čega tim ljudima niste omogućili odmah da uđu u Vladu? Što je to, 
ljudi? Je li se vi plašite nešto njih pa im dajete godinu dana? Što da budu bolji za godinu dana ili možda gori 
pa da ne budete te rekonstrukcije kao što  vjerovatno i neće, tako da mi to stvarno nije jasno i opet govorim 
da to nije zdravo partnerstvo. Ali pošto je uvaženi mandatar nego trenutno nije tu, ali on će doći to je sigurno 
on je rekao kako mora da se radi rebalans kako su  napumpani rashodi itd. Ja samo postavljam pitanja je li 
pristojno imati u Vladi 18, odnosno 19 ministara i pet potpredsjednika Vlade od čega tri potpredsjednika imaju, 
odnosno nemaju resor. Ja mislim da u ovom trenutku to nije pristojno, a onda ako na to nadodamo ovaj 
čuveni model da za godinu dana mi imamo ne 19 ministara i 5 potpredsjednika, nego 23 ministra i 6 
potpredsjednika. Pa ovo je ludilo ljudi i onda se ljute kolege kad sam ja predložio da prvi kapitalni projekat 
Vlade bude rekonstrukcija one sale u kojoj Vlada zasijeda. Neće moći ljudi da sjednu. Onda mi neko priča o 
napumpavanju rashoda i o svim tim stvarima. Pa samo kad budete imali 28 članova Vlade pa državne 
sekretare, pa pomoćnike, pa sekretare ministarstva, to će biti stvarno samo za to budžet nepristojno velik.  
 Druga stvar, ne omalovažam ekspoze, vjerujte mi ja cijenim sve što neko napiše, ali je takođe uvaženi 
mandatar rekao da trebamo neke stvari brojčano da mjerimo. Ja sam stvarno  se trudio da nađem konkretne 
indikatore u ekspozeu i trebala mi je ova listica. Na ovoj listiici sam stavio sve ono što je konkretno kao 
indikator nabrojano u tom ekspozeu. Ovaj ekspoze ne može da se prati kako se realizuje, jer je to stvarno 
puno lijepih rečenica, ali to su rečenice koje glase trebamo graditi nove objekte, trebamo unapređivati, 
trebamo profesionalizovati, trebamo decentralizovati i to je sve lijepo napisano, ali kako, na koji način toga 
nema.  
 Takođe, ono što sam ja očekivao da bude u ekspozeu, jer sam ga dobro isčitao imam tu profesionaln 
deformaciju da čitam sve o čemu pričam. Ja sam mislio da će u tom ekspozeu posebno fokus biti stavljen na 



neke stvari koje zaista moramo urgentno da rešavamo u Crnoj Gori. Prva stvar je siromašno, ja godinama 
ulazim u zaključak budžeta strategije razvoja, odnosno borbe protiv siromaštva i mi to ne radimo iz godine u 
godinu. Jedna Hrvatska to ima i to nije sramota da ima država. Nama u državi je svako treće dijete u riziku 
siromaštva, a svaki peti građanin i to je ozbiljan problem koji moramo na strateški način da rešavamo. Ja 
pozdravljam at hok privremene mjere. Bolje da imamo njih nego da nemamo, ali strategije razvoja protiv 
siromaštva moramo da imamo da bi sistemski djelovali protiv te ozbiljne anomalije. 
 Druga stvar, nelikvidnost , nama je suštinski problem privrede nelikvidnost, nama je blizu 20 hiljada 
preduzeća i preduzetnika u blokadi su im računi. Može da se ta baza pročisti i to je mnogo manji broj, ali 
dalje ogroman broj preduzeća. Ako pogledat stanje sad i prije tri godine  iznos blokiranih računa je porastao 
za 400 milina eura, iznosi preko 1,1 milijardi eura. Nijesam primijetio da se tim izazovom bavi ekspoze i stvar 
za koju sam ja duboko zabrinut to je negativan prirodni priraštaj. Mi ljudi u Crnoj Gori imamo dvije trećine 
opština negativnih prirodnih prireštaja, mi imamo dugogodišnji negativni migracioni saldo u sjevernim 
opštinama, a pozitivni u centralno,regionu, mi moramo da konačno uradimo i na moj  predlog svake godine 
to uđe u zaključak budžeta, da se radi strategija demokratskog razvoja, odnosno populacione politike i od 
toga što piše u zaključku skupštinskom se nije mrdnulo.  
 Zbog toga kažem, da mi je žao što glavni izazovi sa kojima se naše društvo suočava nijesu navedeni 
u samom ekspozeu. Završiću sa tim čuvenim Sporazumom, vjerujte mi za taj Sporazum onaj dio poslednji 
koji se tiče jedinstvenog  glasanja, je buklvalno urušavanje Ustavnog sistema, bukvalno ono što ste potpisali, 
ono vam je urušavanje Ustavnog sistema.Jer onamo piše da Vlada ne radi ono kako misli da radi, nego svaki 
predlog zakona, jer Vlada ne vodi  samo unutrašnju  i vanjsku politiku i donosi određene operativne mjere 
odluke, Vlada predlaže zakone i Vi jednoj Vladi kažete, ne, ne taj vaš zakon koji predložite ne može ići u 
skupštinsku proceduru dok ne dobije saglasanost predsjednika partija. Ljudi to je čisto urušavanje Ustavnog 
uređenja, jer Vlada predlaže Skupština donosi zakone. Nema niko pravo, Ustavno pravo da radi filter Vladi 
do Skupštine, a da Vam ne pričam koliko je nenormalno da piše da će oko dopune dnevnog reda, oko Izbora 
konsultativnih i kontrolnih saslušanja morati da postoji saglasnost Kolegijuma predsjednika partija. Pa ljudi 
što to znači. Da li to znači, da bilo koji predlog opozicije ne može da se prihvati,ako neki od konstituenata  
smatra da taj predlog nije dobar, to je nenormalno ljudi,a onda mi ponjete dijalog, saradnju, dvotrećinsku 
većinu,tropetinsku većinu a kako. Ja sam bio dvije godine u vlasti, tri godine sam u opoziciji, dok sam bio u 
vlasti glasao sam za predloge opozicije, dok sam bio u opoziciji glasao sam za predloge 42. i 43. Vlade, ako 
sam mislio da su kvalitetni, nemojmo da stvaramo sistem,da verifikujemo potpisom da vlast neće ništa 
prihvatati od opozicije, osim ako svi konstituenti vlasti nijesu saglasni, nemoje to da radite. Izvinjavam se još 
30 sekundi. 
 Nemojte to da radite, obesmišljavate suštinski Ustav Crne Gore. Na kraju, kao što sam poželio 42. 
Vladi i 43. Vladi, a glasao sam protiv tih Vlada želim najiskrenije i 44. Vladi da dobro radi, ali da kratko potraje. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 06:42:33) 
 
 Pozivam sve poslanike da zauzmu svoja mjesta, jer je ostao samo još jedan poslednji prijavljeni 
diskutant Danijel Živković. 
 Izvolite. 
 Dakle, poslanici zauzmite svoja mjesta i brhzo dolazi glasanje. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.10.23 06:43:52) 
 
 Gospodine Mandiću, pa evo mislim da smo danas imali priliku vjerovatno da razgovaramo o jednoj 
po meni veoma značajnoj temi. 
 Mislim da je bila svojevrsna prilika da u razgovoru sa mandatarom raspravimo određene nedoumice 
kada govorimo o ekspozeu. Mandatar se ipak odlučio za neki drugačiji pristup današnjoj temi, tako što je 
došao vjerovao da će ova rasprava kratko trajati, možda i svega sat vremena i da nakon toga, nakon završene 
rasprave dođe do glasanja i o ekspozeu i o sastavu buduće Vlade, bilo bi to krajnje neozbiljno i neodgovorno 
od strane poslanika koji čine ovu Skupštinu, jer govoriti o ekspozeu onome što je program rada Vlade, o 
onome što ova Vlada kako kažete planira da uradi u naredne četiri godine, definitivno se ne može raspraviti 
ni za jedan dan, a kamo li za nekoliko sati. Ipak mislim da bi mnogo bolje bilo da je mandatar imao proaktivni 
pristup. Jer koristim priliku da se zahvalim kolegama iz Demokratske partije socijalistana  na istrajnostil,na 
konkretnim diskusijama, kao i na konkretnim pitanjima koji su uputili mandataru vezano za ekspoze koji na 
samom početku nije iznio pred javnost, jer možda je to dio njegove škole sa Zapada, možda je to dio njegovog  
odnosa. Na kraju, krajeva, opet Vam kažem bio smo dio vlasti griješili smo,razumijemo gdje smo griješili, za 



te greške sigurno ćemo platiti određenu cijenu,ali i ovo što se danas dešava u Skupštini Crne Gore, kroz prvo 
zakazanu sjednicu za Izbor predsjednika Skupšine, a nakon toga i u kasne večernje sate za izbor 
predsjednika Vlade, nemojte da mislite da se to neće vratiti. To će se vratiti  govorim na bazi mogu reći 
skromnog političkog iskustva, možda neko ovo protumači zlonamjerno ili dobro namjerno, kako god,ali mislim 
da je bila svoje vrsna prilika da razmijenimo argumentaciju na nekoliko važnih tema, koje se odnose na 
ekspoz i onaj politički reljef koji ćemo gledati u narednom vremenskom periodu do kad vidjećemo.  
 Odlučili smo se za ovakav pristup iz nekoliko razloga. 
  Prvo zbog načina kako je zakazana Prva sjednica i odsustva volje i želje da se malo možda produži 
rasprava na određene teme, razumijemo poštovala se procedura vremena, mi smo to radili za vrijeme našeg 
mandata, moglo je drugačije. Takođe nepoštovanje stavova opozcije,kao i nepoštovanje Ustava  na samoj 
Prvoj sjednici da ne govorimo  o nepoštovanje zakona da se sjednica održi u Prijestolnici  i suvišno je govoriti 
i nepoštovanje mandatara koji je iskazao neodgovornim odnosu prema poslanicima, koji su elementarno 
makar ovdje proveli nekoliko sati, ne zbog toga da treniraju kondiciju bilo koga u ovoj sali, ili da nešto 
opstruiraju jer znamo da će se Vlada izabrati, izabraće se kao što je izabran predsjednik Skupštine tu makar 
nemamo nikakvu dilemu. Ali smo imali potrebu da razmijenimo argumentaciju, da makar izazovemo 
određene reakcije ili makar dobijemo odgovore na određena pitanja. Ovdje se sve svodi na nivo određene 
opstrukcije ili destrukcije i ne razumijevanja onoga kako demokratija funkcioniše. Ako demokratija nakon 
30.avgusta funkcioniše na ovaj način, onda definitivno se Crnoj Gori ne piše dobro. Takođe, ono što je jasno 
čitave ove priče gospodine Spajiću, jeste da ćete Vi dobiti za sastav vaše Vlade i za ekspoze koji ste iznijeli 
manje glasova nego što je dobio izabrani predsjednik Skupštine Andrija Mandić. To ipak govori o nečemu, a 
to je da će ova i ovakva vlast biti direktno kontrolisana od strane koalicije "Za budućnost" i predstavnici 
koalicije "Za budućnost" to nijesu ni krili,nego su jasno saopštili. Jeda od predstavnika  da ne izazivam repliku, 
jasno je rekao ova većina će biti kontrolisana, odnosno ova Vlada od strane koalicije "Za Budućnost". Danas 
mo govorili o ideološkoj i programskoj platformi kolicije "Za budućnost", neki su govorili da smo udarali ispod 
pojasa, ako smo čitali citate ili govorili ono što ste izjavljivali u prethodnom vremenskom periodu, onda 
dozvolite da saopštim da ste sami sebi udarali  ispod pojasa, da Vam mi to nijesmo radili. Usvakom slučaju 
taj politički reljef koji ćemo imati u narednom vremenskom periodu veoma je jasan i precizan, a to je da Crna 
Gora ne dobija nikakvu ni  evropsku, ni nacionalnu odgovornu crnogorsku vladu, nego naprotiv dobija 
antievropsku,anticrnogorsku i dobija prorusku vladu i ako treba pojašnjenje zašto to tako mislimo evo i prije 
svega nekoliko razloga. 
 U ekspozeu ste, prije svega pomenuli da ćete aktivno raditi na unapređenju svih kapaciteta za 
implementaciju NATO politika odbrane, a prije svega kroz jačanje zakonodavnog okvira unapređenje sistema 
odbrane modernizacije i jačanje profesionalnih standarda. 
 Ako je Koalicija za budućnost kazala da će biti glavni osigurač ove vlasti, odnosno neko ko će 
kontrolisati uz dodatak koji je upisan u Sporazum, gdje jasno stoji da se ništa neće moći povući od poteza 
bez saglasnosti Kolegijuma predsjednika partija prevedeno Koalicija za budućnost, a ako smo upoznati sa 
stavovima Koalicija za budućnost u pogledu NATO standarda i u pogledu generalnog članstva Crne Gore u 
NATO savez ja mislim da dodatno ne treba ubjeđivati da ovakva vlast neće raditi na unapređenju bilo kakvih 
NATO standarda, a kamo li na unapređenju saradnje sa NATO savezom. Ustanite, demantujte ove činjenice, 
evo možda ćete imati završnu riječ, volio bih da mi odgovorite, šta će se desiti, upišite ovo pitanje, pa 
odgovorite šta će se desiti sjutra ukoliko se na Savjetu za odbranu i bezbjednost zbog ponašanja 
predsjednika Skupštine ne izglasa određena obveza koja slijedi iz naše NATO agete.  
 Šta ćete vi konkretno kao predsjednik Pokreta Evropa sad ako ste još uvijek predsjednik i kao budući 
premijer uraditi tim povodom, kakav će biti vaš aktivan politički potez u odnosu na tu situaciju, jer ovo su 
konkretna pitanja koja se odnose na političku situaciju u Crnoj Gori, jer je kvalifikujemo kao antievropsku 
Vladu? Takođe šta će se desiti ukoliko se nastavi ponašanje koje imamo, prije svega na lokalnom nivou. 
Možete reći da je to lokalni nivo gdje  vaš politički subjekt sarađuje sa predstavnicima Koalicije za budućnost 
koji, kao što sam kazao ne priznaju Crnu Goru za državu, jer ne priznaju tekovine 21.maja 2006.godine ili 
pak ne priznaju državne simbole. 
 Mene konkretno zanima od vas kao mandatara da mi objasnite šta ćete vi konkretno u toj situaciji 
uraditi kao predsjednik ovog političkog pokreta, da li ćete izaći iz tih koalicija, ili ćete nastaviti te koalicije na 
naprincipijelnoj osnovi mimo svih programskih principa, neću vaditi sada citate bilo bi  izlišno takođe i suvišno 
da se vraćamo na ono što je danas bilo tokom skupštinske rasprave, ali me konkretno zanima od vas kako 
ćete reagovati u odnosu na ove situacije da li ćete raskinuti koaliciju sa Koalicijom za budućnost, jer kazali 
su ovdje neki da je klasična manipulacija da se ovdje radi o manjinskoj podršci o ovakvoj vladi, ne radi se ni 
o kakvoj manjinskoj podršci nego se radi o koaliciji i nema nikakve dileme vlasti budu prolaze i smjenjuju se, 
nemojte da mislite da patimo da trčimo da budemo vlast, nikakvu dilemu nemamo o tome da ćemo ostati 
vjerodostojno na onim principima i vrijednostima kojima smo i do sad bili vjerni građanskom društvu, 
evroatlanskoj orjentaciji Crne Gore i sve ono što bude vezano za evropsku perspektivu Crne Gore imaće 
našu podršku da neko nema tu dilemu bilo kakve prirode. 



 Demokratska partija socijalista je u svom ukupnom političkom državotvornom djelovanju se ponašala 
konstruktivno i uvijek radila na zaštiti nacionalnih interesa Crne Gore. Zato vi gospodine Spaiću danas nosite 
veliku odgovornost, bez obzira što ste i ovu raspravu olako shvatili i što ste razumljeli da možda nije 
neophodno odgovarati na pitanja poslanika. Ona su značajna i ako vi govorite da mlatimo praznu slamu ili 
kako ste već kazali i da je beznačajno to što smo danas ovdje govorili. Proći će euforije, prolazile su i euforije 
kod vlade Zdravka Krivokapića. Sjećam se dobro tih izjava. Sjećam se i one čuvene arhitektonike u postavci 
ekspozea vlade Zdravka Krivokapića koji je takođe obećavao da se Crna Gora neće odreći svog 
evroatlantskog kursa. Crna Gora je vrlo brzo pala na tom ispitu za godinu dana i to je prevashodno pala u 
najvećem procentu zbog ponašanja Koalicije za budućnost koja je napravila i presedan u demokraskoj  praksi 
da je tada bojkotovala skupštinska zasijedanja kao vid demokratske borbe. Tako je. Ne zaboravimo takođe 
da se u tom mandatu, gospodine Spaiću na poziciji potpredsjednika Parlamenta nalazio neko iz redova 
Koalicije za budućnost koji je takođe bio član Savjeta za odbranu i bezbjednost  u procesu donošenja odluka 
iz NATO agende. Da li se desilo nešto evulativno u međuvremenu ne znam i neću da sudim prije nego što 
dođemo do te situacije kada će koalicija Za budućnost donijeti finalnu odluku. Tada ćemo vidjeti ko je bio u 
pravu, a vjerujem i očekujem od vas da odgovorite na ova pitanja kako ćete se vi ponašati u odnosu na tu 
okolnost. Bilo bi veoma značajno da čujemo ne mi samo nego ukupna crnogorska javnost i naravno da je 
važno u čitavom ovom procesu nekoliko stvari iz vašeg ekspozea.  
 Da li ćete kao mandatar, pošto ste ovdje u ekspozeu naveli da ćete raditi na usavršavanju edukacije 
ili poboljšanju standarda zaposlenih u vojsci,ministarsvu, pokretnuti pitanje Sinjajevine i izgradnje vojnog 
poligona na Sinjajevinu? To su pitanja koja takođe u prethodnom periodu su opterećivala javnost, a vi ste to 
naveli u vašem ekspozeu. Takođe, ovdje ste kazali da ćete mijenjati tužilačke zakone. Živo me interesuje u 
kom dijelu će biti iznijenjeni ti tužilački zakoni i šta to konkretno podrazumijeva? I naravno kada govorite o 
izgranji povjerenja sa investitorima ne zaboravimo samo jednu veoma važnu okolnost i činjenicu.  
 Mnogo ljudi koji danas sjedi u ovom Parlamentu a koji su poslanici Pokreta Evropa sad  i koji su bili, 
da kažemo sastavni dio vašeg kluba u prethodnom periodu su bili dio vlade Zdravka Krivokapića. Ne 
zaboravimo da je ta vlada zaustavila proces evropskih integracija u Crnoj Gori. Siguran sam da ćete sve ove 
okolnosti uzeti u obzir i da ćete na bazi kompletne ove argumentacije ponuditi kontra argumentaciju da nas 
ubijedite da to tako neće biti, a imali smo danas za pravo da vam kažemo da će ova vlada biti antievropska, 
proruska, anticrnogorska, naveli argumentaciju za to. Znam da se čudite, gospodine Đeljošaj. Čuli smo 
predstavnike vašeg albanskog saveza danas šta mile i kako misle o Crnoj Gori. Razumljeli smo te poruke 
veoma dobro i to je sve u redu, to je potpuno legitimno, to će cijeniti predstavnici albanskog naroda u Crnoj 
Gori na narednim izborima, a vi gospodine Spaiću ono što je najvažnije nijeste mogli da prođete u Skupštini 
Crne Gore ni vaš ekspoze kao pismo kroz Skupštinu što prolazi,nego ste ovdje ipak trebali da položite račune 
pred poslanicima i pred građanima.Nijeste to uradili. Ovaj prvi ispit  pali, a trebalo je da ga položite, trebalo 
je da pokažete snagu budućeg lidera ili čovjeka koji ima najveće prerogative u državi, a to je premijer države 
i na taj način da pokažete koliko ste zapravo prozapadno i demokratski orjentisan čovjek. Na ovom ispitu ste 
gospodine Spaiću pali. Da li ćete pasi na nekim narednim ispitima vrijeme će  pokazati, a ja vam evo sada 
kažem i kao sugrađanin i kao neko ko je sa vama dijelio  zajedno školske klupe budite uvjereni u to da vaša 
vlada neće dugo potrajati  ne zbog toga što ja to tako žarko želim nego zbog toga nego zbog toga što ste 
sazdali ovu vladi na potpuno pogrešnim temeljima, sazdali ste je suprotno progreskim principima i 
vrijednostima politike kojoj sami pripadate i zbog toga će vaša vlada vrlo brzo pasi. Ne postoje funkcije, ne 
postoje fotelje koje će uspjeti da održe ono što ste predložili u ovom ekspozeu.  
 Zahvaljujem i izvinjavam se na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 06:58:58) 
 
 Da li mandatar Milojko Spajić, želi da, da završnu riječ? 
 Izvolite, gospodine Spaiću. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (31.10.23 06:59:16) 
 
 Hvala, predsjedniče, i evo najzad da vas pozdravim,hvala puno na konstruktivnim kritikama. Sve smo 
ih notirali i blagovremeno ćemo odgovoriti na sve njih. Ukoliko  je bilo nekih teških riječi ili neprimjerenih 
osmjeha, ja mislim da sam stvarno pozitivna osoba koja pokušava na pozitivan način da pristupim stvarima, 
tako da se izvinjavam zbog toga, ukoliko sam vas uvrijedio na bilo koji način. Hvala svim poslanicima i želim 
nam uspješan rad 44. Vlade. 
 
 



 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 06:59:59) 
 
 Prelazimo na izjašnjavanje. 
 Odlučuje se većinom glasova svih poslanika. 
 Podsjećam da je članom 103 Ustava Crne Gore i članom 174 stav 3 Poslovnika Skupštine propisano 
da o programu mandatara i predlogu za sastav Vlade Skupština odlučuje istovremeno javnim glasanjem. 
 Stavljam na glasanje program mandatara i  predlog za sastav  44. Vlade Crne Gore. Izvolite, glasajte. 
 Zaključujem glasanje. 
 Glasalo je ukupno 66 poslanika, za je glasalo 46, 19 je bilo protiv i jedan uzdržan. 
 Proglašavam da je izabrana Četrdeset i četvrta Vlada, da je prihvaćen program i da mogu sada da 
čestitam predsjedniku i članovima Vlade. 
 Potrebno je da predsjednik i članovi Vlade polože zakletvu. Zakletva će se položiti na način što će 
predsjednik Vlade položiti zakletvu pred poslanicima, ali nemojte odmah da izlazite za govornicu, a svi ministri 
i potpredsjednici zamolio bih vas da pređete u ovaj dio koji je prostor za Vladu. 
 Pozivam premijera  da položi zakletvu. Izvolite. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (31.10.23 07:02:58) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i Zakonu čestito, odgovorno i savjesno.  
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (31.10.23 07:03:23) 
 
 Još jednom čestitamo premijeru i članovima Vlade. Neka vam je srećno i  neka nam je srećno. Živjeli. 
 Ovim je završen današnji radni dan. O nastavku sjednice bićete blagovremeno obaviješteni. Hvala. 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (10.11.23 13:17:49) 
 
 Kolege poslanici,  
 Nastavljamo Prvu sjednicu Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2023. godini.  
 Obavještavam vas da su: Milojko Spajić, Anđela Jakšić Stojanović, Filip Radulović, dr Vojislav Šimun, 
Naida Nišić, Maida Gorčević, Filip Ivanović, Andrej Milović, Mirko Đukić, Srđan Pavićević, Vladimir Martinović, 
Aleksa Bečić, Momo Koprivica, Dragan Krapović, Dragoslav Šćekić, Vladimir Joković i Nik Gjeloshaj podnijeli 
ostavke na poslaničku funkciju zbog nespojivosti funkcija. Pa, saglasno Poslovniku Skupštine, objavljujem 
da Skupština konstatuje ostavke čime im prestaje mandat poslanika o čemu ćemo obavijestiti Državnu 
izbornu komisiju radi sprovođenja postupka popune upražnjenih poslaničkih mjesta.  
 Sada dajem pauzu, da bi se Državna izborna komisija sastala i podnijela Skupštini izvještaje o popuni 
upražnjenih poslaničkih mjesta, kako bi Skupština u punom sastavu nastavila rad.  
                                                      /Pauza/ 
  

PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (16.11.23 10:08:47) 
 
 Kolege poslanici,  
 Nastavljamo Prvu sjednicu Drugog redovnog zasijedanja u 2023. godini. 
 U toku današnjeg radnog dana imamo nekoliko ostavki koje moramo konstatovati, i to: obavještavam 
vas da su Milojko Spajić, Anđela Jakšić Stojanović,  Filip Radulović, dr Vojislav Šimun, Naida Nišić, Maida 
Gorčević, Filip Ivanović, Andrej Milović, Mirko Đukić, Srđan Pavićević, Vladimir Martinović, Aleksa Bečić, 
Momo Koprivica, Dragan Krapović, Dragoslav Šćekić, Vladimir Joković i Nik Gjeloshaj podnijeli ostavke na 
poslaničku funkciju zbog nespojivosti funkcija, pa, saglasno Poslovniku Skupštine, objavljujem da Skupština 
konstatuje ostavke čime im prestaje mandat poslanika, o čemu ćemo obavijestiti Državnu izbornu komisiju 
radi sprovođenja postupka popune upražnjenih poslaničkih mjesta. 
 Edina Hasanaga Čobaj podnijela je ostavku na mjesto članice Upravnog odbora Fonda za zaštitu i 
ostvarivanje manjinskih prava, pa, saglasno Poslovniku Skupštine, objavljujem da Skupština konstatuje 
ostavku.  
 I Bojan Baća podnio je ostavku na mjesto člana Savjeta Radiotelevizije, pa, saglasno Poslovniku 
Skupštine, objavljujem da Skupština konstatuje ostavku. 
 Sada dajem pauzu. Može, izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (16.11.23 10:10:31) 



 
 Mislim da je bilo pristojno i dio Vaše obaveze da ste na početku nastavka današnje sjednice uputili 
objašnjenje i izvinjenje ne samo poslanicima, nego i ukupnoj crnogorskoj javnosti zbog činjenice da smo 
prethodne sjednice svjedočili jednom nezapamćenom skandalu u ovoj zgradi kada ste Vi predsjedavali 
sjednici Skupštine, takozvanom, pozdravljali poslanike i poslanice kojih nije bilo u sali u prisustvu Vaših 
saradnika i skupštinske službe. To je ono što je neprihvatljivo, neprihvatljivo je da skupštinsko rukovodstvo 
obesmišljava rad Parlamenta. I posebno iznenađuje da neko ko ima tako dug politički staž kao Vi, nakon što 
je napravio tako kardinalan propust, svejedno namjerno ili nenamjerno, atakujući na pravni i ustavni sistem 
ove zemlje, upućuje objašnjenje u kojem kaže da povlačite akte sa namjerom da ispoštujete opoziciju i one 
ljude koji žele da se procedure poštuju. Ovo Vam Stručna služba Skupštine Crne Gore nije mogla savjetovati. 
Ovo je Vaša odgovornost. 
 I druga stvar, pričinjena je ozbiljna šteta jer ovo je bio udar ne samo na Skupštinu, nego i udar na 
državu. I ako Vam je bio cilj da provjerite puls opozicije, zainteresovane javnosti i medija, onda Vam dajem 
obećanje da nećemo dozvoliti anarhiju u Skupštini Crne Gore, a nadležni organi Crne Gore neka rade u 
skladu sa onim što je njihova službena dužnost cijeneći da li je u Vašem postupanju bilo krivičnoga djela. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (16.11.23 10:12:49) 
 
 Hvala. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.11.23 10:12:57) 
 
 Poštovani predsjedniče, imam proceduru samo vezano za ispravku navoda a to je da je ovo bio, kako 
reče prethodnik, "nezapamćeni skandal". 
 Moram da upoznam crnogorsku javnost, pošto oni koji bi to trebali da urade to ne rade, da se ovakav 
slučaj dešavao više puta u prethodnom periodu i da je u vrijeme predsjednika Bečića ovo bilo skoro pa 
uobičajeno. Nekoliko puta se dešavalo. Vi sad prvi put nalazite za shodno da se na ovakav način odnosite 
prema ovakvom događaju kad je Andrija Mandić postao predsjednik Skupštine. A evo ovdje sjedi generalni 
sekretar i mislim da je bio red da on kaže da se, između ostalog, ovo dešavalo i u prethodnom periodu, a ne 
da gospodin Mandić trpi ovakvu medijsku hajku zato što je uradio nešto što je rađeno već tri četiri puta prije 
toga. Nikad se niko nije bunio po tom pitanju, nego sada ste se svi toga sjetili. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (16.11.23 10:14:05) 
 
 Vi ćete isto proceduralno? 
 Izvolite, gospodine Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (16.11.23 10:14:12) 
 
 Pošto je ovo više bio komentar nego procedura, gospodine Radunoviću, dugo ste poslanik, nijeste 
baš neiskusni u odnosu na ono što su parlamentarne procedure i parlamentarne obaveze. Nikad se nije 
dogodilo da počne sjednica Skupštine a da toj sjednici ne prethodi ili kolegijum predsjednika Skupštine, ili 
interni dogovor šefova poslaničkih klubova, ili objava na sajtu Parlamenta, ili poruka kojom se poslanici 
obavještavaju o nastavku rada. Dakle, nikad se nije dogodilo. Nema toga generalnog sekretara, niti bilo kog 
pojedinca iz skupštinske službe koji bi na sebe preuzeo odgovornost za održavanje onakve sjednice 
Skupštine, jer ono nije bila sjednica Skupštine. Činjenica da su akti povučeni dokazuje da to nije bila sjednica 
Skupštine. I ako je nešto bilo doboro u svemu tome onog dana, dobro je bilo što su ti akti povučeni. Tako da 
mislim da to na najbolji način argumentuje i ilustruje ovu kampanju koju Vi vodite da je navodno to nekad bila 
praksa. Da je bila praksa, Vi biste bili spremni da u tome istrajete. Ali, brzo ste povukli akte. Ponavljam, ako 
je nešto bilo dobro u svemu toga dana, onda je to što su ti akti povučeni. A, rekao sam, neka nadležni organi 
države Crne Gore cijene da li je u tome postupanju bilo bića krivičnog dijela. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (16.11.23 10:16:00) 
 
 Hvala. 



 Izvolite, gospodine Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.11.23 10:16:07) 
 
 Ponovili ste da se ovo nikad nije dogodilo, ja Vam kažem da se dogodilo. To što Vi to ne znate ili se 
pravite da ne znate - to je druga stvar.  
 Pozivam generalnog sekretara da kaže da li se ovo do sada događalo. Pozivam Borisa Bogdanovića, 
šefa Kluba poslanika Demokrata, da kaže da li se ovo događalo. Evo ja sam bio svjedok, da su oni, između 
ostalog, to predložili gospodinu Mandiću, a to što on, iz džentlmenskih razloga, njih pokriva to je druga stvar. 
Ali mislim da je red da i oni budu džentlmeni i kažu da se ovo događalo kao jedna obična tehnička stvar, da 
se ne uznemirava 81 poslanik oko nečega. I to je u redu, to nije ništa strašno, samo se događalo. Nemojte 
više da ponavljate da se to nije događalo, jer se događalo. Vaša sadašnja reakcija je meni potpuno jasna, jer 
ne možete da prebolite činjenicu da je gospodin Andrija Mandić predsjednik Skupštine. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (16.11.23 10:17:07) 
 
 Poštovani poslanici, građani Crne Gore, 
 Evo pročitao sam maloprije i vidjeli ste o čemu se radi - čitanje ostavki koje su podnijeli ljudi. To je 
bila ta procedura, koja je trebala da bude završena u ovoj skupštinskoj sali sa ovog mjesta gdje se nalazi 
predsjedavajući. Generalni sekretar ne može da govori ovdje, on može da govori na Kolegijumu Skupštine i 
ja sam mislio da smo juče na Kolegijumu tu stvar prepričali. Veoma sam ponosan što sam vratio te akte. Ta 
procedura koja se ranije dešavala, i ja znam da se dešavala i nije se zamjerala nekom drugome ko je bio na 
mjestu predsjedavajućeg, ali se zamjera meni. Nema problema. Prihvatam odgovornost, nema ničije druge 
odgovornosti, ni generalnog sekretara, ni bilo čije. To je moja odgovornost. Dakle, zbog ovih nadležnih 
organa što Vi pozivate, da znate da je to moja odgovornost. Ja sam predsjednik Skupštine. 
           Što se tiče procedura, evo danas ste imali priliku da izgovorite ovo da čuju građani Crne Gore. Ne 
mislim da ste dobili neke političke poene, jer su građani Crne Gore vidjeli o čemu se radi. Znači, nije moglo 
tu ništa da bude prekršeno.  
 Prema tome, sada dajem pauzu da bi se Državna izborna komisija sastala i podnijela Skupštini 
Izvještaj o popuni upražnjenih poslaničkih mjesta, kako bi Skupština u punom sastavu nastavila rad.  
 Šefove poslaničkih klubova pozivam da se za pet minuta okupimo u Bijelom salonu i održimo 
Kolegijum Skupštine. 
 
                                                                           /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (16.11.23 12:42:22) 
 
 Kolege poslanici,  
 Nastavljamo sjednicu. Obavještavam vas da je Državna izborna komisija podnijela izvještaje o popuni 
upražnjenih poslaničkih mjesta, i to: sa izborne liste Evropa sad Milojko Spajić, pa, saglasno Poslovniku 
Skupštine, konstatujem da su podnošenjem Izvještaja Državne izborne komisije započeli poslanički mandati: 
Dragani Vučević, Gordanu Stojoviću, Nađi Laković, Branki Marković, Vladimiru Bakraču, Milanu Zečeviću, 
Tonćiju Janoviću, Armenu Šehoviću, Maji Vučelić i Jelenki Andrić; izborne liste Aleksa i Dritan Hrabro se 
broji, pa, saglasno Poslovniku Skupštine, konstatujem da su podnošenjem Izvještaja Državne izborne 
komisije započeli poslanički mandati: Nikoli Rovčaninu, dr Albinu Ćemanu, Momčilu Lekoviću i Dušku 
Stijepoviću; izborne liste SNP, DEMOS Za tebe, pa, saglasno Poslovniku Skupštine, konstatujem da su 
podnošenjem Izvještaja Državne izborne komisije započeli poslanički mandati Slađani Kaluđerović i Bogdanu 
Božoviću; izborne liste Albanski forum Nik Đeljošaj Besa za evropski razvoj, pa, saglasno Poslovniku 
Skupštine, konstatujem da je podnošenjem Izvještaja Državne izborne komisije započeo poslanički mandat 
Artanu Cobiju.  
 U svoje i u vaše ime čestitam našim kolegama. Želim da ovaj poslanički mandat koji počinju da 
ispunjavaju u parlamentarnom životu Crne Gore bude baš onakav kakav oni žele da bude. 
 Današnji rad je završen, a o nastavku ćete biti blagovremeno obaviješteni. Hvala vam. 
  

PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (24.11.23 14:33:04) 
 
 Kolege poslanici, nastavljamo Prvu sjednicu Drugog redovnog zasijedanja u 2023. godini. 



 Preostala nam je tačka Izbori, imenovanja i razrješenja.  
 U okviru ove tačke treba da obavimo pretres i izjasnimo se o: 
 1. Listi kandidata o izboru predsjednika i članova stalnih odbora Skupštine Crne Gore 28. saziva; 
 2. Predlog odluke o izboru predsjednika i članova Komisije za praćenje i kontrolu postupka 
privatizacije; 
 3. Predlog odluke o izboru jednog člana Administrativnog odbora. 
 Obavještavamo vas da je Administrativni odbor, saglasno članu 36 stav 2 Poslovnika Skupštine, na 
osnovu predloga klubova poslanika podnio Listu kandidata o izboru predsjednika i članova stalnih odbora 
Skupštine Crne Gore 28. saziva.  
 Saglasno članu 18a Zakona o privatizaciji privrede i saglasno članu 2 stav 1 Odluke o obrazovanju 
Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije podnio je i Predlog odluke o izboru predsjednika i 
članova Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije. 
 Takođe, Administrativni odbor podnio je i Predlog odluke o izboru jednog člana Administrativnog 
odbora i predložio da se za člana Odbora izabere Bogdan Božović. 
 Listu kandidata i predloge odluka Administrativnog odbora ste svi dobili. 
 Otvaram pretres. 
 Izvjestioci Administrativnog odbora su Jelena Nedović, predsjednica Administrativnog odbora,  kao i 
Mihailo Anđušić i Vasilije Čarapić. 
 Da li izvjestioci Odbora žele dati dopunsko obrazloženje? 
 Gospođice Nedović, izvolite. 
 
 
 JELENA NEDOVIĆ (24.11.23 14:35:01) 
 
 Želim da pozdravim sve kolege i koleginice, poslanike i poslanice i Vas predsjedniče Parlamenta, kao 
i potpredsjednike. 
 Naime, na osnovu predloga klubova poslanika, na osnovu obavljenih konsultacija, Administrativni 
odbor je predložio predsjednike i članove stalnih radnih tijela. Moram reći da je opozicija bila jako 
konstruktivna prilikom odabira i predloga i dala je svoj doprinos. Na ovaj način se omogućava funkcionisanje 
Parlamenta Crne Gore i želim svima da poželim srećan i uspješan rad. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (24.11.23 14:35:36) 
 
 Hvala Vam. 
 Ko želi riječ? 
 Konstatujem da je završena rasprava po ovoj tački dnevnog reda koja je u potpunosti usaglašena, i 
razumijem zašto se niko nije prijavio za diskusiju. 
 Da li izvjestioci Administrativnog odbora žele dati završnu riječ? Hvala vam, ne žele. 
 Prelazimo na izjašnjavanje. 
 Izvinjavam se, izvolite, poslanik Capuni. 
 
 
 ILIR CAPUNI (24.11.23 14:36:10) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovane kolege,  
 Dobio sam mandat u srijedu, ali komunikacija sa Skupštinom još nije u potpunosti uspostavljena. Ne 
pripadam nijednom klubu, nažalost, izražavam na neki način moju zabrinutost što ne pripadam nijednom 
klubu, pa ne prisustvujem Kolegijumu. Znači, neka prava su mi na neki način uskraćena. Danas sam poslao 
baš Administrativnom odboru tri predloga za učešće Albanske alijanse u odborima, nijedan nije usvojen. 
Mislim, nije nikakav problem, ali volio bih da se taj dio na neki način ratifikuje u idućim danima. 
 Pripadam digitalnoj industriji, uopšte mi nije problematično da budem  ni kao digitalan nomad ovdje u 
Skupštini, ali bilo bi dobro da, jer iza mene stoje 4.512 glasača tako da bi bilo dobro da se na neki način 
poslušaju i ti ljudi budu predstavljeni unutar odbora na kojima mi možemo dati vrlo konkretan doprinos. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (24.11.23 14:37:38) 
 



 Hvala Vam, gospodine gospodine Capuni. 
 Moram da Vas obavijestim da je naš Poslovnik takav kakav jeste, on, naravno, reguliše odnos unutar 
same Skupštine i Vi sada, kao poseban poslanik, koji nema svoj klub, postoji jedan klub koji se zove Poseban 
klub poslanika i to jedino prepoznaje naš Poslovnik, gdje bi mogli da se priključite. 
 Pošto, pretpostavljam da ste Vi o tome razmišljali, i da ne želite to da uradite, imali smo to i u prošlom 
sazivu, imali smo to i ranije i mi ćemo kao skupštinsko rukovodstvo voditi računa da Vi dobijete potrebno 
vrijeme gdje možete da zastupate interese ljudi koji su Vas glasali i da možete da saopštite njihov stav, ali je 
Poslovnik takav kakav jeste. Morali bismo da ga promijenimo, da bismo mogli nekako da obezbijedimo to što 
Vi tražite sada. 
 Izvolite. 
 
 
 ILIR CAPUNI (24.11.23 14:38:42) 
 
 Ne tražim u spostveno ime, tražim ovo u ime 4.512 autohtonih Albanaca u Crnoj Gori i drugih glasača 
koji su nas glasali, kao prvo. 
 Kao drugo volio bih da znam da li naši predlozi nisu prihvaćeni, znači za prisustvovanje u odborima 
zbog toga što ne pripadamo jednom klubu ili ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (24.11.23 14:39:02) 
 
 Vi kao zainteresovani poslanik možete da prisustujete sjednicama svih odbora. To znači, prijavite se 
na sjednice odbora i prisustvujete sjednicama svih odbora. To pravo imaju svi poslanici ove skupštine. 
Naravno, zavisi od Vas da li ćete da se prijavite i da prisutvujete sjednicama odbora, ali imate i pravo da kao 
zainteresovani posalanik, izuzev, evo da budem vrlo precizan, izuzev Odbora za bezbjednost kada 
raspravljaju o onim tačkama dnevnog reda gdje se koriste materijali koji su označeni sa određenim stepenom 
tajnosti. 
 
 
 ILIR CAPUNI (24.11.23 14:39:34) 
 
 Hvala na pojašnjenju. Znači, ne radi se samo o tome. Neću da se svrstam ni u jedan klub u ovom 
trenutku, ali bih volio da se to raščisti. S tim u vezi stvarno bih volio da znam, ostajem kao jedini predstavnik 
naroda koji ne pripada i ne može da pristvuje nijednom radnom tijelu ili da glasa ni u jednom radnom tijelu. 
Samo toliko da se to konstatuje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (24.11.23 14:40:04) 
 
 Hvala. 
 Evo konstatujemo to što ste Vi rekli, ali takođe želim da javnost bude obaviještena da Vi možete da 
učestvujete u radu svih odbora, nemate pravo glasa, ali možete da postavljate pitanja, učestvujete u 
diskusijama i ostalo.  
 Generalni sekretar me upravo obavijestio da će i Vaše vrijeme, kada se dogovorimo na Kolegijumu,  
biti obezbijeđeno i za Vas. Svakako u ovom parlamentu postoji uvijek dovoljan stepen tolerancije, pogotovu 
što dolazite kao pripadnik autohtonog naroda i zastupate njihove interese, da uvijek i ovo vrijeme koje je 
raspoređeno neće nijedan poslanički klub praviti problem da dobijete i više u Vašem javnom nastupu. Hvala 
Vam. 
 Po članu 37 stav 1 Poslovnika Skupštine o Listi kandidata za predsjednika i članove odbora Skupštine 
odlučuje se u cjelini javnim glasanjem.  
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Listu kandidata za predsjednika i članove stalnih odbora Skupštine Crne Gore 
28. saziva. 
 Pozivam vas kolege da se izjasnite. Imate tastere. 
 Sve odjednom se glasa, svi odbori. Izvolite. 
 Pošto je sve usaglašeno. 
 Mogu li da zaključim glasanje?  
 Zaključujem glasanje. Ukupno su glasala 53 poslanika, 52 za, jedan uzdržan.  



 Ako nije registrovano konstatujem glasala su 54 poslanika, samo trenutak, glasanje će se ponoviti. 
Pozivam ljude iz tehničke službe, poslaniku Konataru nedostaje kartica. 
 Možemo li da ponovo glasamo? Ponavljamo glasanje. 
 Izvolite, glasamo.   
 Da li svima funkcionišu kartice?  
 Mogu da zaključim glasanje? 
 Zaključujem glasanje. 
 Glasalo je 59 poslanika, 58 za i jedan uzdržan. Konstatujem da je Odluka usvojena i da je Skupština 
prihvatila Listu kandidata Administrativnog odbora i izbrala predsjednika i članove stalnih odbora Skupštine 
Crne Gore 28. saziva.  
 Sada stavljam na glasanje Predlog odluke o izboru predsjednika i članova Komisije za praćenje i 
kontrolu postupka privatizacije. 
 Izvolite glasajte. 
 Zaključujem glasanje. 
 Glasalo je 59 poslanika, 58 za i jedan uzdržani. Konstatujem i objavljujem da je Skupština usvojila 
Predlog odluke Administrativnog odbora i izbrala predsjednike i članove Komisije za praćenje i kontrolu 
postupka privatizacije. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke o izboru jednog člana Administrativnog odbora, odlučuje se 
većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Izvolite glasajte, radi se o poslaniku Bogdanu Božoviću. 
 Zaključujem glasanje. 
 Glasalo je 58 poslanika, 57 je glasalo za, jedan je uzdržan. Konstatujem da je gospodin Bogdan 
Božović član Administrativnog odbora. 
 Kolege poslanici, prvo želim da obavijestim šefove naših klubova, jer smo imali dogovor, odnosno ja 
sam predložio da ne zaključujemo ovu Prvu sjednicu, ali kako imamo u ponedjeljak novu sjednicu na kojoj je 
takođe tačka Izbori i imenovanja predviđena, predlažem da zaključimo Prvu sjednicu, jer ćemo imati novu 
tačku dnevnog reda koja je ista kao i ova.  
 Da li se slažete da zaključimo Prvu sjednicu i da idemo dalje? 
 Zaključujem sjednicu Skupštine Crne Gore. 
 Hvala vam. 
 Čestitam svim članovima odbora, imate veoma važne zadatke da odradite i očekujemo da budete 
vrlo efikasni, već nas u ponedjeljak čeka jedna sjednica koja će trajati gotovo čitav dan. 
 Hvala vam. 
 Što se tiče Kolegijuma, za 10 minuta u Bijelom salonu. 
 


